
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 28 DE
GENER DE 2014 

Núm.: PLE2014/1
Dia i hora: 28/01/2014 19:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

La senyora Galiana i el senyor Rodrigo abandonen la sessió a les 22.42 hores, quan
s'estava tractant l'apartat de precs i preguntes.

A la Sala de Plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

Assumptes
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1.- LECTURA DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- Aprovació.-
2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- SENTÈNCIES I INTERLOCUTÒRIES. Coneixement.- 
4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis  jurídics  municipals  i  nomenament  de  procurador.  b)  Nomenament  per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats
5.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT  PROCEDIMENT  OBERT,  DEL  SERVEI  DE
MANTENIMENT I CONSERVACIÓ DE LES VIES PÚBLIQUES, MOBILIARI URBÀ I
PATRIMONI IMMOBILIARI.-  Aprovació de l'expedient i plecs.
6.-  PROPOSTA  DE  MODIFICACIÓ  DELS  ESTATUTS  DEL  CONSORCI  LOCAL
LOCALRET.- Aprovació.-
7.-  MODIFICACIÓ REGLAMENT DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA
DE PALAFRUGELL. Aprovació Inicial.-
8.- DECLARACIÓ DESPESA PLURIANUAL ADQUISICIÓ ESCULTURA "KOUROS".
Aprovació

A.2) Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres, serveis, medi
ambient i habitatge
9.- PLA D’ACCIÓ LOCAL PER L’ENERGIA SOSTENIBLE.- Aprovació inicial

A.3) Assumptes de la comissió informativa de serveis a les persones
10-  ADHESIÓ  DE  L'AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  A  L'ASSOCIACIÓ
L'OBSERVATORI  DE  LES  DONES  EN  ELS  MITJANS  DE  COMUNICACIÓ.-
Aprovació i acceptació dels seus estatuts.- 

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern
11.-  REGLAMENT  DE PARTICIPACIÓ  CIUTADANA:  MOCIÓ  PROPOSADA  PER
PAH  PALAFRUGELL,  PER  LA  SANCIÓ  DELS  IMMOBLES  PERMANENTMENT
DESOCUPATS  PROPIETAT  D'ENTITATS  FINANCERES  I  ALTRES  GRANS
EMPRESES.- Aprovació.-
12.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PELS  GRUPS  MUNICIPALS  D'ESQUERA
REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I  DE  L'ENTESA,  PER  LA  SANCIÓ  DELS
IMMOBLES  PERMANENTMENT  DESOCUPATS  PROPIETAT  D'ENTITATS
FINANCERES I ALTRES GRANS EMPRESES.- Aprovació.-
13.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  L'ENTESA,  SOBRE
L'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA .-Aprovació.-
14.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L'ENTESA, DE REBUIG A LA RESOLUCIÓ
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA SOBRE LA DISTRIBUCIÓ ALS MUNICIPIS
DE  CATALUNYA,  DEL  FONS  DE  COOPERACIÓ  LOCAL  DE  L'ANY  2013.-
Aprovació.-
15.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA CONTRA LA REFORMA DE LA
LLEI  ORGÀNICA  2/10  DE SALUT SEXUAL  I  REPRODUCTIVA  I  INTERRUPCIÓ
VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS.- Aprovació.-
16.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D'ERC i CiU, DE SUPORT A L'ACORD
SOBRE LA DATA I LA PREGUNTA DE LA CONSULTA PER DECIDIR EL FUTUR
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POLÍTIC  DE CATALUNYA I  LA  PETICIÓ  AL  PARLAMENT  DE DELEGACIÓ  DE
COMPETÈNCIES  VIA  L'ARTICLE  150.2  DE  LA  CONSTITUCIÓ  ESPANYOLA.-
Aprovació.-
17.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC, DE SUPORT A LA PARTICIPACIÓ
ACTIVA DE PALAFRUGELL ALS ACTES DEL TRICENTENARI- Aprovació

18.- INFORMES.-
19.- PRECS I PREGUNTES.-

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en un terç del membres de dret que en formen part, es
passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

Abans  de  començar  a  tractar  els  assumptes  inclosos  a  l'ordre  del  dia,  intervé  la
senyora Rivas manifestant que voldria fer una prèvia en relació a un tema de l'ordre
del dia del Ple. Manifesta que parla com a representant de l'Entesa però també en
nom d'Esquerra Republicana de Catalunya, i el nostre interès d'intervenir en aquest
moment és perquè els dos grups, veient que el punt número 11 de l'ordre del dia recull
la mateixa moció que vàrem presentar,  en el  seu moment,  correctament,  Esquerra
Republicana i d'Entesa, decidim, com no podria ser d'altra manera, fer-vos la proposta
de  retirar  la  moció  que  hem presentat  nosaltres,  que  és  idèntica  a  la  moció  que
presenta la Plataforma d'afectats per la hipoteca de Palafrugell.

El senyor Sabrià manifesta el seu acord amb el plantejament de la senyora Rivas. I
demanar,  també respecte  a  l'ordre  del  dia,  com s'ordenen  el  punt  b),  el  control  i
fiscalització dels òrgans de govern, ja que històricament s'havia fet per ordre d'entrada
i en aquest cas no s'ha fet així, perquè estan totes desordenades en funció de l'ordre
d'entrada  que  varen  tenir.  I  També  voldríem  saber  perquè  serveix  la  Junta  de
Portaveus, si després apareixen punts que allà no havien estat discutits i que porten a
aquesta situació d'haver de retirar el punt 12, ja que si el punt 11 hagués aparegut a la
Junta de Portaveus, no l'hauríem presentat.

El senyor alcalde manifesta que la proposta que vostès fan, jo també hauria proposat
en el moment del debat de les mocions, que se'n retirés una. Vull recordar que que la
Plataforma presenta una instància en data 21 de gener per fer aquesta moció, d'acord
amb el Reglament de Participació Ciutadana, jo els hi contesto dient que el govern
havia iniciat ja els tràmits per dur a terme aquestes propostes. El mateix dijous al matí
parlo amb el representant de la PAH per dir que si volen mantenir la moció es pot
incorporar a l'ordre del dia, i és el mateix dijous que decideixo incorporar-la. La posen
en el punt número 11 perquè va ser entrada el dia 21, i per això varem posar primer la
de la Plataforma i després de seva, entenent que es podria fer el debat conjunt, només
per això.

El senyor Sabrià intervé dient que la pregunta anava per l'ordre de la resta de les
mocions perquè Esquerra va entrar les mocions abans que algunes altres, no té res a
veure amb aquestes dues. En principi ens agradaria saber perquè si això ja estava
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decidit el dijous al matí, perquè no va passar per Junta de Portaveus, que es convoca
justament per poder discutir que passa pel Ple. I l'altra és una pregunta més pel senyor
Secretari, en el sentit de com queda ordenat, ja que si mireu els números de registre
de totes les mocions, no estan com s'havia fet habitualment. Són dues coses diferents,
una aniria més pel senyor Secretari, que és saber com s'han ordenat, que no van per
ordre d'entrada, que és com es feia habitualment, i l'altra, ens sembla fantàstic que
s'hagi inclòs aquesta moció, preferim que sigui entrada per la PAH que no pas per
grups, però la Junta de Portaveus justament serveix per parlar d'això i ens hauríem
estalviat dos punts iguals i la situació que hi ha ara aquí.

Novament intervé el senyor alcalde manifesta que no hi veu cap problema, tenim dues
mocions iguals, vostès en retiren una i debatem la de la Plataforma. I pel que fa a
l'ordre que tenen les mocions en l'ordre del dia, ho desconec, sempre s'havien ordenat
pel número s'entrada i a partir d'ara, senyor secretari, que es faci així. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:

- PLE2013/16 Ordinària 23/12/2013

Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

Es  dóna  compte  a  l'efecte  d'assabentat  de  les  Resolucions  dictades  per  l'Alcalde
durant els següents períodes:

Període compres entre el 18 de desembre de 2013 al 31 de desembre de 2013,
número en ordre correlatiu creixent de la 2746/2013 a la 2819/2013.

Període compres entre l’1 de gener de 2014 al 23 de gener de 2014, número en
ordre correlatiu creixent de la 1/2014 a la 151/2014.

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- SENTÈNCIES I INTERLOCUTÒRIES. Coneixement.- 

3.1 Assessoria jurídica:

Relació de fets:

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en
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el procediment abreujat número 37/2013, interposat per la societat Diademar 200, S.L.,
contra l’acord de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Palafrugell, de data 22
de novembre de 2012, pel qual  es va desestimar el  recurs de reposició interposat
contra la liquidació de l’impost sobre béns immobles corresponent a l’exercici 2012 en
relació a la finca del carrer Illa Blanca, 24 de Palafrugell, per la qual es desestima el
recurs interposat per la part actora i es declara els actes impugnats conformes a dret.
 
Atesa la interlocutòria dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona,
en  el  procediment  ordinari  número  551/04,  interposat  per  la  societat  Servicios  de
Televisión y Video, S.L., per la qual s’acorda aclarir l’anterior resolució judicial dictada
en data 9 de juliol de 2013. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de l’esmentada sentència i interlocutòria. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

3.2 Urbanisme i Obres:

Relació de fets:

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en
el  procediment  ordinari  número  428/2011,  interposat  pel  senyor  Pablo  Calzada
Pratmarsó i per la societat Ibermasias, S.L., contra la Resolució de l’Alcaldia de data 2
d’agost  de  2011  que  va  desestimar  el  recurs  de  reposició  interposat  contra  la
Resolució de l’Alcaldia de data 18 de maig de 2011 que va imposar, solidàriament,
dues sancions per la comissió de dos infraccions urbanístiques, per la qual s’estima el
recurs interposat pel reclamant i declara la nul·litat dels actes impugnats per no ser
conformes a dret. Contra aquesta sentència es pot interposar recurs d’apel·lació.

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en
el procediment ordinari número 100/09, interposat per la senyora Maria Concepción
Simón  Oliver,  contra  l’acord  de  la  Junta  de  Govern  Local  que  va  desestimar  la
reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració pels danys derivats de la
deficient tramitació de l’expedient instruït per l’atorgament de les llicències municipals
per a la construcció i explotació d’una estació de servei, per la qual es desestima el
recurs interposat per la reclamant i declara que l’acord impugnat s’ajusta a dret i no hi
ha  fonament  per  la  reclamació  de  responsabilitat  patrimonial.  Contra  aquesta
sentència es pot interposar recurs d’apel·lació.
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Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de gener de
2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis jurídics municipals i  nomenament de procurador.  b) Nomenament per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats. 

Relació de fets:

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 2207/2013, de data 14 d’octubre de 2013, per
la qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi
de Figueres,  senyora Júlia Giró Val,  per  representar  i  defensar  aquest  Ajuntament
davant del Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en el recurs ordinari
número  366/2013,  interposat  per  part  de  la  procuradora  senyora  Esther  Sirvent
Carbonell,  en nom i  representació de la senyora MERCEDES ASENSIO BLASCO,
contra la Resolució de l’Alcaldia de data 21 de juny de 2013 que va desestimar el
recurs de reposició interposat contra la Resolució de l’Alcaldia de data 19 de març de
2013 que requeria a l’ara recurrent perquè sol·licités llicència d’obres en relació amb
les  obres  realitzades  a  la  finca  situada  al  carrer  Far  número  13,  de  Llafranc,
consistents en la construcció d’un porxo de fusta en la zona de reculada a veïns. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Ratificar l’esmentada resolució. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.
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5.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT  PROCEDIMENT  OBERT,  DEL  SERVEI  DE
MANTENIMENT I CONSERVACIÓ DE LES VIES PÚBLIQUES, MOBILIARI URBÀ I
PATRIMONI IMMOBILIARI.-  Aprovació de l'expedient i plecs.

Relació de fets:

Vist  l’expedient  de  serveis  de  manteniment  i  conservació  de  les  vies  públiques,
mobiliari urbà i patrimoni immobiliari.

Vist  que  amb data  5  de  desembre  de  2013,  s’ha  publicat  al  Butlletí  Oficial  de  la
Província de Girona, els plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions
tècniques particulars, reguladors de la licitació del servei de manteniment i conservació
de les vies públiques, mobiliari urbà i patrimoni immobiliari.

Vist que passat el termini de 20 dies no hi han hagut reclamacions.

Atès que s’ha detectat un error material en la classificació dels licitadors, on consta :

S’entendran  solvents  els  empresaris  que  disposin  de  la  classificació  empresarial
següent:

Grup:  O     Subgrup:  1      Categoria:  D
Grup:  O     Subgrup:  2      Categoria:  D

Ha de dir:

Grup:  O     Subgrup:  1    Conservació i manteniment d’edificis categoria:  B
Grup:  O     Subgrup:  2    Conservació i manteniment de carreteres categoria:  D

Atès el que disposa l’article 105.2 de la Llei 30/1992, modificada per la Llei 4/1999, que
permet rectificar d’ofici errors materials, aritmètics i de fet.

El  contracte  es  regeix  pel  plec  de  clàusules administratives  particulars,  el  plec  de
prescripcions  tècniques,  pel  Text  refós  de  la  Llei  3/2011,  de 14 de  novembre,  de
contractes del sector públic, el Reglament parcial de la Llei de contractes del sector
públic,  aprovat  per Reial  Decret  817/2009,  de 8  de maig,  i,  en allò  que no resulti
derogat, pel Reglament General de la Llei Contractes de les administracions públiques,
aprovat pel Reial Decret 1098/2001, de 12 d’octubre. 

L’objecte del contracte és de serveis, de conformitat amb l’article 10 i següents del
Text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic.

El  procediment d’adjudicació escollit  és el  procediment obert  i  es tramita de forma
ordinària.

L’òrgan competent per a la contractació és el Ple.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:
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Primer.-   Aprovar l’expedient de contractació de serveis de manteniment i conservació
de les vies públiques, mobiliari urbà i patrimoni immobiliari, amb un valor estimat de
contracte de 818.949,40 euros/any, IVA exclòs, amb càrrec a l'aplicació pressupostària
71 155 21001 “contractes conservació vies públiques”,  amb una durada de 4 anys,
prorrogable dos anys més.

Segon.-   Aprovar el plec de clàusules administratives particulars i plec de prescripcions
tècniques que han de regir la contractació, amb les correccions de la classificació de
licitadors.

Tercer.- Convocar licitació pública a través d’anuncis al BOP, al DOGC, DOUE, BOE i
al perfil  del contractant per tal que les empreses que compleixen les condicions de
capacitat i solvència en els termes dels plecs aprovats puguin presentar oferta. 

Quart.- Facultar  a  la  mesa  de  contractació  per  excloure  les  empreses  que  hagin
presentat ofertes que no puguin ser complertes per haver inclòs valors anormals o
desproporcionats,  d’acord  amb  l’article  152.4  del  TRLCSP  i  fer  el  requeriment  de
documentació establert a l’article 151.2 de la mateixa Llei.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el  senyor Rangel manifestant que el  plenari  del mes de novembre de l'any
passat es va aprovar inicialment el plec de condicions, es va posar a exposició pública,
no hi varen haver al·legacions, d'ofici, l'Ajuntament va corregir uns petits defectes en
quant a les classificacions de les certificacions que hi havia i així poder normalitzar la
situació, i  avui  portem aquest plec de condicions el  portem a aprovació definitiva i
iniciarem el procediment de licitació que serà complexe per les publicacions que ha de
tenir  i  que esperem que d'aquí  un  parell  de  mesos  ja  tinguem totes  les  pliques  i
puguem portar a plenari l'adjudicació d'aquest concurs.

- senyor Guerra:  Nosaltres els hi  donarem suport,  l'únic que ens agradaria és que
realment,  les  condicions  jurídiques  que  sostinguin  aquests  plecs,  estiguin  ben
revisades perquè no ens torni a passar com en ocasions anterior, és a dir, evitem un
altre aldarull.

- senyora Rivas: Recordem que estem parlant d'un contracte que pujarà uns gairebé
800.000 euros, important, i que a més és una part de la imatge del municipi. Nosaltres
tenim una pregunta, senyor Rangel o senyor alcalde, d'acord amb les classificacions
empresarials, s'hi pot presentar alguna empresa del poble?.

- senyor Lledó: Nosaltres donarem suport a la proposta presentada. Tot i això els hi
volem fer un parell de comentaris al respecte, que també els varem fer en el Ple del
mes de novembre,  i  vostès no han corregit  res ni  han fet  cap aportació,  en tema
d'ambientalitzar  el  plec,  és  a  dir,  tenir  en  compte,  amb  criteris  de  puntuació,  les
millores ambientals que puguin presentar les empreses que vulguin concórrer en el
concurs. I una altra pregunta que ens surt quan hem estat revisant el Plec, és que es
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diu que cada any es farà una auditoria externa per valorar el funcionament i l'aplicació
dels preus que s'estan aprovant avui en el plec, i no diu qui assumirà aquest cosa, o
no ho hem sapigut trobar, per tant, els hi agrairíem que quedi clar qui assumeix el cost
d'aquesta auditoria.

- senyor Rangel: En principi nosaltres, tècnicament, el que no podem fer és fer un
concurs a mida d'algú. Les coses són com són i la normativa és la que ens mana i és
la que ens proposa la tipologia de la classificació, i en aquests moments el que s'ha fet
és  això,  i  esperem  que  hi  hagi  empreses  del  municipi  que  tinguin  capacitat  per
presentar-se.
I pel que fa referència a l'ambientalització, nosaltres ja li varem dir que estàvem oberts
a les seves propostes, senyor Lledó,  i  durant aquests dos mesos que ha estat  en
exposició pública aquest document no hem rebut cap d'aquestes propostes que vostè
ara ens esmenta. I pel que fa a la segona de les preguntes que vostè planteja, aquesta
auditoria externa està inclosa dins els costos del contracte, és una condició del plec de
condicions.

- senyor Rivas: Nosaltres en cap moment hem dit  que es facin concursos a mida.
Nosaltres hem fet una pregunta que no m'ha contestat, que és, en aquests moments
en  el  municipi  hi  ha  alguna  empresa  que  d'acord  amb  les  classificacions  que
s'estableixen en el plec, s'hi pot presentar?

-  senyor  Rangel:  La  pregunta  jo  li  he  intentat  contestar  de  forma  molt  subtil,
l'Ajuntament no té la capacitat de saber totes les classificacions i certificacions de les
empreses de Palafrugell. Nosaltres hem de fer un concurs d'acord amb la normativa, i
aquest concurs diu les característiques que es demanen d'acord amb les quantitats
que en aquests moments tenim.

- senyora Rivas: la resposta és que no ho sap, i ja està.

- senyor Rangel: Esperem que hi hagi empreses que tinguin aquesta capacitat, el que
no sabem és si n'hi ha o no n'hi ha.

- senyor Lledó: Sí que és veritat que ara m'han ensenyat en el Plec, que està recollit
que hi ha un import destinat per l'auditoria que pagarà la contracte. I el que comentava
de l'ambientalització, entenc que vostès tenen uns tècnics de medi ambient que l'únic
que han de fer és preguntar-los-hi si creuen que poden aportar alguna cosa, que jo
entenc que en aquest plec no hi han participat.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:
Vots a favor: senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel i senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), senyors Sabrià,
Vilà, Lledó i senyora Farrarons (ERC), senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP) i senyor
Guerra (PxC). Total divuit vots a favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions:Senyores Rivas, Recio i senyor Genover (Entesa.) Total tres abstencions.

6.-  PROPOSTA  DE  MODIFICACIÓ  DELS  ESTATUTS  DEL  CONSORCI  LOCAL
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LOCALRET.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci local Localret en el que
l’Ajuntament de Palafrugell en forma part com a ens consorciat.
 
Vist que l’Assemblea general del Consorci LOCALRET, en sessió de 23 de novembre
de 2013 va adoptar, entre d’altres, els acords següents:
 
“Primer.-  Aprovar  inicialment,  i  en  el  cas  que  no  es  presentin  reclamacions  ni
al•legacions, definitivament la modificació dels estatuts del Consorci Localret, d’acord
amb la redacció donada en el text refós que s’adjunta.
 
Segon.-  Notificar  a  tots  els  membres  associats  l’acord  inicial  de  modificació  dels
estatuts i donar-los un termini d’un mes comptador des de la recepció de la notificació
perquè  presentin,  en  el  seu  cas,  les  esmenes  que  estimin  convenients,  amb  el
benentès que si no se’n presentessin, es donaria per aprovat definitivament l’acord un
cop transcorregut l’esmentat termini.
 
Tercer.-  Disposar el sotmetiment  de l’acord esmentat al tràmit  d’informació pública,
mitjançant anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, d’acord amb el
termini establert a l’article 160.1, en relació a l’article 313.3 del Decret 179/1995, de 13
de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, a
efectes d’efectuar, en el seu cas, les al•legacions i les esmenes corresponents”.
 
Vist que la proposta de modificació dels Estatuts es basa en els següents criteris:
 
1.         Possibilitar  la  integració  en  el  Consorci  Localret  de  les  entitats  locals
catalanes de caràcter territorial, de manera que el Consorci quedaria integrat per:
 
•           Municipis  catalans  que  han  expressat  la  seva  voluntat  d'integrar-se  en  el
Consorci.
•           Entitats locals  catalanes de caràcter  territorial  que hagin expressat  la  seva
voluntat d'integrar-se en el Consorci. En aquest sentit podran formar part del Consorci:
les Diputacions Provincials catalanes, els Consell Comarcals i l’Àrea Metropolitana de
Barcelona.
•           L'Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya,
segons el règim actual.
 
2.         Actualització dels objectius i finalitats de consorci: sense modificar la finalitat i
àmbit  material  d’actuació  de  Localret,  que  continua  ubicat  en  el  camp  de  les
comunicacions  electròniques,  les  noves  tecnologies  i  l’administració  electrònica,
s’aprofita la modificació estatutària per actualitzar moltes de les tasques que s’estan
desenvolupant. 
 
3.         Òrgans de govern: la possible integració de noves entitats locals de caràcter
territorial en el termes que s’ha indicat anteriorment, obliga a modificar la composició
dels òrgans de govern del Consorci, per tal de que totes les entitats que el puguin
integrar tinguin representació en els òrgans de govern.
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4.         Correccions  i  adequacions  legals:  s’aprofita  la  modificació  estatutària  per
corregir  algunes  qüestions  d’ordre  tècnic  i  adequar  els  estatuts  a  les  darreres
modificacions normatives.
 
Atès  que  examinades  les  modificacions  dels  estatuts  proposades,  les  mateixes
s’ajusten  al  que  disposa el  Decret  179/1995,  de  13  de  juny,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, el Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de la  Llei  municipal  i  de règim local  de
Catalunya,  la  Llei  26/2010,3  d’agost,  de  règim  jurídic  i  de  procediment  de  les
administracions públiques de Catalunya, i la resta de disposicions legals aplicables als
Consorcis.
 
Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu
que la  modificació  dels  estatuts  del  Consorci,  amb l’acord  previ  del  seu òrgan de
govern,  ha  de  ser  ratificada  pels  ens  consorciats  i  acordada  amb  les  mateixes
formalitats que per a la seva aprovació.
 
Atès  que  l’article  313.2  del  Reglament  d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals
preveu que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar
amb el vot de la majoria absoluta de membres de la corporació.
 
Atès que l’acord de ratificació, juntament amb la modificació dels estatuts proposada
s’ha de sotmetre a informació pública pel termini de trenta dies, mitjançant anunci en el
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Aprovar la proposta de modificació  dels Estatuts del Consorci local Localret,
acordada per l’Assemblea General del mateix en sessió plenària de 23 de novembre
de 2013, segons consta a l’expedient administratiu.
 
Segon.- Donar  trasllat  del  precedent  acord  al  Consorci  local  Localret  per  al  seu
coneixement i efectes escaients.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  la  senyora  Zaragoza  manifestant  que  Localret  és  un  Consorci  format  per
administracions locals de Catalunya, per actuar de forma coordinada i unitària davant
el desenvolupament de xarxes i serveis de telecomunicacions, així com en l'aplicació
de les tecnologies de la informació i comunicació per millorar l'acció dels governs. En
la  proppassada  assemblea  general  del  Consorci  Localret  que  va  ser  el  23  de
novembre passat,  es va aprovar la modificació dels Estatuts, a fi  i  efecte que s'ho
poguessin  integrar  els  municipis  catalans  que  han  expressat  la  seva  voluntat  de
formar-ne part, també les Diputacions provincials catalanes, els Consells Comarcals,
l'Àrea Metropolitana de Barcelona i l'Associació Catalana de Municipis i la Federació
de Municipis de Catalunya. Aquesta nova incorporació implica modificar la composició
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dels òrgans de govern, també s'aprofita aquesta modificació estatutària per actualitzar
moltes  de  les  tasques  que  s'estan  fent  i  adequar  aquests  estatuts  a  les  noves
normatives. Ho passem avui per aquest plenari perquè els municipis adherits han de
ratificar l'acord previ del Consorci, quedant validat amb el vot de la majoria absoluta
dels membres d'aquesta Corporació.

El senyor Guerra vol fer un pregunta en el sentit de si es contemplarà que dins de
l'àmbit d'aquesta reforma o modificació es tindrà en compte la manca de cobertura que
existeix a Calella, que ja s'ha expressat aquí en més ocasions.

La  senyora  Rivas  manifesta  que  el  que  aprovem  és  la  modificació  que  proposa
l'Assemblea General, no és una modificació que sorgeixi directament del govern de
Palafrugell, i que en definitiva inclou dues coses, que s'incorporin nous municipis, bona
notícia, i per altra banda, que s'adeqüin els estatuts a la realitat, també bona notícia,
per tant, treballem sobre el que tenim realment, no hi ha cap dubte que el nostre vot
serà el favorable.

El senyor Lledó manifesta que en ela presentació de la Regidora hi trobem a faltar, no
tant si la modificació s'ha d'aprovar o no, perquè això crec que no hi haurà cap grup
que  hi  estigui  en  contra,  sinó  quina  és  la  utilitat  que  té  el  Consorci  Localret  per
l'Ajuntament de Palafrugell, jo crec que això és el que realment interessa als ciutadans
de Palafrugell, i jo crec que aquí la pregunta seria si actualment Localret està prestant
serveis a l'Ajuntament de Palafrugell?. Jo sí que puc parlar del nostre anterior mandat,
nosaltres sí que havíem col·laborat amb Localret, havíem fet estudis conjunts i teníem
diversos treballs entre mans, entre nosaltres.

Novament intervé la senyor Zaragoza, per comentar al senyor Guerra que ara Localret
ens  ha fet  una proposta  d'adhesió  a un conveni  de telefonia  fixa,  veurem si  amb
l'adhesió a aquest conveni podrem tenir més cobertura a les zones on no n'hi ha.
Agrair el sentit de vot a la regidora senyora Rivas. I al senyor Lledó comentar-li que
amb Localret el que sí que s'està fent ara és intentar veure si amb l'adhesió a aquest
conveni de telefonia fixa, podem millorar els serveis i podem abaratir els costos de
telefonia. Pel que fa al que s'ha fet fins a la data, en tot cas depèn de la regidora de
noves tecnologies i estarà a la memòria, o no em costa res fer-li arribar les tasques
que s'han fet o els serveis que s'han fet servir des de la xarxa Localret.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

7.-  MODIFICACIÓ REGLAMENT DEL SERVEI  DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA
DE PALAFRUGELL. Aprovació Inicial.-

Relació de fets:

Vist l’acord del Ple de data 28 de desembre de 2005 pel qual s’aprova el Reglament
del servei de subministrament d’aigua potable de Palafrugell.

Vistes les modificacions operades en el referit Reglament aprovades per acord de Ple
de 29 d’agost de 2007 i per acord de Ple de 30 de juliol de 2008.
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Vist  el  conveni  signat  entre  l’Ajuntament  de  Palafrugell  i  Sorea  en  data  14  de
novembre  de  2012  pel  qual  es  modifica  el  sistema  de  retribució  del  servei  de
subministrament  d’aigua  prestat  per  Sorea  i  Sorea  retira  el  recurs  contenciós
administratiu davant el tribunal Superior de Justícia de Catalunya.

Vista el  pacte 12è del referit  conveni  on es contempla que en el  termini  d’un mes
s’haurà  de  constituir  una  taula  de  negociació  per  tal  de  modificar  el  redactat  del
Reglament del servei de subministrament d’aigua potable.

Atès que en data 16 de gener de 2013 es va constituir la Comissió de seguiment del
conveni amb representants de l’Ajuntament i de Sorea per tal de fer el seguiment dels
diferents aspectes contemplats al conveni, entre d’ells la redacció de les modificacions
del Reglament del servei.

Atès que aquesta comissió s’ha reunit en diferents dates, on entre d’altres qüestions
s’han valorat les modificacions a incorporar en el redactat de l’actual Reglament.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer  .-  Aprovar  la  modificació  inicial  del  redactat  del  Reglament  del  servei  de
subministrament d’aigua potable a Palafrugell en relació als següents articles:
 

 Article  6è.  Obligacions  de  l’abonat.    S’afegeix  apartat  l)amb  el  següent
redactat 

 
l)  Disposar  del  comptador  en  un  lloc  de  lliure  accés  per  al  personal  del  Servei
Municipal de subministrament d’aigua 
 

 Article 11è.2 Condicions de contractació 
 
2.-  Comunicada  pel  Servei  l'acceptació  de  la  sol·licitud  i  per  poder  procedir  a  la
formalització de la pòlissa,  el  sol·licitant  haurà d'aportar la documentació legalment
exigible, formada com a mínim per:
 

 Acreditació de la propietat de l'edifici a connectar, autorització del propietari, o
de la relació jurídica d’ocupació de l’immoble. 

 
 Butlletí d'instal·lació, subscrit per l'instal·lador autoritzat. 

 
 En cas de vivenda: cèdula d'habitabilitat i llicència de primera ocupació, d'acord

amb l'establert a l'article 91.5 del  Reglament d'activitats, obres i serveis de la
Generalitat de Catalunya . 

 
 Si és local comercial o indústria: la llicència d'obertura o la petició registrada

d’activitat  en  règim  de  comunicació.  Els  nous  subministraments  que  es
contractin i es presenti només la petició en règim de comunicació o podran ser
posteriorment revocats si el permís de l’activitat no es fa efectiu. 
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 Si és un subministrament per obres: la llicència municipal d'obres en vigència. 
 

 Article 20. Classes de subministrament. 
 
Els tipus de subministrament venen definits en el Reial Decret 314/2006, de 17 de
març, que aprova el Codi Tècnic de l’Edificació o en la regulació que el substitueixi. A
aquests efectes, i sense perjudici de la seva modificació, en cas de variació d’aquestes
normes, es poden descriure els següents tipus de subministrament.
 
1r.- El  subministrament domèstic consisteix en l'aplicació de l'aigua per atendre les
necessitats normals d'una vivenda.
 
2n.- El subministrament comunitari, que consisteix en l’aplicació de l’aigua per atendre
les necessitats dels elements que integren els serveis comuns d’una comunitat.
 
3r.  -  El  subministrament  comercial  o  assimilable.  És  l'aplicació  de  l'aigua  a  les
necessitats de locals comercials i de negocis, com ara oficines, despatxos, botigues,
clíniques, hotels i indústries, quan la base de l'aigua no s'estableix una indústria o no
intervingui  l'aigua  de  manera  predominant  en  l'obtenció,  transformació  o
manufacturació d'un producte.
 
4t.-  El  subministrament  industrial es produeix quan l'aigua intervé com element del
procés de fabricació per incorporació al producte o com determinant del resultat, sense
que  l'existència  d'una  indústria  en  el  local  determini  per  si  sola  l'aplicació  del
subministrament industrial.
 
5è.- El  subministrament agrícola és el destinat al rec per a l'obtenció de productes
agrícoles,  compreses  les  explotacions  industrials  de  floricultura,  no  trobant-se  el
prestador del Servei obligat a aquest tipus de subministrament.
 
6è.- El subministrament per a ús municipal, que es destina als edificis i instal·lacions
municipals  i  als  centres,  serveis  o  dependències  que  l’Ajuntament  determini
expressament  i  que  han  de  comunicar-se  al  prestador  del  servei.  L’Ajuntament
autoritza a l’entitat subministradora la instal·lació de comptadors a tots i cadascun dels
punts de subministrament afectats.
 
7è.- Els subministraments en casos especials. Es consideren casos especials els no
enumerats el els apartats anteriors. A títol merament enunciatiu, es poden citar els
usos circumstancials o esporàdics per raó de fires, contractes d’aforament per a una
finalitat  específica,  convenis a tant  alçat  i/o subministraments per a abonats sense
ànim de lucre que tinguin per activitat  un servei  gratuït  ala societat  general,  i  tots
aquells  no  inclosos  en  els  apartats  anteriors  o  que  es  puguin  determinar  en  la
corresponent ordenança fiscal.
 
8è.- Quan en un immoble urbà existeix una zona de jardí o hort, no podrà emprar-se
per al seu rec l'aigua contractada per a l'immoble; aquest subministrament haurà de
ser objecte d'un contracte especial per aforament o fixant per comptador els consums
indispensables, segons l'extensió del terreny a regar i els seus cultius, no trobant-se
tampoc el prestador del Servei obligat a aquest tipus de subministrament.
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 Article 44 . Anomalies de subministrament. Es modifica l’apartat 2 

 
2. En el cas que no es pugui efectuar lectura de la mesura del comptador per absència
de l’abonat i  per tal d’evitar l’acumulació de consums en posteriors facturacions, el
prestador del Servei així li ho comunicarà a fi efecte de que en un termini màxim de 3
dies hàbils, informi al prestador del Servei de la lectura del seu comptador. A manca
de comunicació, transcorregut aquest termini, es procedirà per part de del prestador de
Servei a la facturació del consum en relació a la mitjana corresponent dels períodes
amb lectura real dels darrers 3 anys en què s’hagi registrat consum. En cas de que no
es disposin d’històric de consum suficient de 3 anys, es facturarà per estimació d’acord
amb a la mitjana corresponent dels períodes amb lectura real dels darrers 2 anys en
què  s’hagi  registrat  consum.  Si  tampoc  es  disposen  de  dades  d’anys  enrere  es
facturarà d’acord amb la mitjana dels períodes amb lectura real del darrer any en que
s’hagi registrat consum.
 
Si  no és  possible  conèixer  ni  dades històriques ni  consums coneguts de períodes
anteriors,  cal  facturar  un consum equivalent  al  límit  previst  per  al  primer  tram que
s’estableixi en la tarifa aprovada per als diferents usuaris.
 
En  tots  aquests  supòsits,  en  les  factures  s’han  d’incloure  les  paraules  “CONSUM
ESTIMAT” i cal especificar l’última lectura presa i la data en què es va prendre.
 
Els consums així estimats tenen el caràcter de ferms en cas que no es pugui fer la
lectura real. I en cas que es pugui obtenir la lectura real, té el caràcter de “a compte” i
cal normalitzar la situació, per excés o per defecte, en les facturacions dels períodes
següents, d’acord amb la lectura feta a cadascun d’ells, i dins del període de tres anys
subsegüent  a  la  lectura estimada efectuada,  prescrivint  un cop complert  el  termini
indicat qualsevol pretensió al respecte envers dit consum. 
 
Si es detectés que d’un comptador no s’ha pogut realitzar lectura real durant un termini
continuat d’un any per no disposar d’un lloc de lliure accés , i l’abonat no informés de
la lectura al prestador del servei en aquest termini , es procedirà a la resolució del
contracte per incompliment de les obligacions de l’abonat.
 

 Article 44 . Anomalies de subministrament. Es modifica l’apartat 6 
 
6.- Si malgrat l’esmentat en el punt anterior, es produís alguna anomalia ocasionada
per una avaria interna de l’abonat, que degut a una fuita fortuïta de difícil detecció (no
visible),  a  la  seva instal·lació  li  representés  un  notable  increment  del  seu consum
d’aigua i del total  facturat per aquest concepte; i  davant de la reclamació del propi
abonat,  que comportarà l’autorització per tal d’examinar les seves instal·lacions per
part del prestador del servei, prevista a l’article 59 d’aquest Reglament, s’actuarà de la
següent manera:

 Es demanarà un certificat o factura emès per un tècnic homologat respecte a
l’estat de les instal·lacions, amb la descripció de la reparació i l’avaria soferta. 

 Es  podrà  demanar  a  prestador  del  Servei  que  informi  sobre  l’estat  de
manteniment  de  la  xarxa  i  les  instal·lacions  de  l’abonat;  en  aplicació  dels
articles 6.e, 33 i 36.2 d’aquest Reglament. 
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 Es demanarà el prestador del Servei que informi dels consums realitzats per
l’abonat en els darrers tres anys, per tal de verificar les pautes i homogeneïtat
dels seus consums en cada període i tram de la tarifa. 

En funció de la informació obtinguda i si es presumeix que, per part de l’abonat, s’han
pres les mesures de caució apropiades, per tal de no perjudicar-lo econòmicament de
manera innecessària, serà facultat de l’Ajuntament ordenar la facturació dels consums
totals  de l’aigua a pagar de manera proporcional  als  consums històrics del  mateix
període i  tram, obtinguts de la informació estadística de l’abonat,  addicionant-se el
major consum final el tram 2 de la tarifa, en lloc del tram 3.
 
Aquesta mesura excepcional no es podrà aplicar a un mateix client més d’una vegada
en un període de dos anys.
 

 Article 52 . Procediment de suspensió del subministrament. Es modifica
l’apartat 1 

 
1.-  El  prestador  del  Servei  podrà  suspendre  el  subministrament  d'aigua  als  seus
abonats  per  ordre  de l’òrgan competent  municipal  o  prèvia  notificació  per  part  del
Servei a l'Ajuntament, per incompliment de les obligacions establertes a l’article 6 i
d’acord amb el procediment següent:
 
A) En els casos establerts en el  dit  article,  el  prestador del Servei haurà de donar
compte a l’abonat per correu certificat, o d'una manera de la qual resti constància, com
a l'Ajuntament perquè, prèvia la comprovació dels fets, l'Ajuntament dicti la resolució
procedent  considerant-se  que  el  prestador  del  Servei  queda  autoritzat  per  a  la
suspensió del subministrament si no rep ordre contrària de l'Ajuntament, en el termini
de vint dies hàbils a partir de la data de presentació a l'Ajuntament, i la de tramesa de
la notificació dels fets a l’abonat per a la seva comprovació (autorització tàcita). En cas
que es justifiqui que la suspensió del subministrament pot produir una situació de risc
social l’Ajuntament podrà mantenir el subministrament.
a.1- Donat el cas que l’abonat hagués formulat reglamentàriament alguna reclamació o
recurs,  el  prestador  del  Servei  no  el  podrà  privar  de  subministrament  mentre  no
recaigui resolució sobre la reclamació formulada.
a.2-  Si  l'interessat  interposés recurs contra la  resolució  de l'Ajuntament,  se'l  podrà
privar  de  subministrament  en  el  cas  que  no  dipositi  o  avali  la  quantitat  que  deu,
confirmada per la resolució objecte de recurs.
a.3-  La  suspensió  del  subministrament  d'aigua  pel  prestador  del  Servei  no  podrà
realitzar-se  en  dia  festiu  o  un  altre  en  què  per  qualsevol  motiu  no  hi  hagi  servei
complet administratiu i tècnic d'atenció al públic a efectes de la tramitació completa de
restabliment  del  servei,  ni  la  vigília  del  dia  en  què  es  doni  alguna  d'aquestes
circumstàncies.
 
B) La notificació de tall de subministrament inclourà, com a mínim, els punts següents:
 
- Nom i adreça de l’abonat.
- Nom i adreça de l'abonament
- Data i hora aproximada a partir de les quals es produirà el tall de
subministrament
- Nom, adreça, telèfon i horari de les oficines comercials de l'empresa subministradora
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en què poden corregir-se les causes que originen el tall.
 

 Article 55. Retirada de l’aparell de mesura 
 
Resolt  el contracte, el prestador del Servei  podrà retirar el  comptador, propietat de
l’abonat,  dipositant-lo  al  seu  nom  en  l'empresa  amb  la  qual  tingui  concertada  la
conservació d'aquest o, en el seu cas, el mantindrà en dipòsit i a disposició de l’abonat
en les dependències del prestador del Servei durant el termini d'un mes, a partir del
qual el prestador del Servei podrà disposar lliurement d'aquest.
 
En  cas  que  retirat  l’aparell  de  mesura  i  resolt  el  contracte  per  impagament  ,  es
sol·licités la reconnexió del servei s’haurà de tramitar una nova pòlissa d’acord amb les
condicions establertes a l’article 11è d’aquest Reglament amb la particularitat que no
s’exigirà la presentació de la cèdula d’habitabilitat.
 

 Els actuals article 57è , 58è i 59è , es substitueixen per aquests articles . 
 
Secció Segona. Sancions
 
Article 57. Infraccions i sancions 
 
1. Sense perjudici de les competències legals que puguin correspondre a qualsevol
entitat  o organisme públic,  correspon a l’Ajuntament  la incoació i  la instrucció dels
expedients sancionadors per l'incompliment del present Reglament, tant per part dels
abonats  com pel  prestador  del  Servei,  amb  subjecció  al  procediment  sancionador
establert a la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions
Públiques i de Procediment Administratiu Comú, i a la resta de normativa aplicable
(Decret  278/1993,  que  regula  el  procediment  sancionador  de  la  Generalitat  de
Catalunya).
 
2. L’incompliment de les obligacions establertes en aquest Reglament constitueix una
infracció sancionable per via administrativa.
 
3. A partir de la declaració del nivell d’excepcionalitat 2, també seran infraccions, el
consum d’aigua de la xarxa municipal que s’estableixi en el propi decret que declari
l’excepcionalitat.
 
Article 58 Infraccions lleus
 
Són infraccions lleus: 

1.   
 Rentar el vehicle a la via pública amb aigua de xarxa. 

 
 Per tal de promocionar un ús responsable de l’aigua és convenient fer servir

sistemes com cisternes de plujanes, aigües grises o pous pel reg i per tant es
considera infracció lleu regar jardins d’una superfície major de 500 m2 amb
aigua de xarxa. 

 
 Per  tal  de  promocionar  un  ús  responsable  de  l’aigua  és  convenient  que
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s’adoptin les mesures necessàries per tal d’evitar haver de reomplir les piscines
d’aigua periòdicament i per tant es considera infracció lleu omplir una piscina
amb aigua de xarxa més d’una vegada cada dos anys. 

 
 Qualsevol  altre  incompliment  de  les  obligacions  d’aquest  reglament  que  no

sigui qualificada com a greu o molt greu 
 
Article 59 Infraccions greus
 
Són infraccions greus: 

1.   
 

 Realització  d’escomeses  il·legals,  alteració  de  canonades  o  alteració  de
comptadors. 

 
 Qualsevol utilització de l’aigua sense coneixement del prestador del Servei o

qualsevol altre defraudació en el subministrament d’aigua potable. 
 

 L’obstaculització o desatenció dels requeriments que realitzi l’Ajuntament 
 

 La  reincidència  per  haver  comès,  en  el  termini  de  dos  anys,  una  actuació
sancionada com a lleu per resolució ferma. 

  
Article 60. Infraccions molt greus 
 
Són infraccions molt greus: 

1.   
 

 La  reincidència  per  haver  comès,  en  el  termini  de  dos  anys,  una  actuació
sancionada com a greu per resolució ferma 

  
Article 61 Sancions
 
A les infraccions lleus li correspondrà una sanció de 30 a 499 euros, a les infraccions
greus li correspondrà una sanció de 500 a 999 euros, i a les infraccions molt greus de
1.000 a 3.000 euros. 
 
Article 62 Graduació de les sancions
 
A  l’hora  de  determinar  la  multa  corresponent,  la  corporació  garantirà  l’adequació
deguda entre  la  gravetat  del  fet  constitutiu  de la  infracció i  la  sanció  aplicada.  Es
consideraran especialment els criteris següents:
 
- De la reiteració o reincidència de l’incompliment. 
- De la intensitat del perjudici causat. 
- De la utilització de mitjans fraudulents. 
- De l’existència d’intencionalitat. 
- De la superfície afectada i de l’aigua utilitzada. 
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En  qualsevol  cas,  es  considerarà  circumstància  atenuant  l’adopció,  per  part  de
l’infractor, de mesures immediates, correctores de la infracció. 
 
En cap cas, la imposició d’una sanció no pot ser més beneficiosa per al responsable,
que el  compliment  de les normes infringides, d’acord amb el  que estableix l’article
131.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre. 
 
Article 63 Concurrència de sancions
 
1. Quan de la comissió d’una de les infraccions administratives previstes en aquest
Reglament  es  derivi  necessàriament  la  comissió  d’una  altra  o  d’altres,  s’imposarà
únicament la sanció més elevada de totes les que siguin susceptibles d’aplicació.
 
2. En cap cas no poden sancionar-se fets que ho hagin estat prèviament en l’àmbit
penal o administratiu en aquells supòsits en què s’apreciï identitat del subjecte, dels
fets i dels fonaments de la sanció imposada. Existirà identitat de fonament quan siguin
els mateixos els interessos públics protegits pels règims sancionadors concurrents.
 
3. Si durant la tramitació del procediment sancionador s’aprecia la possible qualificació
dels  fets  com  a  constitutius  d’un  delicte  o  falta  d’estafa,  apropiació  indeguda  o
defraudació  en  el  subministrament,  segons  la  regulació  continguda  al  Codi  Penal
s’haurà  de procedir,  d’acord amb la legislació  vigent,  a passar  el  tant  de culpa al
Ministeri  Fiscal, havent de suspendre el procediment administratiu un cop l’autoritat
judicial hagi incoat el procés penal que correspongui.
 
Article 64 Reparació
 
La  imposició  de  les  sancions  és  independent  de  l'obligació  exigible  en  qualsevol
moment al responsable de la infracció de la reposició de la situació alterada al seu
estat  originari,  així  com amb la indemnització pels danys i  perjudicis causats a les
instal·lacions municipals, obres annexes, o qualsevol altre bé del patrimoni municipal
que hagi resultat afectat. La reposició i reparació s’executa pel prestador del servei a
càrrec del responsable de la infracció.
 
Article 65 Compatibilitat de les sancions amb altres mesures
 
No tindran caràcter  sancionador  les  suspensions  del  subministrament  que  autoritzi
l’Ajuntament, ni els acords de resolució unilateral de pòlisses d’abonament adoptats
d’acord  amb el  que disposa el  present  Reglament.  La imposició de sancions serà
compatible amb l’adopció simultània de qualsevol d’aquestes mesures.
  
Article 66 Altres responsabilitats
 
Les  sancions  previstes  en  aquest  Reglament  s’imposen  amb independència  de  la
responsabilitat civil o penal que pugui ser exercida davant els Tribunals competents.
  
Article 67 Procediment sancionador
 
1. Els expedients sancionadors es tramitaran de conformitat amb aquest Reglament i
en virtut del procediment sancionador que estableixi l’Ajuntament. En defecte d’aquest
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procediment propi, seran d’aplicació els procediments sancionadors de l’Administració
de la Generalitat de Catalunya i, subsidiàriament, de l’Administració de l’Estat.
 
2. L’alcalde o regidor en qui delegui és l’òrgan competent per incoar els procediments
sancionadors, adoptar mesures provisionals i imposar les sancions corresponents.
 
3.  La instrucció de l’expedient  podrà correspondre a un funcionari  municipal,  a un
membre de la corporació o, si escau, a funcionaris d’altres entitats locals en tasques
d’assistència i, excepcionalment, a funcionaris de la Generalitat de Catalunya.
 
4. Actuarà com a secretari, quan s’escaigui, aquell que ho sigui de la corporació, o
qualsevol altre funcionari municipal degudament capacitat a proposta, si és el cas, del
titular de la Secretaria.
 
5.  Les  funcions  d’investigació,  averiguació  i  inspecció  poden  ser  realitzades  pels
tècnics o operaris del prestador del servei
  
Article 68 Mesures provisionals
 
1.  El  prestador  del  servei  pot  adoptar  les  mesures  de  caràcter  provisional  que
assegurin l’eficàcia de la resolució final que pugui recaure. En l’adopció d’aquestes
mesures s’han de tenir presents les pautes següents:
 

1. L’existència  d’elements  de  judici  suficients  que  justifiquin  la  conveniència
d’adoptar mesures provisionals. 

1. La idoneïtat i proporcionalitat de les mesures provisionals adoptades pel que fa
als fets i les circumstàncies determinants de l’expedient sancionador. 

2. L’omissió de mesures provisionals que puguin causar perjudicis de reparació
impossible o difícil, així com d’aquelles altres que portin aparellada la violació
de drets emparats per les lleis. 

 
2.  Es  poden  adoptar,  entre  d’altres,  mesures  provisionals  com  la  suspensió  del
subministrament  i  el  precintat  de  les  escomeses,  amb  la  finalitat  de  paralitzar  els
efectes de la infracció.
 
Article 69 Responsables 
  
Seran  responsables  les  persones  físiques  o  jurídiques  que  realitzin  els  fets  o  no
compleixin els deures que constitueixin la infracció i en el cas d’establiments industrials
i comercials, les empreses titulars d’aquests establiments, siguin persones físiques o
jurídiques
 
 Aquesta regulació s'entén sens perjudici de la corresponent responsabilitat civil i penal
que pugui derivar de la comissió de la infracció
  
Article 70. Autors i altres responsables
 
Són responsables directes aquells que han comès directament o indirectament el fet
infractor, i també aquells qui han impartit les instruccions o ordres necessàries per a
cometre'l. La intervenció en el fet infractor en forma diferent incideix en la graduació de
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la infracció.
 
Hi haurà presumpció de responsabilitat de les infraccions:

 En les infraccions que afectin a habitatges ,les persones constin empadronades
a l’habitatge i en absència d’aquests els propietaris de l’immoble. 

 En  les  infraccions  que  afectin  a  locals  on  es  desenvolupin  una  activitat
econòmica , la persona física o jurídica titular de l’activitat. 

 
En cas de confluència de diferents persones amb responsabilitat directa en la infracció
s’entendran tots ells solidàriament responsables.
 
Es  consideren  responsables  subsidiaris  els  titulars  de  l’abonament  en  cas  que no
coincideixi  amb  el  responsable  directe  de  la  infracció.  En  el  cas  de  les  persones
jurídiques,  la  responsabilitat  s’atribueix  també  amb  caràcter  subsidiari  als  seus
administradors.
 
Secció Tercera. Consultes i reclamacions
 
Article 71 – Consultes i informació al consumidor 
 
L’abonat té dret a consultar totes les qüestions derivades de la prestació del servei i
del funcionament del subministrament en el consum individual. El prestador del Servei
haurà d'informar totes les consultes formulades correctament, contestant per escrit les
presentades de tal manera, en el termini màxim d'un mes. 
 
Article 72– Reclamacions – recurs d’alçada davant de l’Ajuntament 
 
a)  Reclamació davant el prestador del Servei: L’abonat podrà formular reclamacions
directament al prestador del Servei, verbalment o per escrit. En aquest últim cas la
reclamació s'entendrà desestimada si el prestador del Servei no emet la corresponent
resolució en un termini de quinze dies hàbils. 
b) Recurs d’alçada: Contra la resolució expressa o presumpta del prestador del servei,
es  podrà  interposar  recurs  d’alçada,  davant  de  l’alcalde-President  de  l’Ajuntament
d’acord amb el que disposen els articles 114 i 115 de la Llei 30/1992, modificada per la
4/1999. 
Si transcorre un mes sense resolució expressa es considerarà estimat el recurs.
 

 Annex : Protocol intervenció a la via pública 
 
1.OBJECTE DEL PROTOCOL
 
L’objecte d’aquest protocol és aclarir i marcar un model d’actuació per a l'adjudicatari
del servei quan realitza intervencions d’obra a la via pública en el terme municipal de
Palafrugell,  per  tal  que  l’Ajuntament  tingui  en  tot  moment  coneixement  de  les
actuacions que es fan a la xarxa municipal d’abastament d’aigua potable.
  
2.TIPUS D’INTERVENCIÓ A LA VIA PÚBLICA
 
Els  tipus  d’intervenció  a  la  via  pública  per  part  de  SOREA poden ser  de  diferent
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naturalesa, bàsicament es pot distingir entre :
 
Avaries
Manteniment i millora de la xarxa existent
Nous subministres
 
En funció de la seva urgència i del seu abast es pot distingir entre programables o no,
en funció de la titularitat i qui ho promou es pot distingir entre públiques i privades, en
funció de l’obra a realitzar també es pot distingir entre obra civil i obra mecànica.
  
3. COMUNICACIÓ DE LES ACTUACIONS
 
Totes les actuacions que es facin a la xarxa s’han d’informar prèviament a l’Ajuntament
i disposar de l’autorització corresponent per poder-les executar
 
Els  treballs  a  realitzar  quedaran  clarament  definits,  tant  pel  que  fa  als  materials
emprats en l’obra mecànica com a la reposició de l’obra civil així com el traçat per on
es  desenvolupa  l’actuació,  i  la  documentació  a  presentar  s’ajustarà  en  funció  de
l’abast.
L'adjudicatari  del servei serà qui elaborarà el projecte,  memòria valorada o informe
valorat amb el contingut mínim que estableix la normativa i ho remetrà a l’Ajuntament,
a l’atenció de l’Alcalde amb còpia tant  a la  Secció de Projectes i  Obres de l’Àrea
d’Urbanisme com a l’Àrea de Serveis. 
 
L’Ajuntament  autoritzarà  mitjançant  l’òrgan que consideri  més oportú,  en funció  de
l’abast de l’actuació, preferentment per decret d’alcaldia.
 
Si per raons d’urgència calgués actuar de forma immediata no eximeix de comunicar-
ho prèviament o tant aviat com sigui possible, per correu electrònic i telefònicament als
representants de: la secció de projectes i obres de l’àrea d’urbanisme, l’àrea de serveis
i la Policia Local. Posteriorment a la intervenció s’haurà de documentar suficientment
com si calgués autoritzar l’actuació i caldrà justificar-ne la urgència.
 
Pel que fa als nous subministres caldrà tramitar-ho seguin el règim d’obra menor, la
petició  serà  sempre  per  part  de  l'adjudicatari  del  servei  que  és  qui  realitzarà  els
treballs, a banda de deixar constància del nom del nou abonat, així com l’ús a que es
destina per tal de poder avaluar correctament la intervenció. 
 
L’Ajuntament de forma justificada podrà denegar o posposar actuacions que li sol·liciti
l'adjudicatari del servei per motius d’interès públic com pot ser una actuació prevista ja
sigui  per  proximitat  física  o  temporal  que  dificulti  la  seva  execució  o  interfereixi
generant  més  molèsties  als  veïns  de  les  que  siguin  pròpies  de  l’actuació  que  es
sol·licita, també per raons de la temporada d’estiu a les platges i a la zona centre de
Palafrugell,  i  qualsevol  situació  que  consideri  raonadament  l’Ajuntament  i  així  ho
comunicarà.
 
Fins que no es disposi de l’autorització de l’Ajuntament per escrit no es podran iniciar
els treballs, durant l’execució dels treballs caldrà disposar d’una còpia de l’autorització
que permeti al servei d’inspecció municipal poder-ne fer un seguiment. 
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4. EXECUCIÓ DE LES OBRES
 
La forma d’execució quedarà clarament definida a la documentació aportada així com
el termini per executar-la. 
 
Un cop iniciats els treballs no es podran paralitzar fins la seva finalització i el període
d’ocupació de la via pública no podrà superar el període d’una setmana deixant lliure el
cap de setmana, si fos necessari un període superior s’haurà de desglossar en trams
per donar compliment a lo exposat 
 
Les reposicions s’hauran de realitzar manera immediata. Es seguiran les prescripcions
tècniques per a l’execució de pous, registres i  rases a la via pública que estableix
l’àrea de serveis 
  
5. RETORN DOCUMENTACIÓ UN COP ACABADES LES OBRES i MANTENIMENT
DE LA XARXA DIGITALITZADA. 
 
Un cop acabada l’actuació caldrà comunicar-ho a l’Ajuntament indicant si s’ha executat
tal i com es va autoritzar. En cas de que l’actuació s’hagi executat de forma diferent a
l’autoritzada  caldrà  presentar  la  documentació  corresponent  amb  indicació  de  les
modificacions introduïdes de forma comparada.
 
Així mateix caldrà que cada any es faci arribar a l’Ajuntament en format digital la xarxa
completa del municipi
  
6. RÈGIM DISCIPLINARI. 
 
L’incompliment  de les obligacions establertes en aquest Reglament constitueix una
infracció  sancionable per  via administrativa.  Les infraccions es graduaran en lleus,
greus i molt greus en funció: 
 
- De la reiteració o reincidència de l’incompliment. 
- De la intensitat del perjudici causat. 
- De l’existència d’intencionalitat. 
 
A les infraccions lleus li correspondrà una sanció de 30 a 499 euros, a les infraccions
greus li correspondrà una sanció de 500 a 999 euros, i a les infraccions molt greus de
1.000 a 3.000 euros. 
 
Són infraccions lleus: 

2.   
 Paralitzar les obres per període de temps no superior a 48 hores sense prèvia

petició a l’Ajuntament 
 No disposar de la còpia de l’autorització en el lloc de realització de l’obra 

 
Són infraccions greus: 

2.   
 Paralitzar les obres per període de temps superior a 48 hores 
 Qualsevol altre incompliment de les obligacions previstes en el present protocol
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Són infraccions molt greus: 

2.   
 

 La reincidència per haver comès anteriorment qualsevol actuació sancionada
com a greu per resolució ferma 

 
 L’obstaculització o desatenció dels requeriments que realitzi l’Ajuntament. 

 
En  qualsevol  cas,  es  considerarà  circumstància  atenuant  l’adopció,  per  part  de
l’infractor, de mesures immediates, correctores de la infracció. 
 
En cap cas, la imposició d’una sanció no pot ser més beneficiosa per al responsable,
que el  compliment  de les normes infringides, d’acord amb el  que estableix l’article
131.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre. 
 
L’òrgan  competent  per  imposar-la  és  l’Alcalde-President  de  l’Ajuntament.  Tot  això
sense perjudici del que disposen els articles 55 i 56 d’aquest Reglament, i de les altres
responsabilitats que puguin correspondre.
  
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquesta modificació a informació pública per
un termini de trenta dies hàbils, en el BOP, en el DOGC, en el Tauler d’Edictes i en un
diari  de  difusió  provincial,  en  la  forma  i  als  efectes  previstos  per  l’article  63  del
Reglament  d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals  (ROAS),  aprovat  pel  Decret
179/1

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que aquesta és la modificació d'un reglament que
el seu redactat és de l'any 2005, amb modificacions els anys 2007 i 2008, i que l'any
2012 es va produir la signatura d'un conveni d'adequació de la relació amb l'empresa
adjudicatària  de  la  gestió  de  l'aigua,  amb  Sorea,  i  un  dels  compromisos  era
l'establiment d'una comissió bilateral, que una de les funcions que té era la redacció de
la modificació d'aquest reglament, i que és el document que avui portem a aprovació
inicial.  És una modificació de força articles però ens permet una actualització d'aquest
reglament a les necessitats d'avui i a més a més, incorporant a la part final una millora
en tot el que fa referència al règim disciplinari però també una incorporació en forma
d'annex,  de tot  el  que són les intervencions a la via pública per part de l'empresa
adjudicatària.

- senyora Rivas: De fet estem en l'aprovació inicial, se'ns varen passar els articles que
es modificaven, ens els hem estat mirant i llegint, d'entrada ens semblen correctes, el
que  passa  és  que  voldríem  acabar  de  revisar-los,  fer-hi  algunes  aportacions  que
presentarem en forma d'al·legació en el termini d'exposició pública, i en funció de com
valorin les nostres al·legacions, a l'aprovació definitiva, formularem el nostre vot. Per
tant, com que és una aprovació inicial el nostre vot serà l'abstenció, a l'espera d'acabar
de revisar la documentació.
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El senyor Lledó manifesta que el seu vot serà també l'abstenció.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:
Vots a favor: senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel i senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU),  Total onze vots
a favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions: Senyors Sabrià, Vilà, Lledó i senyora Farrarons (ERC), senyores Rivas,
Recio i  senyor  Genover  (Entesa),  senyora  Galiana i  senyor  Rodrigo (PP) i  senyor
Guerra (PxC). Total deu abstencions.

8.- DECLARACIÓ DESPESA PLURIANUAL ADQUISICIÓ ESCULTURA "KOUROS".
Aprovació

Relació de fets:

Vista la proposta de contracte per a l’adquisició de l’escultura “KOUROS” propietat del
seu autor sr. Manuel Solà Moreno.

Atès que d’acord amb el contingut del contracte l’escultura s'adquireix  per meitat i
proindivís l’Ajuntament de Palafrugell  i  la Fundació Privada Vila Casas  per tal que
romangui instal·lada a la plaça Can Mario de Palafrugell.

Atès el cost de l’adquisició per l’Ajuntament de Palafrugell  és de 30.250 euros IVA
inclòs i està previst que l’adquisició es realitzi en dos terminis durant els exercicis 2014
i 2015, i per tant tindrà efectes pels exercicis posteriors al de la seva adjudicació.

Vist el crèdit consignat a l’aplicació 42.336.61909 Adquisició escultura Can Mario del
Pressupost de despeses de l’exercici 2014 de l’Ajuntament de Palafrugell.

Vist l’informe emes per l’interventor accidental en data 8 de gener de 2014.

Vist l’establert a l’article 174 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i als articles 79 a
88 del Reial Decret 500/1990.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar la  declaració  de  despesa  plurianual  en  relació  a  l’adquisició  de
l’escultura “Kouros”, pels exercicis 2014 i 2015, d’acord amb el següent detall:

Exercici Import  a
imputar

Percentatge  de
despesa

2014 17.750,00 58,68%
2015 12.500,00 41,32%
Total 30.250,00 100,00%
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Segon.-  Aprovar el compromís de despesa a càrrec d’exercicis futurs pels imports i
percentatges que consten en el punt primer del present acord, pels quals s’habilitarà el
corresponent crèdit pressupostari pels exercicis d’execució.

Tercer.- Delegar a la Junta de Govern Local l’autorització i disposició de la despesa
plurianual d’acord amb l’establert a l’article 22.4 de la Llei de Bases de Règim Local.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant  Des del 5 d’octubre de l’any passat i fins al 27
d’abril d’enguany es mostra, a la sala d’exposicions temporal de Can Mario l’exposició
“KÚros  retorn”  de  l’escultor  Manuel  Solà.  Amb  aquesta  exposició  antològica,  la
Fundació Vila Casas dona a conèixer l'extensa trajectòria d’aquest artista (a través
d’una vuitantena de peces de pintura, escultura i objectes diversos), on se’ns permet
repassar la seva evolució artística i el seu univers creatiu. Un univers que es troba
habitat per objectes quotidians en desús com ara fustes velles, ferros oxidats i multitud
de còdols amb els quals construeix curiosos artífexs dotats d’una gran simbologia i
d’intensa vitalitat. 
Un 'kúros' ('home jove' en grec antic) gegant, de sis metres d'alçada i tres tones de
pes, instal·lat   en un dels laterals de la plaça de Can Mario, serveix per a donar la
benvinguda al visitant de l’exposició i a la pròpia plaça. Les seves grans dimensions no
deixen a ningú indiferent. Centenars de peces de ferro reciclat que anteriorment havien
format part de maquinària industrial vesteixen ara un torç humà de rostre inexpressiu.
Segons l’artista, representa "l'eternitat, i ha necessitat tot un any  de feina per acabar-
la. 
Un cop ubicada aquesta peça escultòrica a Can Mario, l’Ajuntament, a través de la
Fundació Vila Casas, té coneixement de la voluntat de l’artista de vendre l’esmentada
escultura. La Fundació Vila Casas, a més, mostra el seu interès per la peça fins al punt
que ofereix a l’Ajuntament la possibilitat d’assumir el 50% dels costos de la possible
adquisició. Aquest fet, al nostre parer, explicitava de manera fefaent l’interès artístic de
la peça alhora que en justificava, de retruc, el preu que es demanava. No entrarem a
explicar en detall les estires i arronses de la negociació a tres bandes. El resultat final
(a  més  d’aconseguir  una  rebaixa  important  respecte  de  les  inicials  pretensions
econòmiques de l’artista) és que l’Ajuntament i a la Fundació Vila Casas compren i
adquireixen, per meitat i proindivís, l’escultura Kuros per tal que romangui ubicada i
instal·lada a la plaça de Can Mario, amb l’objecte d’ampliar el patrimoni artístic del
municipi (a més també de promoure i difondre l’art català). El preu de venda final de
l’obra s’ha estipulat en 50.000€ més l’IVA al tipus vigent (que entenem seria del 10%
després de la rebaixa que ha fet el govern per l’adquisició d’obres d’art) quedant una
part del preu aplaçada de pagament, sense càrrec d’interessos, al 2015.
I  avui  el  que  presentem al  plenari  és,  justament,  l’aprovació  de  la  declaració  i  el
compromís d’aquesta despesa plurianual.

- senyor Guerra: No puc donar el meu suport a aquesta proposta, per una raó molt
senzilla, s'ha triplicat la demanda al banc d'aliments. A mi em sembla molt bé això de
l'art  i  l'escultura  i  aquestes  històries,  tot  això  és  molt  vàlid,  però  vostè  pot  dir,
quantificat, en què repercutirà que tinguem una estàtua que costa al Consistori 30.000
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euros, quan hi ha gent que està anar a Càritas cada dia. No fa falta que em convenci a
mi, parli amb la gent del poble i sigui que ens gastem 30.000 euros, però mirin, vostès
rebran tant. Ho pot dir això?, perquè si no ho pot dir no val la pena. 
.
-  senyora  Galiana:  El  nostre  grup  s'abstindrà  perquè  sense  menysprear  les
negociacions, la vàlua de l'artista i que és evident que és una adquisició d'una obra
feta en molt bones condicions, una mica també en la línia del que ha dit el senyor
Guerra, nosaltres pensem que en aquests moments potser hi ha altres prioritats i tenint
com tenim uns pressupostos ajustats amb els quals ens hem d'estar de fer moltes
coses, nosaltres no acabem d'estar massa d'acord amb aquesta adquisició, pensem
que en tot  cas s'hauria d'haver  negociat  que el  cost  l'hagués assumit  la  Fundació
íntegrament,  o algun altre tipus de solució.  No li  votarem en contra perquè també
reconeixem que és una millora pel poble i la vàlua cultural del nostre municipi, però
ens abstindrem purament per entendre que potser en el moment econòmic en el que
ens trobem, no estem en condicions de fer aquestes inversions.

- senyora Rivas: En el Ple del mes de novembre, el grup de l'Entesa ja va fer el seu vot
en contra del pressupost que presentava el govern, perquè consideràvem, tal i com ja
vàrem dir,  que no repercutia  en determinats  aspectes que pensàvem que era una
necessitat en aquests moments, De fet el que ara vostès ens proposen que aprovem,
és que paguem aquesta escultura, amb 17.500 euros aquest any, 12.500 euros l'any
que ve, és a dir, un total de 30.250 euros. De de l'Entesa estimem la cultura i crec que
ho hem demostrat reiterades vegades, i volem que el nostre municipi continuí essent
un motor cultural, però també pensem que fer aquesta despesa de 30.250 euros no és
ara el moment ideal, i creiem que aquests diners es podrien també invertir en cultura,
però fent algun altre tipus d'acció cultural que repercuteixi de manera diferent en el
municipi.

- senyora Farrarons: Des d'Esquerra estem d'acord amb la posició dels altres grups,
que  no  és  el  moment  més  adequat  per  aquestes  despeses,  però  no  podem
menystenir,  per  un  costat,  el  possible  paper  dinamització  econòmic  que  aporta  la
Fundació  Vila  Casas  al  poble  de  Palafrugell,  i  tampoc  podem  menystenir  la
repercussió  en  la  dinamització  de  l'espai  de  cohesió  social  i  del  barri  que  pot
representar aquesta escultura. Dit això, el nostre vot serà l'abstenció, no només per la
inoportunitat del moment, sinó perquè una propietat indivisa no ens sembla que sigui la
millor manera de recolzar el funcionament d'una Fundació, encara que el patrimoni és
públic i està a la plaça i  a l'abast de tothom, una propietat indivisa no ens sembla
massa bé.

- senyor Rocas: Agrair el posicionament de tots els grups. Dir-vos que evidentment és
un  tema  en  el  que  és  molt  fàcil  entrar  en  demagògia  i  no  hi  vull  entrar  perquè
l'Ajuntament també fa aportacions importants al Banc d'Aliments, podríem entrar en
aquest joc i no hi vull entrar. Jo l'única cosa que só voldria comentar és que el govern
entén que els monuments, que l'art al carrer són essencials en l'apropiació simbòlica
de l'espai públic per part dels ciutadans, i que l'espai públic a nivell local ha de ser
també un espai que aglutini i atorgui aspectes de la pròpia identitat col·lectiva com a
poble, com a municipi, en aquest sentit entenem la compra d'aquesta escultura, a més
de l'interès artístic que té per si mateixa com un projecte d'intervenció urbana i de
dignificació d'un espai públic del municipi, la plaça de Can Mario, que poc a poc ha
d'anar assumint i consolidant l'espai de centralitat que tots desitgem. 
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:
Vots  a  favor:  Senyors  Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel  i  senyores  Zaragoza  i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU). Total onze
vots a favor.
Vots en contra: Senyores Rivas i Recio i senyor Genover (Entesa) i senyor Guerra
(PxC). Total quatre vots en contra.
Abstencions:Senyors Sabrià, Vila, Lledó, senyor Farrarons (ERC) i senyora Galiana i
senyor Rodrigo (PP). Total sis abstencions.

A.2)  Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge

9.- PLA D’ACCIÓ LOCAL PER L’ENERGIA SOSTENIBLE.- Aprovació inicial

Relació de fets:

El ple de l’Ajuntament de Palafrugell celebrat el dia 29 de gener de 2013 va aprovar
per unanimitat l’adhesió al Pacte d’Alcaldes. Amb aquest acord, l’Ajuntament es va
comprometre a:
1.  Reduir les emissions de CO2 en el seu territori en més del 20 per cent per a 2020
mitjançant a la creació de plans d’acció en favor de les fonts d’energies renovables.
2.  Elaborar un Pla d’Acció d’Energia Sostenible en un termini màxim d’un any des de
la data d’Adhesió al Pacte d’Alcaldes. L’abast del document respondrà a les directrius
que s’estableixin per part de la Comissió de Transport i Energia de la Unió Europea i
inclourà una estimació de les emissions i una proposta de les accions a seguir per
aconseguir els objectius plantejats. Per la realització d’aquestes tasques es comptarà
amb el  suport  de  la  Diputació  de Girona,  Coordinadora  Territorial  del  Pacte  a  les
Comarques Gironines.
3.  Elaborar un informe biennal per l’avaluació, control i verificació dels objectius, a
organitzar el Dia de l’Energia, a informar de les fites obtingudes en acompliment de Pla
d’Acció i a participar (en els termes que consideri oportú) en la Conferència d’Alcaldes
i Alcaldesses per l’Energia sostenible a Europa.
Per a l’acompliment del segon compromís s’ha contractat al Consell Comarcal del Baix
Empordà la redacció del PAES (Pla d’Acció d’Energia Sostenible) i s’ha obtingut una
subvenció de la Diputació de Girona per sufragar el cost de la redacció. Durant l’any
2013 s’ha dut a terme la redacció del PAES.
El PAES de Palafrugell té 9 objectius estratègics:
1.   Realitzar les actuacions de millora de l’eficiència energètica en l’enllumenat exterior
per reduir un 29,9% les emissions de CO2 respecte a l’any 2005.

2.  Realitzar actuacions de millora de l’eficiència energètica en els equipaments per
reduir en un 25,26% les emissions respecte a l’any 2012.
3.  Reduir en un 20% les emissions de CO2 del vehicle municipal respecte a l’any

2012.
4.   Reduir un 15,28% les emissions de CO2 en el transport de residus respecte a l’any

2012.
5.   A més a més dels 4 objectius anteriors, en tot l’àmbit ajuntament també s’haurà de
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reduir 4,915 Tn de CO2 respecte a l’any 2012.

6.  Reduir un 22,28% les emissions de CO2 en el transport privat i comercial respecte

a l’any 2005.
7.  Reduir un 11,5% les emissions de CO2 en el sector residencial respecte a l’any

2005.
8.  Reduir un 7,5% les emissions de CO2 en el sector terciari respecte a l’any 2005.

9.  Reduir un 15,772% les emissions de CO2 en el tractament de residus respecte a

l’any 2005.
El  pla  estableix  una  quarantena  d’accions  ,  que  es  divideixen  en  quatre  línies
estratègiques:

1. Augmentar el grau d'estalvi i eficiència energètica en els edificis públics, edificis
residencials i el sector terciari. 

2. Disminuir les emissions associades al transport urbà. 
3. Incrementar  la  producció  local  d'energia  al  municipi  i  el  consum  d'energia

renovable. 
4. Disminuir les emissions associades al tractament de residus sòlids urbans. 

Aquestes accions s’ordenen en funció dels sectors i camps d’acció següents:
- Edificis, equipaments i instal·lacions
- Transport
- Producció local d’energia
- Calefacció i refrigeració urbanes
- Planejament i ordenació del territori
- Contractació pública de productes i serveis
- Participació ciutadana
- Altres sectors (residus, altres)
Així mateix, el pla integra les accions que s’han dut a terme durant el període 2005-
2012 i que han contribuït a la reducció del consum energètic.
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge, a la sessió celebrada el dia 21 de gener de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Aprovar inicialment el Pla d’Acció d’Energia Sostenible de Palafrugell.

Segon.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes,  amb  la
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió a la
província, la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest
edicte al web municipal (www.palafrugell.cat) acompanyat d’una còpia del document
objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per mitjà telemàtic. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  aquest  document  que  avui  portem  a
aprovació, és producte d'una adhesió que es va fer en el Pacte d'alcaldes, ara fa tot
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just  un  any.  En  aquell  moment  i  seguint  una  mica  les  directrius  que  des  de  les
administracions  superiors  ens  plantejaven,  l'Ajuntament  es  va  adherir  al  Pacte
d'alcaldes, com una declaració d'intencions en la línia de buscar fòrmules per arribar a
l'any 2020 amb una reducció de les emissions de CO2 en un 20% i amb un increment
de l'eficàcia energètica en un altre 20%. Aquest document comportava unes certes
obligacions i entre elles, en un temps i en un marge d'aproximadament un any, que és
el  que  portem  avui,  és  fer  una  diagnosi  i  proposar  unes  mesures  d'actuació  per
compliment d'aquestes voluntats ambientals. Aquest és el document que avui portem a
aprovació, el Pacte d'acció per l'energia Sostenible, redactat pels tècnics del Consell
Comarcal, seguint les directrius del qui té la coordinació de tots els PAES a nivell de
comarques gironines, ens han treballat i ens han fet arribar no només la subvenció per
poder-ho fer sinó les grans directrius de com i de quina manera s'havia de treballar.
Aquí el que s'hi planteja són tota una sèrie de directrius i d'elements per arribar a l'any
2020, al compliment d'aquestes voluntats i d'aquesta declaració que en el seu moment
vàrem fer amb l'adhesió a aquest Pacte d'Alcaldes. Tanmateix, qualsevol de les eines
en relació al compromís que les altres administracions tenen sobre aquest document,
dir que qualsevol de les línies de subvenció que a partir d'ara es vagin obrint en relació
a l'eficàcia i l'estalvi energètic, han de passar per haver estat definides i valorades en
aquest document.

- senyora Galiana: Donat que és una aprovació inicial, volem estudiar millor el tema i el
nostre vot serà l'abstenció.

-  senyora Rivas:  Com molt  bé començava el  regidor senyor Rangel,  aquest  és un
document de molt bones intencions, molt bones intencions que plenament compartim
crec que tots els que estem asseguts en aquest Ple, però em permetin que faci dues
prèvies. La primera, tot el que fa referència a les energies renovables, crec que ja
podem començar  a oblidar-ho,  doncs fins ara els  productors  autoconsumidors  que
sense  subvenció  ja  no  els  hi  sortia  a  compte,  veiem  que  ara  serà  absolutament
prohibitiu ja que s'imposa la taxa d'aprofitament de sol, és a dir,  aquest hauran de
pagar un cànon per la utilització de sol, permeteu-me que hi digui, però això és el gran
triomf de les grans companyies, no ho hem fet des d'aquest Ajuntament, ho han fet
des dels que governen ,des del govern central i altres, però en aquest moment, de les
energies renovables ja ens en podem estar acomiadant. I l'altra prèvia és que elaborar
aquest Ple és el compromís que vàrem assumir tots els aquí presents, quan vàrem
votar per unanimitat el Pacte d'alcalde ara fa un any, que ens deia que teníem un any
per presentar aquest Ple, i ho hem fet pels pèls. 
Com hem fet amb l'altra aprovació inicial i com és tradició ja amb l'entesa, disposem
de temps per acabar-lo de llegir amb tranquil·litat i adoptar la nostra posició definitiva
al  que serà  l'aprovació  definitiva,  calculem que d'aquí  un  parell  de  mesos.  Volem
acabar de llegir aquest Pla amb detall, perquè a banda de millorar amb la calefacció,
amb l'enllumenat urbà o amb els equipaments municipals, el que es preguntem i a
veure si ens porta solucions aquest Pla, que repeteixo, no ens hem llegit i per això ho
volem fer, és com es pretén que les indústries o les empreses locals millorin l'eficiència
energètica en un moment tant difícil perquè puguem fer inversions. Aquest document
parla de quatre línies estratègiques que nosaltres hi estem absolutament d'acord amb
les  quatre  però  ens  preocupen  especialment  la  segona  i  la  tercera.  La  tercera  fa
referència al consum de l'energia renovable, ja ho he explicat al principi amb la prèvia,
i la segona fa referència al transport urbà, que jo crec que aquí hi podríem associar
totes les empreses privades, perquè quan ho llegeixes diu, reduïm les emissions en
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els  sectors  residencial,  reduïm  les  emissions  en  el  sector  terciari  o  reduïm  les
emissions  en  el  transport  privat  i  comercial,  és  a  dir,  podrem  realment  tenir  els
mecanismes perquè les entitats privades o les empreses privades puguin fer aquesta
tasca?, això és el que en aquests moments posem en dubte, però això no vol dir que
quan ens hàgim acabat de llegir el document, no li donem el nostre vot favorable. Per
tant, el nostre vot ara serà el de l'abstenció, un cop llegit el document i resolts els
dubtes que nosaltres els plantejàvem, pronunciarem el nostre vot definitiu.

- senyor Lledó: Nosaltres, com ha comentat l'Entesa i com han comentat gairebé tots
els grups municipals, és evident que estem d'acord amb el Pla que avui aprovarem i
amb el Pacte d'alcalde al qual ja li vàrem donar suport, però nosaltres també volem fer
un incís en recordar que durant el nostre mandat, es varen iniciar moltes d'aquestes
mesures, es va donar continuïtat a tot el tema de l'estalvi i l'eficiència energètica, i ara,
jo crec que el que encertadament fem, és recollir-ho d'una manera ordenada en un
document. En aquest document, són aportacions, ja les faig abans que passin dos
mesos i digui que no les hem fet, evidentment hi falten dades. Nosaltres hi trobem a
faltar que en els gràfics de consum dels equipaments no hi hagi els valors de l'any
2012, jo entenc que això és simplement recopilar les dades de les factures de les
quals disposa Intervenció, per tant crec que això es podria recopilar. Crec també que
falten algunes de les mesures que es varen implantar durant l'anterior mandat, trobo a
faltar  les  plaques  solars  de  la  Piscina,  dels  camp de  futbol,  les  mesures  d'estalvi
energètic  que havíem implantat  en diferents  edificis  municipals  i  que vostès varen
continuar, per tant crec que li falta una mica de cos en relació a les actuacions que
s'han dut a terme durant els últims quatre o cinc anys. 
Hi ha coses que ens sorprenen, que crec que s'haurien de rectificar, com per exemple
en una de les accions, la 1.1.4, en relació a establir un sistema de gestió energètica
dels equipaments de més consum, i resulta que no hi posen la Piscina Municipal, jo
entenc  que  aquí,  indispensablement  hi  ha  d'anar  la  Piscina  Municipal  com
l'equipament que té més consum dels actuals i això ho podríem saber gairebé tots, per
tant,  jo  crec  que  s'ha  d'incorporar  com  un  dels  edificis  que  s'ha  de  controlar
energèticament.  Nosaltres,  evidentment  li  donarem suport,  creiem que és  el  recull
d'aquestes mesures, és evident que hi poden haver algunes de les mesures que siguin
difícils d'implantar, com ha comentat la senyora Rivas, però també aquí li volia fer un
incís, en el sentit que evidentment l'eficiència energètica és el futur, senyora Rivas, per
tant, els ciutadans i les empreses s'hi hauran de posar sí o sí. Per tant, jo amb aquest
document evidentment hi estic d'acord i penso que les actuacions s'han de dur a terme
no només des de l'àmbit municipal sinó també en l'àmbit privat.
Els hi volem recordar i els hi recordarem també en l'aprovació definitiva, els plans no
s'han de quedar en els calaixos, els plans són per tirar endavant, no volem que quedin
com altres  plans  que  vostès  han tirat  endavant  i  els  quals  no  s'estan  implantant,
busquin  i  aprofitin  les  línies  de  finançament,  posin  les  inversions  en  els  propers
pressupostos, i jo sobretot em quedaria amb dues actuacions que estan descrites en el
Pla, i  jo li  agrairia que fos el  senyor Rangel  qui lideri  aquest procés, que és la de
nomenar  un  equip  energètic  municipal  i  formar  l'equip  energètic  municipal  sobre
l'eficiència i estalvi energètic, això és la base de tot, per tant, si vostès aquí encerten i
lideren crec que és un gran pas, si vostès aquí ho deixen, evidentment aquest pla es
quedarà sobre una taula; i quan diem liderar, evidentment la nostra visió és sempre
des d'un àmbit pluridisciplinari, és a dir que facin intervenir a altres àrees en el procés
de decisió.
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- senyor Rangel: En primer lloc agrair les intervencions que s'han produït, i en segon
lloc  i  pel  que  fa  referència  a  l'Entesa,  comentar-li  que  en  part,  i  en  relació  a  la
intervenció  que  vostè  ha  fet,  que  no  comparteixo,  podem matisar-la  amb  algunes
coses, jo crec que el senyor Lledó l'ha contestat prou clarament, no m'hi estendré.
Nosaltres hem complert i des de l'entitat que regula això ens han dit que anaven molt
justos per poder fer tots els PAES de totes les comarques gironines, i si volíem podíem
mirar d'avançar amb aquest, aprovant-lo, amb un document que no és perfecte, com
s'ha manifestat aquí, i dels dubtes que planteja aquest document jo en podria plantejar
mitja dotzena més amb la mateixa visualització que ha plantejat el senyor Lledó, però
no crec que hi haguem d'entrar. No és un document perfecte i els dubtes que sortiran
d'aquest document serviran perquè els Serveis Tècnics de la Diputació que són els
que en part han tutelat com i  de quina manera es redactaven aquests documents,
tinguin la capacitat de validar-nos totes aquestes actuacions que es proposen aquí.
Pel que fa al senyor Lledó i per l'inici de la seva intervenció, jo li voldria recordar les
paraules que jo vaig tenir d'agraïment a tots els diferents regidors de Medi Ambient, i
diferents equips de govern que s'han manifestat en aquest Ajuntament, els darrers deu
o dotze anys, que tots en la seva mesura i les seves possibilitats, han treballat de la
forma més honesta  possible  en  la  defensa i  en  la  promoció  de  tots  els  aspectes
ambientals, i això li recomano que torni a llegir les paraules de la presentació del Pacte
d'alcaldes que vaig fer ara fa un any en aquest plenari. 
Pel que fa a la documentació, ja li he dit, no és un document perfecte, és un document
que ha d'evolucionar, i tindrem, en aquests moments una valoració de totes aquestes
evolucions dels consums i de les línies d'actuació en les quals hem de treballar. Crec
que és bo aprofitar aquesta oportunitat que tenim, que crec que és l'única en aquests
moments, relacionada amb l'eficiència energètica, sobretot des de les actuacions que
es donen a l'Administració Local i que tenim en aquests moments al nostre abans, la
resta són declaracions d'intencions i treballs que des de cadascun dels ajuntaments
estiren endavant sense un marc i sense una capacitat d'unificar tots els esforços. No
és res més que això, aquest document el que vol és posar les línies de treball de cares
al futur, fins l'any 2020, i crec que és positiu aprofitar-ho i crec que és necessari. El
mateix document, que no s'explicita, però des dels mateixos equips redactors també
es planteja una primera línia d'intervenció amb la implantació d'aquests equips auditors
energètics, que crec que en aquests moments, no tant de manera institucionalitzada
però sí de manera més eficient, els equips tècnics de la casa ja hi estan treballant i fins
i tot crec recordar que en aquests moments ja tenim una implantació de consums on
line d'algunes de les nostres instal·lacions, a fi de tenir aquest control molt més ben
explicitat i amb una capacitat de presa de decisions molt significativa.

- senyora Rivas: Potser no m'he explicat bé. Jo el que li he plantejat al senyor Regidor
és que de les quatre línies estratègiques que defineix el PAES, n'hi ha dues, la 2 i la 3,
de les quals nosaltres tenim dubtes fins que ens hàgim llegit el document. Una és com
potenciarem les energies renovables si amb la Llei a la mà ens ho posen tant difícil, i al
final no acaba essent fàcil per la gent que vol, per exemple, instal·lar plaques solars,
per tant, nosaltres ens volem mirar bé el document per veure com faran vostès això de
la  potenciació  de  l'energia  renovable,  quan  en  aquests  moments  està  essent  tant
difícil, que sigui difícil no vol  dir que siguin impossible. 
I l'altre tema que jo plantejava era que, absolutament d'acord, senyor Lledó, que les
empreses  privades  han  de  reduir  el  CO2,  però  el  que  no  volem  és  que  aquest
document  torni  a  ser  un  brindis  al  sol,  com  controlaran  vostès  que  realment  les
empreses privades i les entitats procedeixin a la reducció de l'emissió del CO2?, hi
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haurà multes, hi haurà requeriments?, que passarà si no compleixen els estandarts
que hem d'arribar?, això és el que nosaltres volem comprovar que realment existeixi
en  el  document.  Ens  llegirem  el  document  amb  atenció  per  veure  si  existeixen
aquestes  condicions  que  a  nosaltres  ens  agradaria  que  existissin.  En  aquests
moments nosaltres fem una abstenció i si considerem que hi podem fer aportacions,
evidentment les farem en el termini d'exposició pública, que per això existeix.

- senyor Rangel: el document, per entendre'ns, no és un PALS o una Agenda 21, en la
qual el que es proposava era la diagnosi, es proposava el marc en què ens trobàvem,
es proposaven les diferents línies d'actuació i es proposava una proposta d'actuacions.
Aquí el que fan és marcar la línia de treball però això només serveix per tenir l'altra
cara de la moneda en el moment que s'obrin les línies de subvenció que han de venir
a ajudar a què  el sector privat tingui capacitat d'intervenir en la reducció, que el sector
públic tingui capacitat d'intervenir en tot això, però si no hi ha això, l'Ajuntament el que
haurà de fer és incloure-ho als pressupostos, sense tenir cap tipus de subvenció, i aquí
l'únic que es pretén, és, per un costat, tenir molt clar tot això i validar-ho perquè a
mesura  que  vagin  sortint  aquestes  línies  de  subvenció  nosaltres  ens  hi  puguem
adherir, no té cap més gran objectiu. La segona de les línies de treball, que és la tasca
que ha de fer l'administració local, tenim els tècnics prou qualificats com per saber que
en aquests moments a la Piscina tenim un problema, i abans de fer aquest PAES, a la
Piscina, un cop detectat el problema, hi estem intervenint, hi hem posat el pressupost
per intervenir-hi aquest any, i per tant, sabem positivament que independentment que
tinguem aquestes  subvencions  o  no,  la  Piscina  hi  hem de  fer  unes  intervencions
importants.
Per  tant,  el  document   no  el  vegi  com un  document  de  proposta  d'actuació  i  de
calenderització d'aquestes actuacions, sinó que  sigui el marc que valida la possibilitat
de treballar en l'àmbit de l'estalvi i l'eficiència energètica.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:
Vots  a  favor:  Senyors  Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel  i  senyores  Zaragoza  i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), Senyors
Sabrià, Vila, Lledó, senyor Farrarons (ERC), . Total quinze vots a favor.
Vots en contra: Cap. 
Abstencions:  Senyores Rivas i Recio i senyor Genover (Entesa), senyora Galiana i
senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC). Total sis abstencions.

A.3) Assumptes de la comissió informativa de serveis a les persones

10.-  ADHESIÓ  DE  L'AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  A  L'ASSOCIACIÓ
L'OBSERVATORI  DE  LES  DONES  EN  ELS  MITJANS  DE  COMUNICACIÓ.-
Aprovació i acceptació dels seus estatuts.-

Relació de fets:

Vist que l’Espai Dona de l’Ajuntament de Palafrugell  ofereix un servei d’informació,
atenció i assessorament a dones i famílies. 
 
Vist  que  també  es  desenvolupen  diferents  projectes  d’intervenció  que  fomenten
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l’equitat de gènere i la prevenció contra la violència de gènere.
 
Vist que es treballa per fomentar  accions que facin visible el  paper de la dona en
l’àmbit familiar, social, cultural i formatiu.
 
Vist que els estatuts de l’Associació de l’Observatori de les Dones en els Mitjans de
Comunicació s’ajusten a les línies de treball i als objectius plantejats des del serveis
Espai Dona que desenvolupa l’Ajuntament de Palafrugell.
 
L’associació està vàlidament inscrita al registre d’organitzacions associatives d’entitats
locals  del  Departament  de  Governació  de  la  Generalitat  de  Catalunya  (  secció
complementària).
 
L’article 133 del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós
de la Llei Municipal i de Règim Local estableix el dret dels ens locals d'associar-se en
organitzacions per a protegir i promoure llurs interessos comuns.
 
La  creació  d'organitzacions  associatives  d'àmbit  català  es  regeix  per  les  regles
següents: 
 
a) L'acord de creació ha d'ésser adoptat pels ens locals interessats.
 
b) L'acord de creació ha de comportar l'aprovació dels estatuts pels quals s'ha de regir
l'associació.
 
Els estatuts preveuen la forma per a l’adhesió de nous membres a l’article 4 indicant
que l’entitat ha acceptar els estatuts i notificar-ho per escrit a la Junta de l’Associació. 
 
La competència per acordar l’adhesió és del Ple per majoria absoluta, d’acord amb
l’article 47.2 lletra g de la Llei de Bases de Règim Local.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Sol·licitar  l’adhesió  i  aprovar  l’acceptació  els  estatuts  de  l’Associació
l’Observatori de les Dones en els Mitjans de Comunicació.
 
Segon.-    Notificar aquest acord a la Junta Directiva de l’Associació, juntament amb
l’acceptació dels estatuts.
 
Tercer.-  Adoptar el compromís de satisfer la quantia de 1.000 € durant l’anualitat 2014
per a la realització de les accions i a favor de l’Observatori de les Dones en els Mitjans
de Comunicació, a càrrec de la partida pressupostària número 52.234.22604 (Espai
Dona). 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  la  senyora  Mauri  manifestant  que  el  que  fem  avui  és  formalitzar  aquesta
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adhesió de l'Ajuntament de Palafrugell a l'Associació L'Observatori de les dones, fent
aquesta aprovació i acceptació dels seus estatuts. Com ja vaig informar a la Comissió
de Serveis a les Persones, i llegeixo textualment l'article 2 dels Estatuts, l'Observatori
té  com  a  objectiu  promoure  l'actitud  crítica  i  la  reflexió  envers  els  mitjans  de
comunicació, des de la perspectiva de les dones i per una no discriminació. El seu
objectiu  últim  és  treballar  per  la  transformació  social,  fomentar  que  els  valors
essencials de la nostra societat, siguin interpretats des del punt de vista de les dones.
És una eina més, per tant, per promoure el canvi d'actituds, valors i creences al voltant
de la desigualtat de gènere.

Intervé  la  senyora  Galiana  manifestant  que  el  seu  grup  considera  que  qualsevol
adhesió de l'Ajuntament a associacions que defensin els drets de les dones, hi estem
d'acord  i  donarem  el  recolzament  i  pensem  que  l'Ajuntament  té  aquesta  funció,
l'Ajuntament ha d'ajudar a aquestes associacions.

La senyora Rivas manifesta que des de l'Entesa volem continuar fomentant accions
que  facin  visible  el  paper  de  la  dona,  que  és  un  dels  objectius  que  es  planteja
l'Associació de l'Observatori de les dones als mitjans de comunicació, a la qual ens
adherim, i aquesta és una eina més que tenim per fer-ho possible. Si en el Ple on
aprovàvem el Pla d'Igualtat, aquest era l'eix número 4, en aquests moments estem
donant compliment a un dels eixos que vàrem aprovar, si no recordo malament, per
unanimitat en aquest Ple. Per tant, el nostre vot és favorable, i sobretot perquè estem
donant compliment a coses que hem aprovat.

La senyora Farrarons manifesta que el seu grup no pot fer res més que donar el vot
favorable, no només pel compliment del Ple sinó perquè qualsevol eina que sigui a
favor de la reducció de les diferències de gènere, hi  estem completament a favor.
L'únic desig és que aquestes adhesions, en un futur molt proper no s'hagin de produir
perquè el tema ja no sigui subjecte de debat.

El senyor Guerra manifesta així mateix el seu suport a aquesta proposta. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern

11.-  REGLAMENT  DE PARTICIPACIÓ  CIUTADANA:  MOCIÓ  PROPOSADA  PER
PAH  PALAFRUGELL,  PER  LA  SANCIÓ  DELS  IMMOBLES  PERMANENTMENT
DESOCUPATS  PROPIETAT  D'ENTITATS  FINANCERES  I  ALTRES  GRANS
EMPRESES.- Aprovació.-

Intervé el senyor alcalde manifestant que atès que aquesta moció és a proposta de la
Plataforma  dels  Afectats  per  la  Hipoteca,  de  Palafrugell,  dins  el  Reglament  de
Participació Ciutadana, és aquesta associació qui té la paraula per presentar la seva
proposta  i  posteriorment  s'obrirà  un torn  d'intervencions  pels  portaveus  dels  grups
municipals, de menor a major, perquè es puguin posicionar en relació a la moció que
es presenta..
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Relació de fets:

L'actual crisi ha impactat de manera dramàtica en la vida de milers de persones, que a
causa de dificultats econòmiques sobrevingudes no poden cobrir les seves necessitats
més bàsiques. Aquesta situació ha portat a milers de famílies a la impossibilitat de fer
front a les quotes hipotecàries o del lloguer de la seva llar. 
 
La  seva  traducció  social  ha  estat milers  de  desnonaments  a  tot  l'Estat  Espanyol  i
centenars de milers de persones que han vist vulnerat el seu dret a un habitatge digne,
enfrontant-se a  situacions  de  greu  vulnerabilitat,  precarietat  extrema,  pobresa,  i
exclusió social, econòmica i residencial. 
 
Segons dades del  Consell  General  del  Poder  Judicial des de 2007 i  fins  setembre
2013,  a  l'Estat  Espanyol, ja  s'ha arribat  a  500.000  execucions  hipotecàries,  de  les
quals 96.927 a Catalunya. Segons l'informe presentat pel Col·legi de Registradors de
la Propietat, només durant l'any 2012, la banca va quedar-se més de 30.034 primers
habitatges per  impagament  de  crèdits  hipotecaris.  Això  suposa  115
desnonaments  d'habitatge  habitual  per  dia  hàbil.  Catalunya és  la  Comunitat
Autònoma que encapçala tots els rànquings, tant d'execucions hipotecàries com de
desnonaments.  Segons les  dades del  Consell  General  del  Poder  Judicial  de 2013
s'executen 45 llançaments al dia de mitjana.
 
Ens trobem doncs davant d’una situació d'emergència habitacional que constitueix
una autèntica anomalia en el context europeu. Com denuncia l'informe Emergència
Habitacional en el estado español, elaborat per l'Observatori DESC, aquesta situació
es  veu  agreujada  pel  fet  que  l'estat  espanyol  és  el  país  d'Europa  amb  més
habitatge buit, 13,7% del parc total – 3 milions i mig de pisos segons el darrer cens
estatal d’habitatge de 2011 -  i amb un parc social d'habitatge clarament insuficient -
menys d'un 2% de l'habitatge existent-. 
 
Les administracions locals,  infradotades de recursos,  són les que reben en primera
instància  el  impacte  social  d'aquesta  situació,  en  tant  que les  més  properes a  la
ciutadania.
 
El context descrit i la situació d'emergència en que es troba gran part de la població
s’està traduint  també en un significatiu augment de les ocupacions d'habitatges als
municipis.  Una  forma d'accés  a  l'habitatge  que augmenta  el  grau  de  vulnerabilitat
social dels qui es veuen abocats a recorre-hi. 
 
La  manca  de  recursos  de  les  administracions  locals  per  fer  front  a  la
problemàtica  contrasta  amb els  milers  de  pisos  en  desús  que  acumulen  les
entitats financeres i les seves immobiliàries, actors principals i part responsable de la
bombolla  immobiliària.  Aquests  immobles,  sovint  obtinguts  com  a  conseqüència
d'execucions hipotecàries, es mantenen buits ja sigui a l'espera de que el preu de
mercat  torni  a  elevar-se,  o  bé  perquè  es  troben  a  la  venda  o  a  lloguer  a  preus
inaccessibles  per  part  de  la  població. El  resultat  són  milers  d'habitatges  destinats
exclusivament a una funció especulativa, eludint la funció social que segons l'article 33
de la Constitució Espanyola (CE)  ha de complir el dret de propietat. 
 
Gran part d'aquestes entitats financeres han estat, d'una manera o altra, rescatades
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amb diners públics. Algunes directament gestionades pel govern de l'Estat a través
del Fons de  Reestructuració  Ordenada Bancària (FROB),  i del traspàs  d'actius  al
anomenat ”banc  dolent”,  la Societat de  Gestió  d'Actius Procedents  de  la
Reestructuració Bancària (SAREB). Paradoxalment,  però, la forta inversió pública no
ha anat destinada a cobrir les necessitats de la ciutadania i  els ajuts milionaris a la
banca, molts d'ells a fons perdut, no han implicat cap contrapartida social. 
 
La  situació  descrita  requereix  actuacions  per  part  de  l'administració  que
possibilitin  l'accés  a  l'habitatge  de  tots  aquells  ciutadans  que  se'n  veuen
exclosos,  acomplint  el  mandat  constitucional de l'article 47 de la CE. Encàrrec als
poders públics que reiteren l'article 26 de l'Estatut d'Autonomia de Catalunya (EAC) i
11 del Pacte Internacional de Drets Econòmics Socials i Culturals (PIDESC).
 
Donada la gran quantitat  de població amb necessitats habitacionals i  la manca de
recursos públics per fer-hi front, resulta urgent mobilitzar l’habitatge buit en mans
de  les  entitats  financeres. Fomentar  i  garantir  la  funció  social  de  l'habitatge,
desincentivar-ne la  utilització  anòmala i  penalitzar-ne, si  s’escau, l’ús  antisocial es
converteix en un dels pocs mecanismes efectius a l'abast de l’administració per donar
resposta a la vulneració del dret.
 
Davant els intents del govern central de buidar de competències les administracions
locals, cal que els ajuntaments defensin l'autonomia municipal satisfent les necessitats
habitacionals de la població. És en aquest context que algunes corporacions, com ara
Terrassa, havent esgotat les mesures de foment per facilitar l'ocupació dels pisos buits
en poder de les entitats financeres, han iniciat procediments sancionadors. 
 
L'article  41  de  la  Llei  18/2007,  del  Dret  a  l'Habitatge  de  Catalunya  (LDHC)
estableix  com  a  utilització  anòmala  d'un  habitatge  la  seva  desocupació
permanent i injustificada. Així mateix, en el seu punt tercer, disposa que en aquests
supòsits l'administració competent haurà d'obrir un expedient administratiu per realitzar
els actes d'instrucció necessaris per determinar, conèixer i comprovar els fets sobre els
que haurà de dictar una resolució. 
 
L’article  42  del  mateix  text  legislatiu  enumera  diverses  mesures  que  les
administracions han d’adoptar per a evitar la desocupació permanent dels immobles.
Tals  com:  l'aprovació  de  programes  d'inspecció;  la  facilitació  de  garanties  als
propietaris  d'immobles  buits  sobre  el  cobrament  de  les  rendes  i  la  reparació  de
desperfectes; el impuls de polítiques de foment de la rehabilitació d'habitatges en mal
estat; la possibilitat de cedir els immobles a l'Administració Pública per que els gestioni
en règim de lloguer; i  l’adopció de mesures de caràcter fiscal,  tant de foment com
penalitzadores. 
 
Alhora, l'article 123.1.h de la LDHC tipifica com a infracció molt greu en matèria de
qualitat del parc immobiliari mantenir l'habitatge desocupat un cop l'administració hagi
adoptat les mesures de foment contemplades al precepte 42. Segons els articles 118.1
i 131 del mateix text normatiu, aquesta actuació pot ser sancionada amb multes de fins
a 900.000 euros. Cal destacar que d'acord amb el que estableix l'article 119 de la
LDHC,  les  quantitats  obtingudes s’hauran de destinar  al  finançament  de polítiques
públiques destinades a garantir el dret a l’habitatge.   
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Finalment, l'article 3 del Codi Civil, estableix que les normes s'han d'interpretar d'acord
al  context i  a la realitat social  en què s'apliquen.  Un context,  caracteritzat  per una
situació d'emergència habitacional. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Manifestar el compromís d'endegar mesures municipals en base a la legalitat
i competències existents i als efectes que assenyala aquesta moció, amb l'objectiu de
garantir el dret a l'habitatge de la població i fer front a l'emergència habitacional.
 
Segon.- Elaborar i aprovar un Pla Municipal d’Habitatge, o actualitzar el planejament
existent,  que contempli  i  reguli  degudament les mesures de foment per a evitar  la
desocupació permanent i injustificada d’habitatges enumerades a l’article 42, de la llei
18/2007.
 
Tercer.- Elaborar  i  aprovar  Programes  d'Inspecció  a  fi  de  detectar,  comprovar  i
registrar  els  immobles  que  es  troben  en  situació  de  permanent  desocupació,
començant  pels  que  són  propietat  d'entitats  financeres  i  altres  grans  empreses.
Aquesta  tasca  es  pot  fer  a  través  del  creuament  de  dades  en  disposició  de
l'administració i l'atorgament d'audiència a l'interessat, o bé realitzant una inspecció
física des de l'administració. 
 
Quart.- Instruir procediments administratius contradictoris on es determinin, coneguin i
comprovin els fets,  un cop detectada la desocupació.  Aquest procediments hauran
d’acabar amb una resolució que declari si s’està produint una situació de desocupació
permanent  constitutiva d’una utilització anòmala de l’habitatge, d’acord amb el  que
estableix l’article 41 de la LDHC. En cas afirmatiu,  caldrà requerir al propietari que
cessi en la seva actuació en un termini concret, tot informant-lo de les activitats de
foment que està duent a terme l’administració per facilitar-li  la finalització d’aquesta
situació. 
 
Cinquè.-   Imposar fins a 3 multes coercitives que poden arribar als 100.000 euros, tal i
com determina l’article 113.1 de la llei 18/2007, prèvia advertència, si transcorregut el
termini fixat no s’ha produït  l'ocupació de l'immoble.
 
Sisè.- Iniciar  un  procediment  sancionador  per  infracció  molt  greu  en  cas  que  es
mantingui la desocupació de l'habitatge un cop esgotat el termini atorgat per a corregir
la situació,  tal com preveu l’article 123.1.h de la LDHC.
 
Setè.-   Instar al Govern de la Generalitat a emprendre accions en aquest àmbit amb la
mateixa finalitat, dins el marc de les seves competències.
 
Vuitè.- Transmetre  aquesta  moció  pel  seu  coneixement  i  adhesió  a  les  Entitats
Municipalistes,  al  Parlament  de  Catalunya,  als  diferents  grups  parlamentaris,  a  la
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a les associacions veïnals del municipi.  

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.
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Intervencions:

La representant de la Plataforma dels Afectats per la Hipoteca, de Palafrugell, intervé
llegint la moció.

El senyor Guerra manifesta que espera que el que dirà no li senti malament, no és la
meva intenció. Estic totalment d'acord que tothom té dret a tenir una vivenda digna,
dins de les seves possibilitats, però vostè ha fet un parlament aquí amb una samarreta
que representa a una entitat molt loable, que han fet molt ajut, ja li dono les gràcies per
endavant, però que la seva lider cobra del govern. Estan molt bé totes aquestes coses
que vostè diu però d'on traiem els diners. Vostè parla d'anar a buscar a aquestes
entitats  financeres  que tenen habitatges  buits,  però  això  és  una propietat  privada,
aquestes vivendes són seves, què fem?. La proposta és que això no es pot votar a
favor perquè estem parlant de propietats que tenen amos, llavors, estem molt d'acord
amb que hi ha una necessitat, molt bé, però no podem entrar assetjant, tenen el 50%
de raó i l'altre 50%, sentint-ho molt, no.

- senyora Galiana: Des del nostre grup el que primer de tot volem mostrar és el nostre
respecte  d'afectats  per  la  hipoteca  i  la  nostra  admiració  perquè  des  d'aquesta
associació, amb la seva feina, han aconseguit fer trontollar unes lleis inamovibles i
injustes, han aconseguit fer trontollar a l'Administració, amb reformes que evidentment
no  són  suficients,  tots  hi  estem  d'acord,  i  han  aconseguit  que  els  jutges  es
comencessin  a  posicionar  i  comencessin  a  sortir  sentències  innovadores.  Des  del
nostre punt de vista, l'exposició de motius que s'ha fet de la moció de la Plataforma
d'Afectats per la Hipoteca, no tenim res a dir perquè és impecable, el problema l'han
descrit perfectament i estem totalment d'acord amb tota l'exposició i la problemàtica.
És una problemàtica greu, és evident que s'hi ha de donar resposta perquè és un dret
constitucional  el  dret  a  l'habitatge,  doncs aquesta és una situació  injusta  que s'ha
creat,  per  l'especulació  i  per  moltes  males  polítiques  que  s'han  fet  i  per  la
permissibilitat  que  hi  ha  hagut  en  aquest  aspecte,  i  és  evident  que  les  entitats
financeres en són clarament responsables de tot això. 
Nosaltres  donem el  suport  pràcticament  a  tot,  però  anuncio  que  el  meu  vot  serà
l'abstenció i ho serà perquè no pensem que arribar a posar sancions als bancs sigui el
camí per arribar a una solució. El compromís ha de ser un compromís de diàleg, un
compromís, per part del govern i de totes les administracions, de pressionar i forçar un
acord amb les entitats financeres i amb aquestes grans empreses que s'han quedat
blocs sencers, per continuar fent la seva especulació perjudicant a moltes famílies que
es troben en una situació injusta i que ells no han creat. Nosaltres pensem que s'han
de buscar altres solucions, tot i que considerem que és un problema greu i complex.
En aquest sentit està bé que es presentin aquests tipus de moció i que es faci pressió,
però  pensem  que,  en  concret,  les  mesures  de  les  sancions,  són  mesures  que
considerem  que  no  seria  el  moment  d'aplicar-les  actualment,  creiem  que  s'han
d'esgotar altres vies i si al final s'ha de sancionar als bancs, lògicament s'haurà de fer,
però pensem que hem d'anar per altres camins i per això anunciem l'abstenció, tot i
que animem a que continuïn treballant perquè estan fent una gran tasca.

-  senyora  Rivas:  Des  de  l'Entesa  anunciem  el  nostre  vot  favorable,  de  fet,
conjuntament amb Esquerra Republicana havíem presentat la moció, en cas que no
s'hagués acceptat la de la Plataforma d'afectats per la Hipoteca. Ho tenim molt clar,
sobretot pel que diu el contingut de la moció, els acords estan ajustats a la realitat, ben
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ordenats, possibles legalment i curosos en la seva execució. Tenim un exemple que és
l'Ajuntament  de  Terrassa,  en  aquests  moments  725  expedients  oberts  per  pisos
desocupats, a veure si a Palafrugell els hi seguin el mateix camí.
Dels  acords,  el  punt  número  2  diu  que hem d'elaborar  i  aprovar  el  Pla  Municipal
d'Habitatge  o  en  el  seu  cas  ajustar  el  planejament.  Estem  redactant  el  POUM,
esperem que així sigui, però perquè no caldria ja actualitzar el Pla d'Habitatge. Tenim
redactat un Pla d'Habitatge, del desembre de 2010, que amb tot el que ha passat en
aquests darrers tres anys està ja desfasat. 
El punt 3 de la moció ens diu que en definitiva el que hem de fer és un llistat d'aquells
pisos que nosaltres puguem declarar que estan buits, és a dir, que porten més de dos
anys desocupats, dient qui és el propietari. Està molt bé que definitivament tinguem
aquest llistat i l'Ajuntament té les eines per poder-lo fer servir.
El punt 4 ens diu que comencem els procediments sancionadors, regulats per Llei i
que es poden portar a terme correctament,  i  el  punt  cinquè ens diu que imposem
multes coercitives. El que nosaltres volem dir és que el que persegueix aquesta moció
no  és  multar  els  bancs,  tot  i  que  aquests  han  sigut  els  titulars  de  diari.  El  que
persegueix aquesta moció és que aquells pisos que estan buits, que porten més de
dos anys sense estar ocupats, puguin ser ocupats per la gent que necessita un lloc per
viure, i ho deia la representant de Plataforma, l'habitatge és un dret i ens ho diu la
Constitució,  i  la  Llei  d'Habitatge  estableix  els  mecanismes  perquè  ho  puguem fer
possible. Si els pisos ocupats, propietat d'entitats bancàries, estan buits, és perquè
aquestes entitats tenen altres interessos o no els interessa, en aquests moments, fer
d'àrbitre. Amb la moció els hi posem fàcil, i el que els hi diem és que els posin a la
borsa d'habitatge i que mitjançant l'Oficina d'Habitatge ja es llogaran. Pensem que la
moció fa reaccionar a les entitats financeres, els bancs segueixen desnonant, però al
mateix  temps  els  bancs  continuen  tenint  beneficis,  i  el  govern  del  PP  segrestat,
entenem, pel bancs, en aquesta qüestió ha abandonat a la gent. L'Ajuntament no ho
pot  fer,  l'Ajuntament  no  ha  d'estar  segrestat  per  ningú  i  menys  per  les  entitats
bancàries i  ha d'estar,  dia a dia,  al  costat  de la gent,  sobretot  del  que tenen més
dificultats.
La sanció és un expedient sancionador i les multes coercitives són la darrera opció,
quan totes les vies perquè l'entitat bancària, posi el pis a llogues, s'hagin esgotat i no
s'hagin complet, i a més, recordem-ho, els diners que obtinguem de les sancions són
finalistes, és a dir, s'han de dedicar a polítiques de promoció de l'habitatge. 
Vivim una situació contradictòria, els bancs no poden vendre els pisos però tampoc
donen crèdit a la gent perquè els pugui comprar. Però és que encara és més greu. En
moltes  ocasions  tenim  pisos,  propietats  de  bancs,  en  aquest  municipi,  que  estan
abandonats, que estan en desús i que no compleixen les condicions de salubritat o les
condicions  de  seguretat.  I  hem  viscut  exemples  d'aquests  i  han  calgut  mans  i
mànigues, perquè poguéssim actuar, en determinades condicions de salubritat o de
manca d'higiene en  aquests  pisos,  i  a  més  a  més tenim una ordenança que ens
permet multar-ho, l'ordenança de civisme. 
En  una  recerca  ràpida  per  Internet,  hem  trobat  37  pisos  propietat  de  la  CEREP,
comencem a  fer  la  llista  que  proposen  a  la  moció.  La  Llei  ens  permet  mobilitzar
l'habitatge  desocupat,  i  aquest  és  el  sentit  de  la  moció.  Si  tenim l'eina per  fer-ho
possible, no ho allarguem més, fem-hi ja.
Nosaltres estem satisfets d'aquesta moció, estem satisfets de la redacció d'aquesta
moció, i estem contents que, d'una vegada, una entitat, hagi fet servir el Reglament de
Participació,  per  poder  presentar  una  moció  al  Ple.  El  Reglament  de  Participació
Ciutadana, existeix, si no ho recordo malament, fa entre vuit i  deu anys, jo crec que
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cap entitat havia presentat, en aquest Ple, una moció en nom de l'entitat, per tant, la
nostra felicitació a la PAH i al fet d'haver obert la porta perquè això sigui possible. I a
més a més deixeu-nos, felicitar aquesta tasca que fan cada dia els representats de la
Plataforma, aquesta tasca que porten a terme reunint-se setmanalment, donant suport
a  aquelles  persones  que  tenen  dificultats,  dificultats  en  les  quals,  per  situacions
inesperades, tots i cadascun de nosaltres, ens hi podríem trobar. I a mi m'agradaria
ressaltar que és una tasca voluntària, la PAH de Palafrugell no percep res pel que està
fent, i el que sí que està fent són moltes hores de dedicació, de reunions, d'omplir
papers i d'anar a negociar amb les entitats bancàries, cosa que no és gens fàcil. Per
tant, vagi per endavant la nostra felicitació per totes les dacions en pagament que en
aquests moments estan aconseguint.
I acabo dient que és per l'Entesa una moció que ha de tirar endavant, que esperem
que així sigui, i anunciar que en farem un seguiment acurat, que vigilarem i estarem
amatents a què realment es compleixin els acords que entenc i dono per suposat que
finalment aprovarem en aquest Ple

-  senyor  Sabrià:  M'agradaria  començar,  com  ho  fèiem  abans,  felicitant-nos  tots
plegats, perquè després de molts temps, perquè crec que sí que alguna altra vegada
havia passat algun tema per la via del Reglament de Participació ciutadana, hagi entrat
avui aquesta moció, i per tant, a nosaltres ens fa molt feliços que la Plataforma ho hagi
fet per aquesta via.
Per no tornar a entrar i tornar a repassar els punts de la moció, després de dir que
nosaltres evidentment hi votarem a favor i  que compartim des de la primera fins a
l'última lletra del que està escrit aquí, que ens sembla que està fet amb molta cura
perquè s'ajusti a la legalitat, m'agradaria donar-li la volta i tal com acabava l'Entesa,
aprofitar per felicitar tota la feina que fa la Plataforma a Palafrugell, totes les petites
grans victòries que han aconseguit,  que són un suport importantíssim a moltíssima
gent que s'hi estava jugant casa seva, i per tant, jo crec que aquesta feina li hem de
reconèixer tots. Nosaltres que som l'oposició i que en general el que fem és intentar
mirar amb lupa l'acció de govern i estar molt a sobre del que passa, jo crec que aquí
ens hauríem de felicitar tots plegats per la feina que s'està fent, i també, en aquest
cas, felicitar l'acció que fa el govern a través de la taula, de totes les entitats que hi
participen,  també  dels  grups  de  l'oposició  que  hi  assisteixen  normalment,  perquè
penso  que  realment,  des  d'on  més  pots  ajudar  ´s  des  de  la  proximitat,  i  que  a
Palafrugell, en la mesura del possible, s'està fent una bona feina de coordinació, amb
tota  la  gent  del  propi  Ajuntament  que  fa  temes  de  mediació,  també Secretaria  hi
participa,  el  departament  de  Benestar,  evidentment  això  sense  la  Plataforma  no
s'entendria, però és que aquí hi hem de sumar Creu Roja, hi hem de sumar també la
gent de Càrites que també hi treballa, i no ´s fàcil, però entre tots s'ha aconseguit fer
un equip de treball que funciona molt bé, que està donant resultats, que s'ajuden uns a
altres i que, evidentment, entre aquells que ho fan d'una manera professional i aquells
que hi dediquen les seves hores a fons perdut no hi ha punt de comparació, però que
estem aconseguint l'objectiu, que és ajudar el màxim possible, en la mesura i amb les
eines que tenim, des del nostre poble, i crec que quan les coses es fan bé i funcionen,
tots plegats ho hem de dir, i també em sembla que aquest que portem avui aquí, és el
pas que toca ara, crec que les dades són eloqüent, hem parlat motles vegades que
quan  intentem  saber  quants  habitatges  buits  tenim,  sempre  hem posat  la  xifra  a
l'entorn de 1000, la senyora Rivas, deia que potser ha arribat l'hora d'actualitzar el Pla
Municipal d'Habitatge, segurament ens en sortirien més de 1.000, i bon part han de ser
de les entitats bancàries, tenim una línia clara de treball, el redactat també és molt clar,
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la primera opció segurament no ha de ser la multa però sí que començar aquest treball
ens ha de portar que aquests pisos surtin amb possibilitats de lloguer social i que si no
és així puguem tirar endavant les multes coercitives.
En tot cas, nosaltres hi estem totalment d'acord, hi votarem a favor i animem a totes
les  parts  a  continuar  treballant  de  la  manera  que  s'està  fent,  Esquerra  intentarà
continuar fent la feina, ser-hi sempre, intentar aportant, en la mesura del que pugui, a
aquesta taula d'habitatge, i donar les gràcies a tota la feina desinteressada que fa la
PAH pel petits grans èxits que ha anat aconseguint, que jo crec que a l'inici varen ser
menys però que en les últimes setmanes hem tingut molt bones notícies, però que ens
les últimes setmanes hem tingut molt bones notícies i s'ha ajudat am olta gent, per
tant, voldria acabar donant-vos les gràcies una vegada més.

- senyor Fernández: Jo parlaré en nom del govern. La senyora Rivas deia que aquesta
moció ha de tirar endavant, i tant que ha de tirar endavant, faltaria més, entre altres
coses que el govern fa temps que està treballant en aquesta línia. Vull recordar, el
senyor Sabrià ho deia, que aquest Consistori va ser el primer, tot just fa un any i dos
mesos, que va fer un acord de Junta de Govern que tenia tres punts, que ja marcaven
una mica la  línia  estratègica de treball.  El  primer  punt  era declarar  el  municipi  en
situació d'emergència, per tant, que ningú es quedaria al carrer, si el feien fora per un
tema bàsicament bancari. Un segon punt que deia que l'Ajuntament trauria els dipòsits
bancaris de les entitat que realment fessin alguna actuació d'aquest tipus. I un tercer
punt que era crear la Taula d'Habitatge. La Taula d'Habitatge està treballant, jo crec
que la feina que estem fent és molt correcta, molt compacta. També full manifestar el
respecte,  el  reconeixement  i  l'admiració  a  la  feina  que  ha  fet  la  Plataforma.  Una
vegada més es demostra que quan la societat civil s'organitza, sovint va per sobre dels
poders polítics, i això s'ha de reconèixer que hem fet una gran tasca, que fins i tot heu
fet reaccionar al que és la Justícia Europea que és la que finalment està obligant a què
la legislació a nivell de l'Estat es modifiqui. 
Abans es deia que són propietats privades, i jo coldria dir-li que una propietat privada
que no té  un ús ha de prioritzar  el  dret  a  l'habitatge.  Si  la  propietat  privada està
ocupada pel seu propietari, evidentment no el poder fer fora, però si està tancada i no
s'utilitza, ha de prevaldre el dret a l'habitatge, per tant, és obvi que en aquest cas,
aquesta moció, malgrat que el govern podria dir que ja s'hi està treballant, és obvi que
s'ha d'aprovar perquè crec que s'ha de deixar un missatge clar, que és que contra les
injustícies i  contra aquestes entitats financeres que tenen els habitatges tancats, si
estiguessin ocupats,  cap problema, però els tenen tancats,  es vol  que es posin al
mercat, bàsicament al que és la borsa d'habitatge. I dic això perquè la senyora Rivas
deia que és possible, sí que és possible i l'Ajuntament de Terrassa és el primer que
s'ha llençat,  nosaltres el  dia 13 de gener,  el  govern va signar un decret  d'alcaldia
demanant dels informes preceptius per posar-lo en marxa, i la Junta de Govern avui ha
aplicat el Pla d'actuació, que són els mateixos punts que té la moció, que és obvi que
el que pretén la normativa no és un tema de recaptació de sancions, el que busquem
és que aquests habitatges buits es posin a la bossa d'habitatge perquè tinguin un ús
social, caldrà lluitar perquè realment el preu que es posi la gent el pugui pagar, aquest
és l'altre problema que tenim que malgrat que el preu sigui  molt  i  molt  baix, hi  ha
famílies  que  no  tenen  cap  font  d'ingrés.  I  aquí,  segurament,  de  forma  incorrecta,
l'Ajuntament haurà d'estar a l'aguait, perquè les altres administracions dubto molt que
ens ajudin,  per  tant  hem intentat  incrementar  algunes partides del  pressupost,  per
intentar  donar  una  sortida  a  la  situació  cas  que sigui  necessari.  Estem treballant,
malgrat això és important que aquesta moció surti amb un consens molt important per
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donar un missatge a la ciutadania, que dant d'aquesta injustícia no ens podem quedar
parats, i fora bo que actuéssim tots agafats de la mà, que l'Ajuntament, en la mesura
que pugui, estigui al costat de la gent que ho està passant més malament. Aquest
Ajuntament ha sigut del que ja ens vàrem posar a treballar fa temps, vull recordar que
estem intentant ajudar molt  dins de les nostres competències,  estem donant molts
ajornaments d'impostos i taxes a ciutadans que ens ho demanen, estem garantint que
no es pugui tallar l'aigua a aquella gent que tenen problemes, hem posat en marxa el
servei  de  mediació  que treballa  molt  coordinat  amb la  Taula  d'Habitatge.  Em vaig
reunir amb totes les entitats financeres pel tema dels habitatges buits i no va funcionar,
només va respondre una entitat,  La Caixa, que hi  va posar tres habitatges. Volem
subvencionar també les plus vàlues en el  cas de dació en pagament,  i  ara estem
intentant  treballar  amb un conveni  amb una Fundació per intentar  que el  preu del
lloguer sigui el més baix possible, però haurem d'estar molt a l'aguait perquè per molt
baix que sigui,  hi  ha gent que no ho pot pagar.  El  compromís que agafem com a
govern és que intentarem estar a l'alçada del que ens pertoca però també siguem
conscients que les nostres possibilitats són molt limitades, per tant, crec que la moció
és oportuna per llençar aquest missatge, els fonaments jurídics estan molt establerts, i
primer és inspeccionar els habitatges, requerir i sinó obrir expedients sancionadors per
intentar, via seguretat jurídica, començar el procés.
El govern donarà suport a la proposta amb la voluntat clara de llençar un missatge
sense  cap  confusió,  és  a  dir,  si  els  pisos  no  s'utilitzen,  han  d'estar  a  disposició
d'aquells que ho necessiten. Intentem estar a l'alçada d'aquells que tampoc podran
pagar el preu de lloguer que s'estipuli, que aquest és un altre problema que haurem
d'afrontar de cares al futur.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova sense esmenes la moció presentada per la Plataforma
d'Afectats per la Hipoteca, de Palafrugell, dins el marc del Reglament de Participació
Ciutadana, amb els següents vots:

Vots  a  favor:  Senyors  Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel  i  senyores  Zaragoza  i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), Senyors
Sabrià, Vila, Lledó, senyor Farrarons (ERC), senyores Rivas i Recio i senyor Genover
(Entesa), . Total divuit vots a favor.
Vots en contra: Cap. 
Abstencions:  Senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC). Total tres
abstencions.

12.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PELS  GRUPS  MUNICIPALS  D'ESQUERRA
REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I  DE  L'ENTESA,  PER  LA  SANCIÓ  DELS
IMMOBLES  PERMANENTMENT  DESOCUPATS  PROPIETAT  D'ENTITATS
FINANCERES I ALTRES GRANS EMPRESES.- Aprovació.-

S'acorda retirar aquest punt de l'ordre del dia de la sessió.

13.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  L'ENTESA,  SOBRE
L'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA .-Aprovació.-
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Relació de fets:

L’espai públic és l’espai comunitari que compartim totes i tots quan sortim al carrer. És
una prioritat de tots els governs per tal que puguem gaudir de les màximes condicions
de vialitat, accessibilitat i  comoditat en carrers, voreres i places. A més, la cura de
l’espai públic és un factor clau en la  promoció de la nostra vila.
 
Així, l’espai púbic, per aquest valor afegit, és susceptible de ser utilitzat per l’activitat
privada, especialment pels negocis de restauració, que poden utilitzar-ho ocupant-lo
per un conjunt de mobiliari i instal·lacions.
 
Durant els mesos d’estiu, sobretot, trobem alguns espais de carrers, places, voreres i
zones  d’aparcament  ocupats  per  taules,  cadires  i  altres  elements  (com  ara
instal·lacions prefabricades), sense que en tinguem una regulació suficient i adaptada
al moment. I ens podem trobar determinats espais ocupats al 100% que dificulten la
mobilitat de les persones.
 
A més, atenent a l’actual normativa de prohibició de consum de tabac en establiments
oberts al públic caldria evitar concentracions de persones que poden alterar el descans
dels veïns.
 
Com a Ajuntament, tenim la possibilitat de dotar-nos de normes davant les sol·licituds
d’ocupació  de  via  publica  que  garanteixin  les  condicions  d’aquest  espai  públic
compartit per interessos diferents i que alhora no suposin cap greuge comparatiu entre
les activitats privades. 
 
Així, valorant la necessitat de tenir aquesta normativa que pugui evitar conflictes en
l’ús d’aquest espai, considerem oportú redactar i aprovar l’ ordenança d’ocupació de
l’espai públic.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Que es redacti l’Ordenança de regulació de l’ocupació a la via pública amb
terrasses i instal·lacions similars 
 
Segon.-   Que aquesta redacció es porti   a terme de manera participada amb propis
interessats i/o els seus representants així com les entitats i associacions veïnals
 
Tercer.- Que se li  doni la màxima agilitat possible, per tal que pugui ser aprovada
abans de l’estiu.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que tot i compartir una mica l'exposició de motius
d'aquesta  moció,  en  el  moment  en  què  vostès  entren  a  la  part  final  de  la  seva
exposició, sembla com si la imatge que surti d'aquesta proposta és que això no es té
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regulat, sembla que no hi hagi cap normativa, norma o mecanisme de control sobre les
ocupacions de la via pública. Tot i entendre la necessitat de gestionar l'equilibri entre
l'espai públic i l'interès privat que s'hi pot arribar a produir, l'equip de govern considera
que en aquests moments,  aquesta moció no és que estigui  fora de lloc,  però que
aquesta moció està el suficientment vestida amb tot un seguit d'elements i de norma,
que ara passaré a esmentar, com perquè ara gosem plantejar, i a més a més, amb
aquesta urgència, un nou reglament, complex, difícil, i que vostès, quan varen estar
governant, no varen iniciar per una qüestió de lògica, sentit comú, i de tocar de peus a
terra, ara no sé ben bé quin és l'interès que els mou a portar aquí a plenari aquesta
proposta de moció.
Dir-li  que  hi  ha  dos  tipus  d'ocupacions  de  via  pública.  Per  un  costat  els  que  fan
referència  a  establiments  i  comerços  i  l'altra  pel  que  fa  referència  a  obres.  Les
ocupacions de via pública relacionades amb les obres solen anar acompanyades amb
la llicències, solen tenir una regulació el suficientment clara i definitiva de com i de
quina manera són les activitats i formes que s'hi han de produir. I les que fa referència
la seva proposta, són les ocupacions de la via pública de comerços i activitats que es
donen a la via pública, relacionades bàsicament amb la restauració, l'hostaleria i les
botigues.  Aquesta  està  regulada  per  l'ordenança  de  publicitat,  l'ordenança  de
convivència ciutadana, per l'ordenança de sorolls, pel que estableix l'ordenança fiscal
de taxes i preus que tenim aprovats i que cada any anem modificant, amb la intenció
també de gestionar tot aquest espai, però sobretot està clarament regulada i definida
per la pròpia autorització que amb 14 punts claus, que van des dels materials fins a tot
el que podríem dir de les afectacions, les jardineres que poden acompanyar l'ocupació,
sense entrar en la lletra petita de control i repressió, no té ordenança sancionadora,
però sí que té la potestat de controlar aquesta ocupació i eliminar-li l'autorització en el
moment que veiem que l'ús que se'n faci estigui mal fet. 
És per això que el que els hi voldríem fer des de l'equip de govern és una proposta en
la línia de demanar que en la propera reunió de la Comissió Informativa, parlem dels
quatre temes importants que a vostès els preocupen per portar aquesta moció aquí i
fem tots els esforços que calgui per incorporar-hi aquestes quatre petites coses que
poden millorar la situació actual, però des que jo vaig veure la seva moció, vaig estar
preguntant una mica si hi havia alguna problemàtica que no conegués, m'ha sobtat
que tota la informació que he anat trobant és que en aquests moments, entre les 500
que aproximadament tenim, no arriben a un 1% les que puguin causar problemes, per
tant, no hi ha un problema que exigeixi urgentment una solució com fer un reglament.
És   dir,  de  de  l'acotament  de  l'espai  amb la  fòrmula  suficientment  gràfica  que  té
l'autorització, la tipologia, si és anual o temporal, etc, i totes les seves afectacions, tota
la  documentació  és  clara  i  explícita  com  per  no  entrar  en  la  redacció  d'un  nou
reglament.  Aquesta és la posició del  'equip de govern i  l'oferta que els hi  fem,  és
parlar-ne  a  la  propera  Comissió  Informativa  per  veure  si  cal  incorporar  a  les
autoritzacions alguna altra condició.

- senyor alcalde: per tant, perquè els grups coneguin la postura de l'equip de govern,
seria que es retiri aquesta moció, i en la propera comissió informativa debatre aquests
temes conflictius  per  incorporar-los  a  les  autoritzacions,  si  no  és  així,  votarem en
contra.

- senyora Recio: No retirarem la moció, en tot cas, participarem a la Comissió i farem
les aportacions que veiem necessàries, però no retirarem la moció.
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-  senyor  Guerra:  Nosaltres  no  votarem  a  favor  d'aquesta  moció.  En  primer  lloc
voldríem fer una reflexió, i és que estem a Palafrugell,  a Calella, a Tamariu, en un
entorn que és ben bé turístic. D'aquesta ocupació de la via pública n'ha de vire molta
gent. Altra cosa és l'incivisme, que això sí que s'ha de perseguir i de la manera legal
intentar que sigui el menor possible.  Cap de vostès va mai a una terrassa, això és el
que més els hi preocupa de tot el poble?, que hi hagi quatre terrasses?.
Expliqui la moció en realitat, perquè ocupació de la via pública, tal com ha dit el senyor
Rangel, que és de les poques vegades que estic d'acord amb ell, l'autorització està
perfectament  redactada,  hi  consta  tot  el  que  hi  ha  de  constar.  Què  és  el  que  li
molesta?, que hi hagi una terrassa a sota el seu balcó? Miri, a mi me n'han muntat una
fa dues setmanes a sota del meu... que vol que li digui?

- senyora Galiana: Des del nostre grup també hem tingut la sensació que de la manera
com s'ha  presentat  la  moció  és  com si  hi  hagués  una  manca  de  regulació  i  una
urgència immediata de regular un buit legal. És evident que aquest tema està regulat,
podem parlar de fer millores, però crec que del conjunt de la moció no s'acaba de
deduir quines són les intencions dels grup de l'Entesa, perquè no acaba de quedar
massa clar  perquè s'ha de fer  una modificació  d'aquesta  legislació.  Quins són els
motius  que  impulsen  a  què  amb  una  urgència  tant  immediata  d'abans  de  l'estiu,
haguem de tenir unes noves ordenances en aquest aspecte.  No la veiem una moció
seriosa, estructurada i amb coherència. A mi em sembla bé que ho discutim i que ho
parlem tranquil·lament, i tot el que sigui millorar una legislació, per nosaltres endavant,
però considerem que tampoc hi ha un motiu clar del perquè s'han de fer aquestes
modificacions. I en tot cas, si s'han de fer, nosaltres som del parer que les coses s'han
de fer amb tranquil·litat i sense pressa, perquè modificar unes ordenances o modificar
una legislació és un procés que s'ha de fer seriosament, amb la intervenció de qui hi
hagi d'intervenir, dels equips tècnics, i per tant, afegirem que tampoc es recull  a la
moció, almenys jo no en tinc constància,. Que hi hagi moltes queixes en relació a
l'ocupació  de  la  via  pública,  que  estigui  provocant  un  conflicte  a  Palafrugell.  No
acabem d'entendre massa bé on vol arribar el grup de l'Entesa amb aquesta moció, i
per tant, sense perjudici que en puguem parlar a les comissions informatives, nosaltres
hi votarem en contra.

-  senyor  Lledó:  Nosaltres  també  expressem  una  mica  el  sentiment  que  han  anat
mostrant  els  diferents  grups,  que  creiem que  aquesta  moció,  tot  i  que  en  alguns
aspectes nosaltres hi estem d'acord, hi ha coses que al nostre entendre es barregen,
és a dir, nosaltres entenem que en el tema de l'ocupació de la via pública, sí que hi ha
una regulació que ja ha esmentat el regidor, però és evident que hi ha molt marge de
millora i  nosaltres creiem que aquesta és la línia que hauríem de treballar i  és en
aquesta en la que voldríem col·laborar amb vostès, no tant en fer un ordenament propi
sinó en treballar en tot el tema de l'ordenació de la via pública. Nosaltres creiem que hi
havia un pla que s'havia iniciat en l'anterior mandat, sobre la qualitat de les terrasses.
Aquest és un dels temes que nosaltres hem d'anar millorant.  També entenem que
últimament el tema de l'ocupació de la via pública, potser està desmesurat en el sentit
que hi ha molts elements, i potser sí que hauríem de començar a fer una planificació i
entendre que per molt que un comerç vulgui disposar d'un espai també s'ha de tenir en
compte el que suposa per la resta de carrers o d'establiments que tenen al seu voltant.
Per tant, nosaltres amb la moció no hi estem d'acord i ens abstindrem, però sí que
instem al govern i instem a l'Entesa per veure si podem trobar una taula de debat per
fer una planificació i un pla de treball que ens ajudi a millorar aquest tema.
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-  senyora  Recio:  Ja sabem que aquest  tema està regulat  però creiem que caldria
compactar-lo  i  tenir-lo  tot  unificat,  aquesta  és  la  nostra  idea  i  el  nostre  objectiu,
bàsicament.  Pensen que ara no és el moment, bé, nosaltres pensem que precisament
és ara, quan es demana el gruix de llicències, de cares a l'estiu i encara tenim uns
quatre mesos.
Al senyor Guerra dir-li  que mai demanem per coses que ens afectin personalment,
mirem pel bé del poble, per favor, retiri el que ha dit.

Votació:
Sotmesa a votació es rebutja la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa, amb
els següents vots:

Vots a favor: Senyores Rivas i Recio i senyor Genover (Entesa), total tres vots a favor.
Vots en contra: Senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel i senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), senyora
Galiana i senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC), total catorze vots en contra.
Abstencions:  Senyors  Sabrià,  Vila,  Lledó,  senyor  Farrarons  (ERC),  total  quatre
abstencions.

14.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L'ENTESA, DE REBUIG A LA RESOLUCIÓ
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA SOBRE LA DISTRIBUCIÓ ALS MUNICIPIS
DE  CATALUNYA,  DEL  FONS  DE  COOPERACIÓ  LOCAL  DE  L'ANY  2013.-
Aprovació.-

Relació de fets:

El Fons de cooperació local de Catalunya és un fons dinerari per dotar de recursos els
governs locals de Catalunya, que es nodreix dels ingressos tributaris de la Generalitat
de Catalunya. En termes legals és una transferència d’assignació territorial destinada a
finançar globalment l’activitat  dels ens locals i,  per aquest motiu,  els municipis,  les
comarques i les entitats municipals descentralitzades la poden destinar a despeses i
inversions  derivades  del  seu  funcionament  o  de  l’acompliment  de  les  seves
competències.
 
Correspon a  la  Generalitat,  amb  la  Llei  anual  de  pressupostos,  distribuir  el  Fons,
d’acord amb els criteris que s’estableixin i les especificitats de l’organització territorial
de Catalunya. Fins ara els criteris principals que s’utilitzaven eren: població (volum de
població  agrupada  per  trams  a  nivell  de  cada  ens  local);  despeses  de  gestió  del
territori  (nuclis  de  població  diferenciats,  superfície  del  territori,  capitalitat  comarcal,
població disseminada,...) i altres de magnitud econòmica (existència de diferències en
la renda comarcal per càpita,...).
 
La  resolució  GRI/2715/2013,  de  19  de  desembre,  de  distribució  als  municipis  de
Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de
cooperació local de Catalunya de l’any 2013 (publicada DOGC núm. 6529, de 27 de
desembre  de  2013)  fixa  l’import  del  Fons  en  37.570.998,94  €  pel  tram  de  lliure
disposició. Cal tenir en compte que l’anterior anualitat del 2012 s’hi van destinar 92,4
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milions d’€, fet que suposa una reducció de 54 milions d’€.
 
Alhora, s’han canviat els criteris de distribució en l’atorgament i ara són només els
saldos del PIE (increment de la participació en els ingressos de l’Estat) de 2013 en
relació  a  2012.  Aquest  canvi  no  s’ajusta  als  principis  que  sustenten  el  Fons  de
Cooperació  i  incompleix,  especialment,  l’article  219 de l’Estatut  de Catalunya  i  els
articles 197 i 198 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
Així, la important disminució d’aquest fons i el canvi de criteris en la seva distribució, la
valorem com un greu menyspreu al mon local per part del Govern de la Generalitat. En
aquest sentit, amb els criteris establerts de distribució dels 37,7 milions d’€ del Fons de
Cooperació local, s’exclouen 107 municipis que són 5,6 milions d’habitants, quasi el
75% de la població de Catalunya. I entre aquests municipis hi situen Palafrugell, que
percebrà 0 € del Fons 2013 (L’any 2012 en va rebre 261.669 €).
 
La resolució no dona compliment als objectius i finalitats del Fons de cooperació local i
ens deixa a Palafrugell  sense l’aportació  econòmica.  Si  a més,  hi  afegim el  deute
encara pendent de la Generalitat amb el nostre Ajuntament, avancem que la manca
d’aquests ingressos pot repercutir en la qualitat i  garantia de prestació dels serveis
més necessaris que mai pel context de crisi.
 
I per acabar, cal destacar que el canvi de criteris s’han decidit per part del Govern de
la Generalitat sense el diàleg i consens necessari amb el municipalisme. És del tot
rebutjable que la Generalitat ens retiri  als Ajuntaments afectats un important ingrés
ordinari recurrent, plenament consolidat als pressupostos municipals, i que ho faci en
data 27 de desembre.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Rebutjar i demanar la retirada de la resolució de distribució als municipis de
Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de
Cooperació Local per l’any 2013 i obrir diàleg amb el món local per tal d’acordar criteris
equitatius respecte a la distribució dels Fons de cooperació local.
 
Segon.-   Expressar el nostre malestar per l’absoluta manca de diàleg i acord amb el
món local respecte la resolució sobre la destinació dels 37 milions d’euros i les dates
en les que s’ha publicat la mateixa (DOGC del divendres 27 de desembre) 
 
Tercer.- En tot cas, sol·licitar la compensació dels diners que Palafrugell ha deixat de
percebre del Fons de Cooperació Local de Catalunya de 2013.
 
Quart.-   Trametre  aquests  acords  al  President  del  Govern  de  la  Generalitat  de
Catalunya,  a  la  consellera  de  Governació  i  Relacions  Institucionals,  als  Grups
parlamentaris del Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistes FMC i ACM

Intervencions:
Intervé  la  senyora  Rivas  manifestant  que  el  Fons  de  Cooperació  Local  són  les
subvencions que la Generalitat atorga als municipis pel seu funcionament ordinari i per
la despesa de cada dia. L'any passat, l'Ajuntament, com havia fet durant altres anys,
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va  rebre  una  subvenció  de  la  Generalitat  de  260.000  euros,  això  és  el  fons  de
Cooperació  de  la  Generalitat.  Com  la  Generalitat  decideix  quins  diners  rep  cada
Ajuntament, és en funció de diferents criteris, pel nombre de població que té aquella
població,  si  té nuclis disseminats o si  no en té, i  altres magnituds de consideració
econòmica.  A  partir  d'aquests  ítems  decideix  quants  diners  ha  de  rebre  cada
Ajuntament. Si el Fons de Cooperació que va posar la Generalitat l'any passat, va ser
de 92 milions d'euros per tot els ajuntaments de Catalunya, aquest any ha decidit en
els seus pressupostos que fos de 37 milions, és a dir, hi ha hagut una reducció de 54
milions d'euros, en els diners que la Generalitat dóna als Ajuntaments per la seva
gestió diària. I a més a més, no només ha reduït, amb 50 milions d'euros l'aportació
que fa als ajuntaments,  sinó que ha canviat  els criteris pels quals decideix quants
diners donarà a cada Ajuntament, i en aquesta ocasió el que han fet és el que ells ens
diuen el PIE, és a dir, mirar quants diners ha rebut l'Ajuntament, de l'Estat, l'any 2012,
quants diners el 2013, han aplicat una fórmula que és una resta, i si aquests diners
són superiors als que l'Ajuntament va rebre de la Generalitat l'any passat, el que rep
l'Ajuntament és zero. En aquesta situació es troba l'Ajuntament de Palafrugell igual
que 170  municipis  de  Catalunya;  en  aquests  moments,  aquests  170 municipis  de
Catalunya, segons aquesta resolució, que a més a més, es va aprovar a finals d'any,
l'Ajuntament de Palafrugell s'ha quedat sense aportació econòmica de la Generalitat,
és a dir, hem deixat de rebre els 260.000 euros que vàrem rebre l'any passat i que ja
feia anys que rebíem. A més a més, entenem que fent això, la Generalitat ha vulnerat
el que són els principis i els objectius que té aquest Fons de cooperació local, ja que
unilateralment ha canviat els criteris. A més a més, per afegir-hi, tot aquest procés s'ha
portat a terme sense cap tipus de negociació amb els ens locals ni amb l'Associació ni
amb la Federació de Municipis de Catalunya. És cert que el dia que nosaltres varem
presentar  la  moció  i  que  va  passar  per  Junta  de  Portaveus,  la  Vicepresidenta  i
Consellera  de  Relacions  Institucionals,  la  senyora  Ortega,  va  anunciar  que
compensaria als municipis que havien quedat afectats per aquesta retirada dels diners
que  se'ls  hi  donava,  atenent  al  allau  d'al.legacions  que  havien  presentat  molts
municipis i a les queixes que hi havien hagut de forma reiterada.
Nosaltres això ho hem posat també en els acords de la moció, però tot i que podíem
haver retirat  la moció,  creuem que no l'hem de retirar.  Que nosaltres sapiguem, a
menys que el govern faci alguna resolució contrària, la resolució GRI/2715/2013, de 19
de desembre, de distribució als municipis d'aquests fons, continua essent la que va ser
en el seu moment, no s'ha modificat, i continua sortint l'Ajuntament de Palafrugell, amb
zero euros com a fons pels municipis de Catalunya. El que ha fet la Vicepresidenta ha
sigut una declaració d'intencions en veu alta, però entenem que en aquests moments
encara no està regulada enlloc. Confiem plenament en la seva palar però creiem que
la moció l'hem de continuar presentant.
Així, nosaltres, el que demanem en els acords, és rebutjar i exigir la retirada d'aquesta
Resolució que ens deixa sense diners a l'Ajuntament de Palafrugell i que s'obri diàleg
amb el mon local per acordar uns criteris equitatius respecte a la distribució dels fons.
En aquests moments nosaltres no sabem quants diners dipositaran més en els fons, i
a més a més, de quina manera els distribuiran. I alhora, ens deixaran als Ens locals
participar dels criteris de distribució, i que aquests criteris s'ajustin a l'esperit del que és
aquest fons.
El segon punt és expressar el nostre malestar per la manca de diàleg, respecte a la
resolució  d'aquests  37  milions  d'euros  perquè  han  deixat  molt  poc  marge  a  les
al·legacions  i  a  més  a  més,  perquè  això  es  va  aprovar  el  dia  29  de  desembre.
Demanaríem que l'Ajuntament emprengui les accions legals que convinguin però el
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termini per formular al·legacions ja s'ha esgotat, per tant no es poden emprendre, i
transmetre aquests acords al President de la generalitat, com sempre i a tothom que
calgui. Dèiem que, en tot cas, sol·licitem la compensació dels diners que hem deixat
de percebre, ho han anunciat verbalment, per tant, de forma molt resumida, els punts
de l'acord són rebutgin, treguin aquesta resolució que nosaltres entenem que no l'han
anul·lada i sol·licitem aquesta compensació que ja han anunciat vostès que farien.

- senyor Guerra: En principi qualsevol cosa que sigui profitosa per la nostra Vila, s'ha
de recolzar, l'únic que l'argumentari de la senyora Rivas, sincerament, jo fa estona que
m'he perdut, però en tot cas, el meu vot serà l'abstenció.

- senyora Galiana: Nosaltres no donarem suport a la moció perquè considerem que és
extemporània. Pensem que les mocions s'han de presentar quan hi ha una constància
clara de què realment aquest tema no s'arregla ni s'arreglarà. Tal i com la senyora
Rivas ha manifestat, hi ha un compromís del govern de la Generalitat de solucionar
aquesta qüestió, per tant, crec que primer hauríem d'esperar si la solucionen o no i si
no la solucionen després presentar la moció. Pensem que és una qüestió d'ordre, fins i
tot un malbaratament d'energia haver d'estar debatent mocions de temes que pot ser
que passin però que tampoc sabem si passaran, esperem què passa i en funció d'això
presentem un moció i anem a debatre altres temes que potser sí que realment tenim el
problema i estan passant ara. Nosaltres ens abstindrem, perquè sí que és un problema
i  reconeixem que aquests diners són importants  pel  poble,  però pel  motiu  que he
expressat, no li donarem el suport. 

- senyor Sabrià: Nosaltres estem d'acord amb la filosofia que planteja la moció, creiem
que s'ha avançat, de la situació que teníem al novembre, fins ara, s'ha avançat en el
sentit que, com a mínim, al desembre els municipis saben exactament amb el que
comptaran, malgrat  que l'acord suposi que com a mínim s'igualarà la suma del Fons
de Cooperació Local més la transferència que venia de l'Estat, però que en tot cas en
aquell moment això va ser un pas endavant, i  va ser un pas endavant degut a les
dificultats econòmiques de la Generalitat que no ho va poder fer fins a final d'any.
Creiem  que  també  és  un  avenç  l'anunci  de  la  vicepresidenta  que  l'any  2014  es
garantirà  que  com  a  mínim  s'igualaran  les  aportacions  de  l'any  2012  i  també  la
compensació dels diners que s'haurien deixat de percebre. Per tant, ens sembla que
respecte el que passava al novembre, fins ara, els passos endavant són importants i
ens agradaria donar-hi suport. Només demanaríem una petita esmena, si fos possible.
És petita però de contingut és gran.
Nosaltres creiem que hem de rebutjar la resolució per la distribució que en fa, però no
en podem demanar la retirada perquè això per molts municipis,  sobretot  pels  més
petits, ha sigut molt important, i per tant, no és només rebutjar i emplaçar el diàleg per
buscar solucions de cares al futur, sinó que el que demanéssim fos una retirada, jo
crec que allò que a nosaltres ens resultaria exactament igual perquè l'aportació per
Palafrugell era zero, podria crear uns greuges molt importants a molts municipis de
Catalunya,  per  tant,  la  proposta  d'Esquerra  és,  si  estiguessin  d'acord  amb què  el
redactat fos rebutjar la resolució, incentivar el diàleg, expressar el malestar i, en tot
cas, demanar la compensació que ja ha estat anunciada, nosaltres hi podríem donar
suport,  però  si  ho  deixem  en  aquest  format,  creiem  que  perjudicaria  a  d'altres
municipis i estem segurs que aquesta tampoc és la intenció de l'Entesa.
 
- senyor Gómez: Pel que fa al grup municipal de Convergència i Unió, i sense que
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serveixi  de  precedent,  hem  de  subscriure  també  les  paraules  que  ha  pronunciat
anteriorment la senyora Galiana, en el sentit que nosaltres també creiem que aquesta
és una moció que ara mateix és extemporània, que ha quedat obsoleta perquè, en
paraules de la mateixa vicepresidenta, ja va donar resposta. En el moment en què va
donar resposta a una interpel·lació del Parlament de Catalunya, en què va informar
que es posarien els mitjans per tal de transferir els imports de la compensació, en el
termini  màxim de  tres  anualitats,  fins  arribar  al  nivell  de  2012.  com va  dir  ahir  la
vicepresidenta, el govern té la ferma voluntat de complir tots els seus compromisos i
és per això, i m'agrada molt que en aquest sentit va posar èmfasi  amb el fet que ho
farien, i això està bé que vostè ho posés a la moció, perquè realment feia falta fer-ho
amb diàleg amb les entitats municipalistes i fer-ho amb el màxim consens, si vostè no
dubta de la paraula de la vicepresidenta, doncs imagini's el nostre grup.
La vicepresidenta també va dir que havien buscar fórmules per intentar compensar, en
la mesura del possible i dins les properes tres anualitats, aquestes quanties. També,
evidentment,  va  subratllar  que  això  era  un  fet  absolutament  excepcional,  aquesta
distribució  que  s'havia  buscat  anteriorment,  i  que  era  una  mesura  que  no  la
consideraven  bona  però  que  sí  que  era  la  fórmula  menys  dolenta  pel  mon  local,
atenent a les circumstàncies reals. Val a dir que cap municipi, amb aquesta fòrmula,
ha  passat  a  cobrar  menys  del  que  va  percebre  l'any  anterior.  I  en  aquest  sentit,
nosaltres, evidentment, essent coneixedors de les dificultats pressupostàries que està
passant el govern de la Generalitat, tenint en compte que això forma part d'una política
global de reducció de competències al govern català i d'ofegament financer en tota
regla,  en aquest  sentit  no li  podem donar suport,  i  també pel  que comentàvem al
principi, que és una moció que ha quedat una mica obsoleta, evidentment no li podem
donar suport de cap de les maneres. Això sí, en el cas que prosperés, potser, tant per
tant, hi inclogui el deute que té la Generalitat pendent de l'any passat en concepte de
Fons  de  Cooperació  Local,  que  són  134.000  euros.  Ja  posats  a  reclamar  coses
impossibles  i  coses  que  moltes  vegades  són  difícils...  nosaltres,  evidentment,  no
dubtem que la Generalitat, si no paga o si fa aquestes aportacions és perquè no hi ha
una altra manera de fer-ho, i en aquest sentit, tant per tant, no està de més que això li
afegeixi.

- senyor alcalde: Nosaltres compartim la filosofia i el fons de la moció. Òbviament hi ha
una reducció d'aportació  i  per  tant  el  més normal  seria  que el  PSC votés a  favor
d'aquesta moció, però també venir d'una situació complicadíssima, fa una setmana
hem fet un debat de pressupostos al  Parlament, que sabem que no són uns bons
pressupostos malgrat són els millors possibles en aquest moment. Jo crec que s'ha de
ser rigorós i reconèixer que en aquest moment tothom està fent un esforç, jo crec que
en aquest cas, malgrat que òbviament hi  ha aquesta situació que hi  ha hagut una
reducció, la vicepresidenta va reconèixer i jo vull confiar en la seva paraula, perquè
crec que hi podem confiar que s'ajustarà i que es compensarà, de cares al 2014, per
tant, el nostre serà un vot de confiança, estem confiats que la vicepresidenta realment
compleixi l'acord que va expressar, i per tant, per això d'entrada no li donarem suport.
No sé que farà vostè amb la proposta que li ha fet el grup d'Esquerra Republicana
però entenem que si la vicepresidenta ha manifestat la seva voluntat de resoldre, no
només aquells Ajuntaments que s'han quedat fora sinó també aquells que se'ls hi faci
una compensació, el nostre grup no li donarà suport.

- senyora Rivas: La vicepresidenta fa l'anunci, a partir de la important pressió de les
nombroses al·legacions que rep dels municipis que s'han quedat sense aportació o
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que han vist disminuïda la seva aportació, i  de les queixes que fa la Federació de
Municipis de Catalunya, com jo deia, per tres qüestions diferents, que era la reducció
de l'import, els criteris de distribució, que incompleixen articles de l'Estatut, i per altra
banda, la manca absoluta de diàleg. En cap moment la Generalitat s'asseu, ja no dic
amb els ajuntaments, però sí amb l'associació i la Federació de Municipis per dir, tenim
menys diners, aquesta és l'aportació, com els distribuïm entre els diferents municipis?,
el criteri que utilitza està absolutament fora de joc, això sí que és obsolet. Nosaltres no
volem retirar  la  moció,  pensem que no és  obsoleta  en el  temps,  de  cap  manera,
nosaltres ens hem de queixar de què s'ha fet una resolució que s'ha fet de la manera
que s'ha fet, ha sigut especialment sense diàleg, i això mostra quina sensibilitat hi ha,
per tant, que no torni a succeir, expressem el nostre rebuig, confiem en la paraula de
la consellera, però encara no tenim cap document que ens digui com seran aquestes
compensacions, si seran en la seva totalitat, si aplicaran un nou criteri de distribució o
de quina manera ho faran. Per tant, nosaltres agraïm la col·laboració de Convergència,
quan  diu  que  incorporem  a  la  moció  el  que  ens  deu  la  Generalitat,  ho  podem
incorporar,  el  senyor  Secretari  o  el  senyor  Interventor,  que  tenen  els  números.  I
evidentment,  sí  que és cert  que hi  ha un punt que diu Esquerra, que pensem que
millora profundament el redactat, que és demanar la retirada, no la demanem perquè
això podria afectar a municipis veïns, per tant, nosaltres volem, com a Ajuntament, i és
la nostra obligació, com a responsable, en aquests moments, de continuar rebent els
diners que havíem rebut fins al moment. És a dir, nosaltres estàvem a punt de perdre
260.000 euros  de  la  generalitat,  doncs és la  nostra  obligació  reclamar-los,  perquè
aquests diners pertanyen als ciutadans de Palafrugell, per això continuem proposant la
moció,  malgrat  no tirarà endavant  pel  vot  contrari  de regidors aquí  presents i  dels
grups que representen, i incorporem la millora en el redactat, que han proposat tant el
grup de Convergència com el d'Esquerra.

Esmenes:
A proposta del grup municipal de Convergència i Unió , al sisè paràgraf de l'exposició
de  motius,  s'hi  afegeix  el  deute  pendent  de  la  Generalitat  amb  l'Ajuntament  de
Palafrugell, i queda redactat com segueix:

La resolució no dona compliment als objectius i finalitats del Fons de cooperació local i
ens deixa a Palafrugell  sense l’aportació econòmica.  Si  a més,  hi  afegim el  deute
pendent de l'any passat en concepte de Fons de Cooperació Local, que són 134.000
euros  amb  el  nostre  Ajuntament,  avancem que  la  manca  d’aquests  ingressos  pot
repercutir en la qualitat i garantia de prestació dels serveis més necessaris que mai pel
context de crisi.

A proposta del grup municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya, es modifica el
primer punt de la part dispositiva, que quedarà redactat com segueix:

Primer.-   Rebutjar  la  resolució  de  distribució  als  municipis  de  Catalunya  de  la
participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de Cooperació
Local per l’any 2013 i obrir diàleg amb el món local per tal d’acordar criteris equitatius
respecte a la distribució dels Fons de cooperació local.
 
En conseqüència la moció que se sotmet a votació queda redactada com segueix:
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El Fons de cooperació local de Catalunya és un fons dinerari per dotar de recursos els
governs locals de Catalunya, que es nodreix dels ingressos tributaris de la Generalitat
de Catalunya. En termes legals és una transferència d’assignació territorial destinada a
finançar globalment l’activitat  dels ens locals i,  per aquest motiu,  els municipis,  les
comarques i les entitats municipals descentralitzades la poden destinar a despeses i
inversions  derivades  del  seu  funcionament  o  de  l’acompliment  de  les  seves
competències.
 
Correspon a  la  Generalitat,  amb  la  Llei  anual  de  pressupostos,  distribuir  el  Fons,
d’acord amb els criteris que s’estableixin i les especificitats de l’organització territorial
de Catalunya. Fins ara els criteris principals que s’utilitzaven eren: població (volum de
població  agrupada  per  trams  a  nivell  de  cada  ens  local);  despeses  de  gestió  del
territori  (nuclis  de  població  diferenciats,  superfície  del  territori,  capitalitat  comarcal,
població disseminada,...) i altres de magnitud econòmica (existència de diferències en
la renda comarcal per càpita,...).
 
La  resolució  GRI/2715/2013,  de  19  de  desembre,  de  distribució  als  municipis  de
Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de
cooperació local de Catalunya de l’any 2013 (publicada DOGC núm. 6529, de 27 de
desembre  de  2013)  fixa  l’import  del  Fons  en  37.570.998,94  €  pel  tram  de  lliure
disposició. Cal tenir en compte que l’anterior anualitat del 2012 s’hi van destinar 92,4
milions d’€, fet que suposa una reducció de 54 milions d’€.
 
Alhora, s’han canviat els criteris de distribució en l’atorgament i ara són només els
saldos del PIE (increment de la participació en els ingressos de l’Estat) de 2013 en
relació  a  2012.  Aquest  canvi  no  s’ajusta  als  principis  que  sustenten  el  Fons  de
Cooperació  i  incompleix,  especialment,  l’article  219 de l’Estatut  de Catalunya  i  els
articles 197 i 198 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
Així, la important disminució d’aquest fons i el canvi de criteris en la seva distribució, la
valorem com un greu menyspreu al mon local per part del Govern de la Generalitat. En
aquest sentit, amb els criteris establerts de distribució dels 37,7 milions d’€ del Fons de
Cooperació local, s’exclouen 107 municipis que són 5,6 milions d’habitants, quasi el
75% de la població de Catalunya. I entre aquests municipis hi situen Palafrugell, que
percebrà 0 € del Fons 2013 (L’any 2012 en va rebre 261.669 €).
 
La resolució no dona compliment als objectius i finalitats del Fons de cooperació local i
ens deixa a Palafrugell sense l’aportació econòmica. Si a més, hi afegim el deute en
concepte de Fons de Cooperació Local, que són 137.000 euros, encara pendent de la
Generalitat amb el nostre Ajuntament, avancem que la manca d’aquests ingressos pot
repercutir en la qualitat i garantia de prestació dels serveis més necessaris que mai pel
context de crisi.
 
I per acabar, cal destacar que el canvi de criteris s’han decidit per part del Govern de
la Generalitat sense el diàleg i consens necessari amb el municipalisme. És del tot
rebutjable que la Generalitat ens retiri  als Ajuntaments afectats un important ingrés
ordinari recurrent, plenament consolidat als pressupostos municipals, i que ho faci en
data 27 de desembre.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:
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Primer.-   Rebutjar  la  resolució  de  distribució  als  municipis  de  Catalunya  de  la
participació en els ingressos de la Generalitat  integrada en el  Fons de Cooperació
Local per l’any 2013 i obrir diàleg amb el món local per tal d’acordar criteris equitatius
respecte a la distribució dels Fons de cooperació local.
 
Segon.-   Expressar el nostre malestar per l’absoluta manca de diàleg i acord amb el
món local respecte la resolució sobre la destinació dels 37 milions d’euros i les dates
en les que s’ha publicat la mateixa (DOGC del divendres 27 de desembre) 
 
Tercer.- En tot cas, sol·licitar la compensació dels diners que Palafrugell ha deixat de
percebre del Fons de Cooperació Local de Catalunya de 2013.
 
Quart.-   Trametre  aquests  acords  al  President  del  Govern  de  la  Generalitat  de
Catalunya,  a  la  consellera  de  Governació  i  Relacions  Institucionals,  als  Grups
parlamentaris del Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistes FMC i ACM

Votació:
Sotmesa a votació es rebutja la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa i les
esmenes proposades, amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Sabrià, Vila, Lledó, senyor Farrarons (ERC), senyores Rivas i
Recio i senyor Genover (Entesa), total set vots a favor.
Vots en contra: Senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel i senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), total onze
vots en contra.
Abstencions: Senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC), total tres
abstencions.

15.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA CONTRA LA REFORMA DE LA
LLEI  ORGÀNICA  2/10  DE SALUT SEXUAL  I  REPRODUCTIVA  I  INTERRUPCIÓ
VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS.- Aprovació.-

Relació de fets:

El passat divendres 20 de desembre de 2013, el Consell de Ministres va aprovar la
reforma de la llei orgànica 2/2010, de 3 de març de salut sexual i reproductiva, que
regula  al  nostre  país  les  condicions  per  a  la  interrupció  voluntària  de  l’embaràs  i
estableix les obligacions dels poders públics, pel que fa a l’exercici d’aquest dret. 

La llei  vigent declara el dret de totes les dones a adoptar lliurement decisions que
afecten la seva vida sexual i reproductiva, sense més límits que el respecte als drets
de  la  resta  de  persones.  Tanmateix,  es  regula  el  dret  a  la  maternitat  lliurement
decidida, reconeixent així a les dones la seva capacitat de decisió plena sobre el seu
embaràs.  Una  decisió  que  ha  de  ser  respectada,  conscient  i  responsable,  i  amb
l’empara de la llei.

Aquesta llei va substituir la llei que a l’any 1985 havia suposat un avenç en la protecció
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de les dones i dels i les professionals. La llei va ser aprovada amb un ampli consens i
amb  la  majoria  dels  grups  polítics  amb  representació  a  la  cambra,  així  com  de
nombrosos professionals  dels  sectors  de la  medicina i  la  bioètica.  La nova llei  va
suposar importants avenços legals i especialment els referits a la seguretat jurídica
dels  i  les  professionals  del  món de la  salut  que assistien  a  les  dones.  També va
incorporar jurisprudència tant del Tribunal Constitucional com del Tribunal Europeu de
Drets Humans. 

El projecte de llei que planteja el Govern del PP representaria un extraordinari retrocés
normatiu, social i ideològic i tornaria a situar les dones en la clandestinitat, suprimint el
seu dret a decidir de manera conscient, responsable i lliure sobre la seva sexualitat i
maternitat.  Afecta,  la  proposta  del  PP,  greument  a  la  seguretat  jurídica  dels  i  les
professionals  de  l'àmbit  sanitari,  així  com  també  a  la  garantia  en  l’accés  a  les
corresponents prestacions sanitàries des de l’àmbit  públic.  La proposta del PP ens
situa trenta anys enrere en els drets de les dones. 

La llei del Govern de Rajoy és més restrictiva que la norma de 1985, ja que elimina la
possibilitat d’interrompre l’embaràs en les primeres catorze setmanes, considerant-se
com a delicte i despenalitzant-lo només en els casos de violació i “greu perill per a la
vida o la salut de la mare”, privant les dones del dret a decidir sobre la seva maternitat.
També  suprimeix  per  tant,  el  supòsit  de  malformacions  o  anomalies  fetals
incompatibles amb la vida, que havia justificat la interrupció de l’embaràs en els anys
vuitanta del segle passat.  
 
És un atemptat  contra la democràcia, que restringeix els drets i les llibertats de les
dones, que representen el 50% de la població. Aquesta nova proposta de  llei, que
afecta la llibertat, la salut i la dignitat de les dones, és un projecte que neix mort i que
no  compleix  cap  dels  preceptes  internacionals  reconeguts  a  la  llei  anterior.  Topa
frontalment amb les recomanacions de l’Organització Mundial de la Salut (OMS), ja
que  restringint  el  dret  a  l’avortament  augmentarà  el  nombre  d’avortaments,  es
practicaran en pitjors condicions de salubritat, i empitjorarà la salut de les dones. Es
tracta d’una nova política regressiva del  Govern  central,  d’una llei  discriminatòria  i
retrògrada que situa Espanya novament a la cua d’Europa, esdevenint el primer país
que retrocedeix en drets 

Aquesta nova normativa del govern del PP ha provocat un enorme rebuig social de la
ciutadania del nostre país i de la resta de països del nostre entorn europeu. També
són moltes les crítiques que han aparegut tant de professionals del món de la justícia
com  del  món  de  la  salut,  així  com  de  moltíssimes  organitzacions  de  dones  i
organitzacions feministes a casa nostra.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Demanar al Govern de l’Estat la retirada de la reforma de la Llei Orgànica
2/2010, de 3 de març de salut sexual i reproductiva. 
 
Segon.- Comunicar aquest acord al President del Govern de l’Estat; al Ministeri de
Justícia; al President de la Generalitat de Catalunya; a la presidenta del Parlament de
Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya; i  als presidents de
l’Associació Catalana de Municipis, i de la Federació de Municipis de Catalunya.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Mauri manifestant que amb el govern de l'estat, estem assistint a un
retrocés en drets i llibertats civils i socials, que es van manifestant cada vegada amb
més  contundència  i  sense  complexes.  Per  un  costat  tenim  aquesta  nova  Llei  de
Seguretat Ciutadana que estan mirant de tirar endavant, que restringeix les llibertats
d'expressió, reunió, manifestació i protesta dels ciutadans. I ara ens estem mirant amb
incredulitat aquest intent de reformar la Llei que regula els drets sexuals i reproductius
de les dones, que ens vol retornar a situacions d'indefensió i legalitat dels anys 80. si
aquesta Llei  tira endavant,  les dones passarem a ser més que mai  ciutadanes de
segona, doncs el govern ens expropiarà el dret que tenim a decidir sobre el nostre cos,
col·locant-nos com a víctimes que s'han de tutelar, no subjectes a la nostra pròpia
vida, ja que fins i tot, en el cas que ens poguéssim acollir als supòsits despenalitzats,
hauran de ser altres, psiquiatres, psicòlegs, metges, fins i tot policies, que decidiran
per nosaltres.
Un intent de violació dels drets democràtics i una ingerència intolerable a la llibertat de
consciència de cada un, un intent, del govern del PP, d'imposar a tota la ciutadania la
seva moral i les seves creences retrògrades. Les dones, però, continuaran avortant,
però amb més patiment i amb més risc per les seves vides, perquè quedant sense
cobertura  legal  es  promouran  els  avortaments  clandestins  i  insegurs,  i  tornarem,
segurament, a aquell turisme abortiu del franquisme, on centenars de dones viatjaven
a Anglaterra per avortar 
La Llei actual no obliga a ningú a avortar però tampoc a ningú a continuar amb un
embaràs no desitjat i dóna les garanties jurídiques i sanitàries, als professionals i a les
dones, per actuar segons el seu desig i la seva consciència. La clau no és prohibir
l'avort sinó combatre les circumstàncies que porten a un embaràs no desitjat, i això
passa  per  millorar,  entre  altres  coses  els  programes  i  serveis  de  salut  sexual  i
reproductiva, dotar dels recursos necessaris a la xarxa pública de salut, per garantir
l'equitat a l'accés i l'exercici dels drets. La llibertat de la dona per decidir si vol o no
avortar ha de ser individual o consensuada amb la parella, si es vol, i aquesta Llei,
discriminatòria, i com deia, retrògrada, situa a Espanya, novament, a la cua d'Europa,
esdevenint el primer país que retrocedeix en drets. Per tot això presentem aquesta
moció.

- senyor Guerra: En primer lloc m'agradaria preguntar-li a la senyora Mauri que té a
veure la seguretat ciutadana amb el tema de l'avortament
A  banda  d'això,  encara  que  li  sembli  increïble,  jo  li  donaré  suport,  però  també
m'agradaria fer-li dos comentaris, perquè vostè deixa anar la seva lectura i m'agradaria
fer-li una reflexió, perquè vostè és mare i a sobre suposo que els que hi ha aquí tenen
fills i filles. Tots estarem d'acord que l'inici de l'edat sexual ha baixat moltíssim, en el
nostre  país  l'edat  de  consentiment  són  tretze  anys,  vostè  creu  que  amb tretze  o
catorze anys, una criatura està realment mentalitzada per saber si ha de tenir o no una
criatura?,  i  més,  per  poder  avortar  sense que ens pares en tinguin  coneixement?.
Aquesta és una reflexió que li faig, no és una crítica.
I la segona és, igual que durant molt temps hem patit el turisme sanitari i vostè ho
deuria conèixer molt bé, amb l'arribada de molts immigrants, s'ha fet servir l'avort com
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anticonceptiu, es fa servir de manera reiterativa amb el ris  que això comporta. Llavors,
li torno a repetir, nosaltres li donarem suport, però també m'agradaria que fes constar
aquests dos punts, perquè crec que és una irresponsabilitat, per part dels pares, que
no puguin decidir sobre un menor i també, que no malgastem uns recursos amb coses
que  es  poden  evitar  amb  un  preservatiu  o  amb  una  pastilleta  o  amb  una  mica
d'educació sexual.

- senyora Galiana: Primer de tot vull dir que donat que la moció va directament dirigida
al partit que jo represento, voldria avançar que el que s'ha fet és un avantprojecte i que
aquest tema està pendents de la redacció definitiva, em penso que serà el mes de
febrer i em consta que la posició del meu partit, en principi, és dialogar amb els altres
grups i no vol aprovar aquesta reforma de la Llei de l'avortament en solitari, això ho dic
perquè és una informació que he tingut. Deixant a part tot el que aquí s'ha dit, jo també
voldria  dir  que l'avortament  és un tema delicat  i  és  un tema que lògicament  té  al
darrere tot un rerefons ètic i polèmic, perquè entren en confrontació diferents drets. És
veritat que, en principi, el que es proposa pot suposar un retrocés en quant al dret
d'una dona al seu cos, a la llibertat d'avortar, però també pensem que ningú ha dit que
el dret de la mare a viure o a no tenir un fill, sigui superior al dret a la vida d'un neonat.
El dret a la vida és un dret fonamental i el que pretén la Llei és defensar el dret del
més dèbil, el dret d'una futura persona, que és un neonat, que té vida, que serà una
persona, a poder protegir la seva vida, perquè aquest neonat no pot parlar, no té ningú
que el representi, i això és tant respectable com el cos de la dona.
No oblidem que han passat molt anys des de l'aprovació de la Llei de l'avortament, i
que evidentment amb avanços mèdics, anticonceptius i polítiques de conscienciació
sexual i reproductives, i tot el que es vulgui, hi ha hagut un avenç molt important, per
tant, estem en una situació que potser, més que aplicar els avortaments d'una manera
indiscriminada, i considerar que això és un dret de la dona, hi ha altres polítiques que
potser s'haurien de fer, per pal·liar uns efectes tant traumàtics com és un avortament I
el rerefons que hi ha aquí. El que ha pretès el partit Popular és defensar el dret a la
vida del neonat i reforçar-lo, perquè és la part més dèbil en tot això, per sobre que una
senyora tingui un embaràs involuntari, i  aquest és el tema polèmic que ha generat
aquest debat.
Li voldria dir, senyora Mauri, que vostè parla del cos de la dona, del dret de la dona, i
escolti'm, i el dret del fill a viure?. Què passa, que la vida de la mare és millor que la
del fill?, perquè clar, això no ho sap ningú, potser quan ens morim, si anem a algun lloc
ens ho explicaran, si hi ha diferents categories de vida. Fins i tot no estem nosaltres en
posició de dir si la vida d'una planta és millor que la nostra, aquesta és una posició
totalment egoista. La vida és la vida i nosaltres no estem per sobre de decidir quina
vida és millor que una altra. Només voldria fer aquesta reflexió perquè és un tema
delicat i el que es pretén aquí és protegir el dret del més dèbil, i en més dèbil és el que
no pot decidir per ell mateix si viurà o no viurà.

- senyora Rivas: Des de l'Entesa, amb temes que no afecten directament al municipi
de Palafrugell,  donem llibertat  de vot,  però  aquest  és  un  tema en el  que els  tres
regidors coincidim plenament, i ens posicionarem conjuntament.
La Llei de l'avortament, d'interrupció voluntària de l'embaràs, es va aprovar l'any 2010 i
des  que hi  va  haver  l'entrada  del  Partit  Popular  al  Govern Central,  ens  han estat
avisant  reiteradament  que el  seu objectiu era derogar aquesta Llei  i  modificar-la,  i
realment aquest avís o aquesta amenaça, entre cometes,  la varen consolidar  amb
aquest avantprojecte que tenim ara sobre la taula, el dia 20 de desembre. Com deia la
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senyora  Mauri,  tornem  a  ser  a  la  cua  d'Europa,  en  el  que  té  a  veure  amb  el
reconeixement dels drets sexuals i reproductius que tenim les dones, i que parteix de
la base de què les dones no tenim dret a decidir, de què les dones no podem decidir
sobre el nostre cos, i que som, sembla, unes víctimes a qui l'Estat hagi de tutelar i no
subjectes a decidir sobre la nostra pròpia vida. Tornem a una situació més restrictiva
de la que teníem amb la despenalització parcial de 1985. Les dones no podrem decidir
en cap cas, si volem o no volem tirar endavant l'embaràs. Ho faran per nosaltres els i
les professionals, psicòlegs, jutges, metges, seran ells qui decidiran si nosaltres estem
prou afectades psicològicament o si ens han violat, és a dir, no ho decidirem nosaltres,
ho decidiran uns altres. I com molt bé deia la senyora Mauri a l'exposició de motius,
l'avortament  passarà a la  clandestinitat,  i  la  interrupció voluntària  de l'embaràs,  es
convertirà en un pelegrinatge de metge en metge, perquè et valorin, perquè decideixen
si pots o no pots decidir el que tu hauries de poder decidir, i a més a més, si et diuen
que  no,  acabaràs  amb  un  avortament  clandestí,  en  unes  condicions  que  haurem
d'intentar que siguin les millors possibles, però és que fins i tot, els metges els podran
negar  a  donar-nos  informació.  Però  les  dones  continuaran  avortant,  com s'ha  fet
sempre arreu del mon, i s'engegaran iniciatives per fer-ho en les millors condicions
possibles.  Hi  ha  les  xarxes  de  suport  a  les  dones  a  nivell  internacional,  hi  ha
professionals implicats en que aquest dret es compleixi.  Presenciem un nou atac al
nostre dret a decidir sobre el nostre cos i la nostra vida, i  es continuarà reivindicant i
promovent el dret a decidir, sense supòsits, sense indicacions i sense tuteles, el dret a
una educació sexual i reproductiva igualitària, lliure i sana, i es continuarà demanant el
suport de dones i professionals que creuen en aquest dret.
Acabo amb una frase que crec que és perfecte pel moment que estem vivint i que
defensa la campanya pel dret a l'avortament lliure i gratuït, i que diu:  Cap país pot
construir-se sense el reconeixement del dret a decidir de cadascuna de nosaltres, les
dones, el nostre primer país és el nostre cos i  el nostre cos no és territori de cap
disputa.

- senyora Farrarons: Des d'Esquerra subscrivim cada lletra i cada coma de l'exposició
de  motius  i  de  les  peticions  que  s'han  fet  en  aquest  plenari,  i  també  compartim
plenament els comentaris de la senyora Rivas. L'únic a què m'agradaria referir-me,
més enllà de tots els debats, és que el govern del PP s'entesta a buscar problemes
socials en coses que no en tenen, fa trenta anys que aquesta Llei funciona, només ha
servit per garantir la llibertat de les persones, no és una obligació, només ho sap qui
ho  ha  de  passar  i  ningú  té  dret  a  jutjar  moralment  a  ningú,  només  una  Llei  que
garanteix l'exercici d'uns professionals i la decisió d'unes persones, que no ha portat
cap conflicte social al llarg de 35 anys. A partir d'aquí, és un altre exemple més de la
marca Espanya, que només som referents de les coses retrògrades. 

- senyor Gómez: El nostre grup votarà a favor de la moció. Ara exposaré una mica els
motius, primer, perquè amb aquest projecte de Llei es passa d'una Llei de terminis a
una Llei de supòsits i aquest és el principal canvi de marc conceptual, es tracta d'una
greu involució, no només amb la Llei vigent encara de l'any 2010, que era de terminis,
sinó fins i tot amb la de l'any 1985 que era de supòsits. Segon motiu, deixant de banda
apriorismes, creences ètiques i morals, volem deixar clar que estem en contra de fer
passos enrere en matèria de drets de les dones. Tercer motiu, defensem la vigència
de la Llei del 2010 perquè era un punt de trobada per a moltes i diferents sensibilitats,
pensem que obrir, en els moments actuals, un debat d'aquestes característiques, és
totalment inoportú i innecessari, i a més a més no resol res sinó que crea problemes.
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Quart motiu, si s'aprova aquesta Llei, només comportarà la proliferació de clíniques i
gabinets  mèdics  fora  de  la  legalitat,  que  no  garantiran  les  condicions  sanitàries
adients, amb els conseqüents greus riscos per aquelles dones ateses, d'avortaments
se'n seguiran realitzant, fer-hi ulls clucs no canvia aquesta realitat.
Simplement és un intent de fer invisible el que en realitat existeix, a més a més, podria
passar, que les persones amb més recursos anessin a l'estranger a avortar, mentre
aquells que no disposen de prou ingressos no ho poguessin fer, cosa que suposaria
una evident desigualtat. Val a dir que des d'una visió social cristiana, defensem el dret
a la vida i a una vida digna, però també el dret a l'autonomia de tota persona per
decidir en consciència sobre ella mateixa.
És en aquest marc on creiem que l'avortament ha de ser regulat, aquests són els dos
drets fonamentals. Una societat madura, sana i  equilibrada és incompatible amb la
visió  punitiva,  paternalista,  repressiva  i  de  cultura  del  pecat,  que  promouen  certs
sectors  del  fonamentalisme  ideològic  i  religiós  i  que  han  trobat  ressò  en  aquest
projecte de Llei.
Aquest projecte implica un clar retrocés en la garantia que l'Estat ha d'oferir els drets
fonamentals de les persones, i  en aquest cas el  dret a l'autonomia personal i  a la
capacitat  d'actuar  d'acord  amb  la  consciència,  en  aquells  temes  que  afecten
directament a la dignitat de la persona, per tant, el dret a la vida és certament el dret
que exigeix una defensa més alta i conseqüentment el neonat gaudeix de drets pels
que la societat ha de vetllar, però també és cert que aquests drets s'han de modular,
respecte dels de la mare, en funció de l'etapa de gestació en què es troba la nova vida
engendrada. La comunitat científica ha de determinar aquestes fases i el dret i les lleis
han d'adaptar la defensa d'aquesta vida, quan entra en col·lisió amb els drets de la
mare a cada un d'aquests moments.
Sisè motiu, entenem també que és immoral i d'una alta hipocresia i perversitat, prohibir
l'avortament en casos de malformacions del fetus i de malalties que poden provocar
una discapacitat greu, especialment en aquests casos la decisió de la mare cobra més
relleu perquè a ella i  a la seva parella,  en el  seu cas, els correspondrà tenir cura
d'aquesta persona amb totes les seves limitacions i dependències. A més, la societat
ha de garantir que aquesta família disposarà de totes les ajudes socials necessàries
per poder oferir la màxima plenitud possible a aquest fill o filla discapacitat i també els
seus cuidadors, a fi que el fet de tenir cura del fill no impliqui la seva ruïna material,
professional i humana.
I finalment, i a títol de conclusió, volem deixar ben palès que el que cal blindar, i això sí
que ajudaria a resoldre problemes, són les polítiques públiques de promoció de la salut
sexual  i  de prevenció d'embarassos no desitjats, a través del  desenvolupament de
polítiques educatives comunitàries i sanitàries. Són imprescindibles les actuacions de
caràcter universal en els esmentats àmbits i les actuacions de caràcter específic en la
població  vulnerable,  que ajudin a  les  persones a formar-se com a éssers  humans
responsables i sensibles, amb polítiques educatives que treballin no només l'aspecte
genital  de la sexualitat  sinó també tot  l'entorn efectiu sexual,  la responsabilitat  i  el
respecte al propi cos i al de l'altra persona, i la llibertat pròpia i dels demés.

-  senyora  Mauri:  Moltes  gràcies  als  grups  per  les  seves  intervencions,  que  han
completat  aquesta moció. No es tractava d'iniciar un debat ideològic sobre quin és
l'origen de la vida, crec que el que volem és que es respectin els drets de les dones i
amb una cosa tant  sensible  com és la  maternitat.  Ningú demanava  aquesta nova
regulació i a més la Llei no obliga a ningú a avortar Això és el que tothom ha de tenir
en compte i votar segons la seva consciència.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots  a  favor:  Senyors  Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel  i  senyores  Zaragoza  i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), senyors
Sabrià,  Vila,  Lledó,  senyora   Farrarons  (ERC),  senyores  Rivas  i  Recio  i  senyor
Genover (Entesa) i senyor Guerra (PxC), total dinou vots a favor.
Vots en contra:  Senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP), total dos vots en contra.
Abstencions: Cap.

16.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D'ERC, CiU i ENTESA, DE SUPORT A
L'ACORD SOBRE LA DATA I LA PREGUNTA DE LA CONSULTA PER DECIDIR EL
FUTUR POLÍTIC DE CATALUNYA I LA PETICIÓ AL PARLAMENT DE DELEGACIÓ
DE COMPETÈNCIES VIA L'ARTICLE 150.2 DE LA CONSTITUCIÓ ESPANYOLA.-
Aprovació.-

Relació de fets:

El poble de Catalunya ha expressat de forma majoritària la seva voluntat d’exercir el
dret a decidir i triar una nova forma d’organització política que defensi una millora de
les condicions socials,  culturals i  econòmiques de tots els ciutadans de Catalunya,
evitant el desgreuge que es pateix intencionadament, provocant  des de fa temps un
dèficit fiscal difícil d’aguantar i un menyspreu per la llengua i les institucions catalanes.
 
Davant l’anunci del Molt Honorable President de la Generalitat, Artur Mas, de l’acord
entre  la  majoria  dels  partits  polítics  al  Parlament  de Catalunya  per  organitzar  una
consulta el  9 de novembre de 2014 en la qual les catalanes i  els catalans puguin
decidir lliurement i democràtica si la nació catalana vol esdevenir un Estat, i si aquest
ha  de  ser  independent,  el  Ple  del  Parlament,  en  compliment  d’aquest  mandat  i
apel·lant a la qualitat democràtica del país, en la darrera sessió del 16 de gener de
2014, ha aprovat per una àmplia majoria de 87 vots a favor, 43 vots en contra i 3
abstencions  la  proposta  per  a  presentar  a  la  Mesa  del  Congrés  de  Diputats  la
Proposició  de  llei  orgànica  de  delegació  a  la  Generalitat  de  Catalunya  de  la
competència per autoritzar, convocar i celebrar un referèndum sobre el futur polític de
Catalunya amb el següent article únic:
 
1. Es delega a la Generalitat de Catalunya la competència per autoritzar, convocar i
celebrar un referèndum consultiu perquè els catalans i catalanes es pronunciïn sobre
el futur polític col·lectiu de Catalunya, a partir dels termes que s’acordin amb el govern
de l’Estat i de les condicions que s’exposen en els apartats següents.
 
2. El referèndum s’ha de convocar i celebrar abans que finalitzi l’any 2014, sense que
coincideixi amb períodes electorals, ni amb una data d’alt contingut simbòlic o polític.
 
3. La convocatòria del referèndum la farà el Govern de la Generalitat.

4.  El  procediment  per  realitzar  el  referèndum i  les  seves garanties,  seran les  que
determina la legislació reguladora dels processos referendaris i electorals, i, si s’escau,
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en el decret del Govern de la Generalitat que convoqui el referèndum.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

1.  L’Ajuntament de Palafrugell  dóna suport  a l’acord entre la majoria de les forces
polítiques representades al Parlament, que farà possible la celebració d’una consulta
on  el  poble  de  Catalunya  decidirà,  de  manera  lliure  i  democràtica,  el  seu  futur
col·lectiu.
 
2.  L’Ajuntament  de Palafrugell  manifesta el  seu compromís  amb la Generalitat  i  el
Parlament de Catalunya, representants legítims del poble català, per tal de garantir
l’exercici del lliure dret a decidir del poble català per mitjà d’una consulta.
 
3. L’Ajuntament de Palafrugell dona suport a la petició del Parlament aprovada el 16
de gener de 2014, de delegació de competències via l’article 150.2 de la Constitució
Espanyola i emplaça al Govern de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya a negociar
l’organització  d’aquesta  consulta  que  faci  possible  el  dret  democràtic  que  reclama
bona  part  del  poble  català  i  la  majoria  de  parlamentaris  catalans.  Així  mateix
l’Ajuntament es compromet a col·laborar amb la Generalitat amb el què sigui requerida
dins la legalitat catalana.
 
4. L’Ajuntament de Palafrugell farà seva la crida a la ciutadania del municipi a que
participi de manera activa, pacífica i en llibertat en aquest acte democràtic, decidint el
seu destí.

5.- Notificar aquesta moció al Govern de la Generalitat de Catalunya, al Govern de
l’Estat espanyol i als Grups Polítics del Parlament de Catalunya i als Grups Polítics de
les Corts Generals.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Gómez manifestant que al ser dos grups els proposant d'aquesta
moció,  ell  farà  una  petita  introducció  i  després  continuarà  el  ponent  d'Esquerra
Republicana. Aquesta moció consta de dues parts, una relata i dóna suport a l'acord
històric que hi va haver sobre la data i la pregunta, i la segona també busca donar
suport  a  la  petició  que en aquest  cas ha traslladat  el  parlament,  de  delegació  de
competències via l'article 150.2 de la Constitució.  Pel que fa a la primera part, penso
que és un tema en el  que puc parlar  en nom dels dos  grups,  és una moció que
expressament no parla d'independència sí o no, en aquest cas, ja hem tingut altres
mocions on si  que se'n parlava;  sinó que fa  referència explícitament  a  l'acord.  Un
acord  que  es  va  aconseguir  per  majoria  molt  sòlida,  amb  una  pregunta  clara  o
suficientment clara i inclusiva, i que d'aquesta manera recollia totes les opcions que hi
ha ara mateix, que és el manteniment de l'estatus quo, una reforma de tipus federal o
bé la independència.  Nosaltres pensem que el fet de col·locar una data, una fita en el
temps, suposa un punt de partida perquè les institucions catalanes i les espanyoles
negociïn la forma de fer aquesta consulta, d'acord amb els marcs legals existents, i pel
que fa a la segona part, molt relacionada amb la primera, creiem que era totalment
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impossible d'aconseguir, això és una cosa que s'ha demanat de d'altres partits, que hi
hagués un acord previ. Davant les negatives sistemàtiques a negociar, i ni tant sols a
parlar sobre aquesta qüestió, entenem que era impossible arribar-hi i que per tant, feia
falta moure alguna fitxa, fer algun pas i intentar forçar arribar a aquest acord, esgotant
totes les vies per intentar assolir-lo. Cada dia que passa és més evident que no hi ha
cap mena de voluntat política per arribar a aquest acord i dubtem que el pla anunciat
del  senyor  Rajoy,  que  passi  per  deixar  votar  els  catalans  sobre  una  qüestió  tant
transcendental com aquesta. 
Segons l'informe de l'Institut d'Estudis autonòmics, existeixen cinc maneres legals per
poder celebrar la consulta, i  la delegació de competències a través del 150.2 és la
primera que s'ha iniciat.  Repeteixo, la  voluntat  és clara,  convocar la consulta l'any
2014 dins els marcs legals i arribar-hi, sempre que sigui possible a través del diàleg, la
negociació  i  l'acord  amb les  institucions  estatals,  tal  i  com s'ha  fet  en  els  països
democràtics d'arreu del mon. 
Pensem també que arribar a unes plebiscitàries o a una consulta no acordada, en el
fons, seria un fracàs per les dues parts, per tant,  cal esmerçar-hi  tots els esforços
possibles per intentar arribar a aquest tipus de consulta i que sigui acordada.
I només fer una petita reflexió per posar-hi punt i final. Crec que ens trobem en un
moment històric, és indubtable i a més a més, és important que des dels municipis
intentem sumar  i  donar  suport  al  Parlament,  d'aquí  també el  motiu  de la  moció,  i
voldria destacar això, que la porta està oberta per tots aquells que es vulguin sumar,
de debò a aquesta àmplia majoria a favor del dret a decidir. 

- senyor Vilà: Per acabar de complementar el que ha explicat el regidor de CiU, el
sentiment dels catalans i catalanes vers l'Estat Espanyol , creiem que ha canviat en els
últims anys degut a un atac sistemàtic a la manera de ser i sobretot a les institucions
catalanes,  de totes les maneres possibles.  Una majoria  del  Parlament,  va acordar
aprovar  aquesta  pregunta  per  demanar-ho  als  nostres  conciutadans  i  per  això  es
demana a través de l'article 150.2 de la Constitució, i és la manera de clarificar d'una
vegada  què  volen  els  catalans.  Com  deia  el  senyor  Alcalde,  la  societat  civil
organitzada sovint va per davant, en aquest cas també és així i necessitat un suport
clar i únic, per tant, demanaríem a tots els regidors que hi votessin a favor, i sobretot
als companys del PSC, com han fet en molts altres municipis gironins, que el seu vot
afirmatiu sigui un si a la democràcia i un sí a poder escoltar a Catalunya.

- senyor alcalde: És obvi que dins del que és el propi govern, el propi pacte de govern
estableix que ens els temes supramunicipals els membres del govern tenen llibertat de
vot, i ja que s'ha fet referència als regidors del PSC, dir que en aquest cas, en aquests
temes sempre el grup municipal dona llibertat de vot, perquè en el nostre programa
electoral  quan  jo  vaig  fer  la  llista,  en  cap  cas  hi  havia  cap  referència  als  temes
supramunicipals.  Per  tant,  com hem  fet  fins  ara,  en  totes  les  mocions  que  s'han
presentat en aquest consistori, de diferents espais, el nostre grup sempre ha donat
llibertat de vot i qui vulgui podrà fer explicació de vot.

- senyor Guerra: Evidentment nosaltres no votarem a favor d'aquesta proposta.

-  senyora  Galiana:  Nosaltres,  com no pot  ser  de cap més manera,  hi  votarem en
contra, i no pensem donar tampoc cap argumentació perquè creiem que ja és un tema
suficientment debatut en els mitjans de comunicació, no fa gaire va venir el president
Rajoy a Barcelona, i les seves declaracions varen ser públiques, nosaltres des d'aquí
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ens hi adherim.

- senyora Rivas: Tot i que torna a ser un tema supramunicipal i l'Entesa dóna llibertat
de vot, donat que els tres regidors de l'Entesa coincidim amb el sentit de la votació, sí
que  voldríem fer  en  aquest  cas,  com hem fet  amb la  moció  de  l'avortament,  una
explicació de vot.
Des de l'Entesa valorem que hem arribat fins aquí, fins a què el Parlament prengués la
decisió que va prendre i nosaltres poguéssim votar una moció a la que donem suport,
perquè la  relació  amb  l'Estat   ja  s'ha  esgotat  als  esdeveniments  que  han  succeït
darrerament,  perquè  la  sentència  del  Tribunal  Constitucional  ja  va  provocar  un
trencament  constitucional  i  una vulneració  de la voluntat  del  poble de Catalunya,  i
perquè estem vivint i aquí hem aprovat altres mocions al respecte, un procés clar per
recentralització, atac a la llengua, la nova Llei d'Educació o d'ensenyament o el no
pagament de la famosa disposició addicional tercera. Des de l'Entesa el que defensem
no és si hi ha d'haver independència, sinó que el que defensem és el dret a decidir,
que queda clarament recollit en aquesta moció, i ho defensem perquè és una qüestió
democràtica  fonamental  i  és  el  camí  per  resoldre  el  conflicte  amb  l'estat,  perquè
qualsevol solució per les relacions amb l'Estat, passa per un diàleg d'igual a igual i per
la  que la  Llei  en  democràcia  ha de canalitzar  la  voluntat  popular  i  no  limitar-la  o
silenciar-la.  Així  doncs, de forma clara,  donarem suport  a la moció perquè és una
demanda d'un exercici de sobirania que no descarta ni opta a cap de les opcions, ho
deia del Primer Tinent d'alcalde, ens planteja que podem anar a votar quedar-nos com
estem,  podem votar  per  una opció federalista o podem votar  per  una opció de la
independència, i  donem aquest suport perquè ens volem carregar de raó, i  donem
suport  a  l'article  150.2  perquè  el  que  estem fent  és  esgotar  tots  els  mecanismes
possibles.
És  per  tot  això,  que  com  que  és  una  oportunitat  que  no  hem  de  deixar  passar,
demanaríem als grups proposants de la moció si acceptarien que el grup de l'Entesa
se sumés com a grup proposant de la moció.

Els grups accepten que l'Entesa sigui també grup proposant de la moció.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Rocas, Vencells i  senyores Zaragoza i Mauri (PSC), senyors
Gómez, Pujol,  Prats,  Gabarró i  senyora Frigola (CiU),  senyors Sabrià,  Vilà,  Lledó i
senyora  Farrarons (ERC),  senyores Rivas i  Recio i  senyor  Genover  (Entesa),  total
setze vots a favor. 
Vots en contra: Senyora Galiana, senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC), total tres
vots en contra.
Abstencions: Senyors Fernández i Rangel (PSC), total dues abstencions.

Explicació de vot: 
Intervé el senyor alcalde manifestant que vol fer explicació de vot. El propi senyor Vilà
ha dit que una bona part del poble català vol que realment es faci, jo entenc que la
meva abstenció és com a alcalde. De tota la gent de Palafrugell aquells que m'han
votat, els que no m'han votat, aquells que la volen, una gran majoria, aquells que no la
volen, que també segurament que n'hi ha, i aquells que en el cas que sigui votarien
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coses diferents, per tant, com a alcalde entenc que la meva abstenció va en aquest
sentit.
A títol com a Juli Fernández, tinc molt clar que la consulta s'ha de fer o el referèndum
consultiu, que s'ha de fer en el marc de qualsevol legalitat, estatal o autonòmica, però
cal un acord polític previ,  l'acord polític hi ha de ser, i  no val l'immobilisme, no val
l'actitud que està tenint el PP en aquests últims moments, i per tant, l'acord polític ha
d'arribar, no se quan però fora bo que el dia 9 de novembre es pogués votar i que el
poble de Catalunya pugui decidir el seu futur. En qualsevol cas jo dic que s'ha de fer
sempre dins el marc polític de l'acord.

-  senyor  Rocas:  El  poble  de  Catalunya ha expressat  de forma majoritària  la  seva
voluntat d’exercir el dret a decidir per triar una nova forma d’organització política que
defensi  una  millora  de  les  condicions  socials,  cultural  i  econòmiques  de  tots  els
ciutadans de Catalunya. Aquesta és la frase que encapçala la moció, i no puc estar-hi
més d’acord. El nostre país ha arribat a aquesta situació després de la incomprensió,
el reiterat maltractament i el rebuig final que ha dispensat l’Estat Espanyol a totes les
iniciatives per aconseguir un millor encaix de Catalunya amb Espanya presentades al
Parlament i els successius governs catalans.  
En  aquest  sentit  no  tinc  cap  dubte  que  és  absolutament  necessari avançar  en
l’autogovern de Catalunya, amb un esquema competencial inequívoc, amb capacitat
decisòria plena en educació, salut, cultura, immigració i representació exterior. 
Crec també que és absolutament necessari impulsar una fiscalitat més justa, i millorar
el nostre finançament a través d’una Agència Tributària Catalana. I reclamo també la
necessitat  d’un  nou  pacte  entre  Catalunya  i  Espanya  per  a  garantir  el  dret
d’autodeterminació  dels  catalans  exercit  mitjançant  un  referèndum.  Uns  anhels  i
reclamacions,  però,  que  encara  avui  penso que són possibles  aconseguir  dins un
acord federal entre Catalunya i la resta de pobles d’Espanya. 
Davant  d’això,  però,  el  govern  de  l’Estat  Espanyol  continua  avui  enrocat  en  un
centralisme nacionalista excloent, mentre que l’oposició del PSOE manté una posició
federalista de nivell (al meu entendre) massa tebi. Ara per ara, i això és una opinió
estrictament personal, Espanya no és capaç (o almenys jo no ho veig), de promoure a
curt termini un nou pacte constitucional que permeti a Catalunya compartir estructures
d’estat. Davant d’aquest immobilisme, és evident que Catalunya ha de triar una altra
via. I perquè tampoc podem portar el país a la frustració i al desànim, penso que ha
arribat el moment d’habilitar els mecanismes per fer que el poble català parli des de
Catalunya.  I  la  delegació  de  competències  via  l’article  150.2  de  la  Constitució
Espanyola és una via per fer-ho.

17.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC,  DE SUPORT A LA PARTICIPACIÓ
ACTIVA DE PALAFRUGELL ALS ACTES DEL TRICENTENARI- Aprovació

Relació de fets:

La  commemoració  dels  fets  de  1714  és  una  oportunitat  magnífica  per  celebrar  la
persistència d’un poble en la seva lluita per conservar els seus drets, la seva llengua i
la seva cultura, resulta també una oportunitat per promoure la memòria dels orígens i
per entendre el present a través de l’estudi i el record de fets clau de la nostra història,
per una banda, i, per l'altra, aprofitar la commemoració per suscitar un debat sobre el
nostre present i futur col·lectius.
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Per aconseguir-ho, el  comissionat del Tricentenari  ha plantejat quatre pilars que el
fonamenten: 

o        Commemorar una sèrie de fets històrics que expliquen una part del que som
avui  i  afecten  allò  què  podem  ser  en  el  futur.  Les  commemoracions  són  llocs  i
moments  de  la  consciència,  d’afirmació  cívica.  Però  també  són  moments  de
compromís democràtic i  crític.  Recordem el  passat per ser conscients de la nostra
identitat i crear una consciència comuna, per al present i el futur.
o        Reimaginar el futur de Catalunya per expressar la nostra voluntat de prendre
part activa en el repte de dissenyar un horitzó desitjable en tots els aspectes. És una
oportunitat  única  per  repensar  el  nostre  futur  col·lectiu  en  un  context  de  gran
efervescència social. El Tricentenari és el pretext per invocar tot el talent i la creativitat
perquè repensem junts el nostre model social, econòmic, cultural i tecnològic.
o        Cohesionar els ciutadans convocant-los a un procés de reflexió col·lectiva i a un
projecte de futur compartit. La commemoració és un pacte intergeneracional, un punt
de trobada per al conjunt de Catalunya, l'àgora on cap opinió és exclosa.
o        Projectar Catalunya satisfent la curiositat d'un món que ens està mirant. És la
nostra oportunitat, com a país, per aprofitar i donar noves respostes a les preguntes
que el món ens planteja i per mostrar el millor de nosaltres mateixos. 

El Tricentenari ha de contribuir a reforçar els fonaments d'una societat indiscutiblement
inclusiva, a d’augmentar la nostra autoestima col·lectiva i la nostra identitat nacional,
així com posar de relleu el vincle persistent entre 1714 i 2014, el fil que uneix qui érem,
qui som i qui serem. Però també al cal que reforci els llaços entre el territori, més enllà
dels territoris, dels municipis que van ser protagonistes de moments clau de la guerra
de successió cal que els fet que van portar a la privació dels drets de Catalunya a
través del Decret de Nova Planta arribin arreu del país, com ho ha de fer el debat per
reimaginar el nostre futur col·lectiu

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

1.  L’Ajuntament  de  Palafrugell  elaborarà  una  proposta  d’activitats  lligades  a
l’esdeveniment del Tricentenari organitzades per les àrees de l’ajuntament amb el seu
pressupost ordinari. La proposta haurà de girar entorn els eixos de cultura, economia,
pensament, ensenyament i participació. 
 
2.  La  proposta  d’actes  serà  debatuda  i  aprovada  pel  plenari  de  l’ajuntament  que
posteriorment en sol·licitarà la seva inclusió a l’agenda d’activitats del Tricentenari.
 
4. L’Ajuntament de Palafrugell notificarà aquest moció al comissionat del Tricentenari,
al Govern de la Generalitat de Catalunya i al Parlament de Catalunya.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Sabrià  manifestant  que  la  moció  s'explica  sola,  nosaltres  varem
entrar al web del Tricentenari i vàrem veure que Palafrugell no hi era i això ens va
preocupar. A nosaltres ens sembla que aquesta commemoració dels fets de 1714 són
una bona oportunitat per celebrar la persistència del nostre poble en la seva lluita per
conservar els drets, per conservar la llengua, per conservar la seva cultura, i també
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ens sembla que aquesta mirada enrere ens ha d'ajudar a fer un pas endavant.
No m'allargo més, el que portem avui aquí és demanar que Palafrugell també tingui
una presència activa en aquest Tricentenari, que elabori una proposta d'activitats, fa
molt temps que ho podíem haver fet perquè fa molt temps que s'havia anunciat que els
municipis estaven en disposició, a través del web, de proposar acte i per tant de ser-hi
presents. Tots som conscients que els fets més importants que varen tenir lloc a la
Guerra de Secessió, no varen tenir lloc precisament a les nostres comarques en la
seva major part, però això no ha de fer que no hi siguem. La que presentem és una
proposta  molt  senzilla,  fer  una  proposta  d'activitats,  no  demanem que  es  generin
noves despeses sinó que es pugui fer amb el pressupost corrent, que es pugui portar
en aquest mateix plenari i aprovar-la, i per tant, que Palafrugell també sigui present en
aquest Tricentenari.

- senyor Rocas:  Ja en el Ple de 28 de maig es va informar, a pregunta de la Sra.
Farrarons, d’una reunió preparatòria amb assistència de diferents tècnics de la casa,
directora de l’Arxiu Municipal, director del Museu del Suro, Cap Àrea de Cultura, per tal
de  començar  a  pensar  en  la  possibilitat  de  preparar  algun  tipus  d’activitat  com a
recordatori del tricentenari de la desfeta de l’onze de setembre de 1714. En aquesta
reunió, celebrada el 21 de maig, es va acordar que els diferents tècnics treballarien en
dues línies principals: la primera, en la revisió exhaustiva dels respectius fons per tal
de conèixer quins eren els objectes i documents de l’època conservats susceptibles de
ser exhibits en una possible exposició sobre la 1ª meitat del segle XVIII a Palafrugell.
La segona línia de treball, i de manera paral·lela a la cerca d’objectes, passava per a
propiciar i  endegar una recerca històrica del període per tal  de millorar els nostres
coneixements  del  Palafrugell  de  la  Guerra  de  Successió.  En  aquest  sentit,  es  va
acordar de sondejar a l’historiador local  Jordi  Turró per tal  que es responsabilitzés
d’aquesta recerca de manera no remunerada.
Una decisió que es va prendre perquè, malauradament, i  és important que tots els
convilatans en prenguem consciència, els coneixements que tenim a nivell local sobre
l’episodi de la guerra i les seves repercussions al municipi són més aviat escassos, per
no dir gairebé inexistents. De fet, és normal: la nostra vila, fins i tot m’atreviria a dir tota
la comarca, no va tenir cap transcendència històrica durant el conflicte.
Permeteu-me que, ja que avui en parlem i en donem transcendència, us faci un breu
resum de quins són els coneixements que disposem actualment:
Com és sabut, els antics territoris de la Corona catalanoaragonesa, i molt en particular
Catalunya,  en l’afer  successori  al  tro de la corona espanyola va donar suport  a la
causa de l’arxiduc Carles, Carles III pels catalans, enfront del borbó Felip d’Anjou. El
record ben viu de les malifetes de les tropes franceses durant gairebé mig segle, i
l’oposició  a  les  autoritats  borbòniques  va  motivar  a  la  comarca  un  suport  gairebé
unànime a la causa austricista. Segons Pella i Forgas, l’Empordà va ser una de les
zones més addictes a l’arxiduc Carles, fet que reflecteix la percepció negativa que
devien tenir  els  empordanesos envers els francesos i  la  seva causa.  A l’Empordà,
però, els episodis de la guerra recorden, en massa detalls, els d’anys anteriors i la
presència de tropes franceses,  aliades de Felip V, va ser constant.  Segons Agustí
Alcoberro, la guerra de Successió, que com sabeu s’emmarca cronològicament entre
1705 i 1714, va començar a sentir-se a la comarca a partir de 1706, quan va sofrir les
campanyes bèl·liques en dues etapes successives. La primera, el març d’aquell any
1706, va estar protagonitzada per les tropes franceses que es dirigien a Barcelona.
Pella i Forgas explica que després d’haver estat rebutjades al Pont Major de Girona,
van passar per Torroella, Verges i Pals, i van saquejar Palamós i la Vall d’Aro, des
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d’on van emprendre el camí vers Hostalric i Barcelona. 
Posteriorment,  al  mes  de  maig,  el  gruix  de  les  tropes  va  tornar  a  passar  per  la
comarca, després de l’intent fallit de conquerir Barcelona. Els francesos van entrar per
Vidreres i  Llagostera,  i  es van dirigir  cap a Pals i  Torroella,  tot  saquejant  i  robant
queviures i bestiar. Segons el domer de Pals, Boi Maranges, el mateix Felip d’Anjou es
trobava comandant la retirada i fou acollit pel rector de Palau-sator, on va passar una
nit.
No sabem quins efectes va tenir a Palafrugell el trànsit d’un gruix tan important de
tropes, però dels testimonis recollits en altres poblacions, és possible que la nostra
Universitat hagués d’intervenir en el pagament de tributs extraordinaris, ja fos en diner
o en espècies. És un tema que, ara per ara, resta totalment obert a la investigació.
Des  d’aquell  moment,  1706,  i  fins  al  1711,  les  entrades  punitives  de  les  tropes
borbòniques a la comarca es repeteixen durant tot aquest període. La fortalesa de
Rose, en poder dels francesos, serà la base d’operacions on aquests protagonitzaran
diverses accions de càstig i empreses de cors a la comarca.
Palafrugell, que aleshores tenia al voltant de 700 habitants, situada prop d’una zona de
frontera, va haver també d’allotjar la tropa de l’arxiduc Carles. Segons Ramir Medir,
l’any 1708 a Palafrugell, hi feren estada tropes alemanyes, i l’any 1709 la Universitat
va haver de pagar el farratge de la cavalleria palatina, és a dir, la que acompanyava la
cort reial. La caiguda de Girona en mans borbòniques, el 25 de gener de 1711, va
suposar un gir radical de la guerra a la nostra comarca, que va quedar sota el control
dels filipistes, tot i  els intents aliats per tal  de recuperar-la. Segons ha documentat
Benet  Julià,  la  presència  permanent  de  tropes  franceses  imposarà  continuades
exigències, en diner i en espècie, tant de les tropes allotjades a les viles com des de
l’oficilalitat de Girona.
A principis de 1713 les tropes borbòniques entren a Palafrugell i la saquegen. Ramir
Medir documenta aquest fet i dóna a conèixer la recaptació obligada de diners que va
fer la Universitat, gràcies a la qual sabem que els francesos van capturar els jurats de
la vila, van ocasionar alguns desperfectes i van imposar contribucions.
S’ignora, però, encara avui, l’abast de la repressió borbònica al municipi, com, de fet, a
la resta de la comarca, fins quan va durar i com es va aplicar. Per la fermesa amb què
va defensar-se la causa de l’arxiduc Carles a l’Empordà, es pot deduir que devia ser
prou  brutal.  En  qualsevol  cas,  l’allotjament  de  tropes  durant  el  segle  XVIII,
suposadament per vigilar un cors que aleshores ja estava en plena decadència, va
continuar,  com  també  l’obligació  de  mantenir-les  per  part  del  comú.  Ramir  Medir
primer, i Jordi Cama i Jordi Turró després, opinen que la presència de contingents de
cavalleria i infanteria en diversos períodes del segle XVIII s’ha de vincular més amb
l’afany dels Borbons per controlar militarment un territori tradicionalment hostil més que
no pas a una suposada amenaça del perill corsari.
Aquest és, si fa no fa, més ben explicat o menys, el coneixement que tenim, ara per
ara del Palafrugell de la Guerra de Successió. Com veieu, no gaire cosa. És evident
que la nostra vila va quedar en un més que discret segon pla durant el conflicte.
Bé, fet aquest repàs històric, jo crec que necessari per a entendre i situar cap a on
s’han dirigit els esforços de l’Àrea de Cultura; retornem a les reunions realitzades per a
recordar el tricentenari: Com us deia abans, la reunió del dia 21 de maig va servir per
començar a treballar en dues línies prioritàries: una possible exposició, i una recerca
històrica dirigida a millorar els nostres coneixements del període.
Permeti’m  ara,  una  digressió:  he  dit  expressament  recordar  el  Tricentenari,  i  no
commemorar, i ho dic perquè no entenc de cap manera aquesta manera que tenim els
catalans de celebrar una dolorosa derrota.  Ho vaig dir  públicament fa temps, i  em
PLE2014/1 de 28 de gener de 2014 67



reitero. Potser exagero, però probablement aquest fet reflexa més bé que cap altre
quina ha estat la nostra trajectòria com a país. L’episodi de l’Onze de Setembre de
1714, tant mitificat per la historiografia, no és altra cosa que el darrer episodi, heroic –
SÍ-  però  malauradament  inútil,  d’un  poble  que  es  resisteix  a  perdre  les  velles
constitucions i llibertats, per alguns, com sempre. 
Els  costos  personals  de  mantenir-se  de  forma  heroica,  persistent  i  tossuda,  són
enormes. I qui més patirà el calvari del conflicte és, com a totes les guerres, el poble,
la  gent  anònima,  que  viurà  la  transformació  de  la  seva  manera  de  viure,  sofrirà
adversitats, misèria i derrota. I d’aquests, no en sabem res. I a mi m’agradaria, com
suposo que a tots vostès, saber-ne molt més.
I aquesta ha estat la línia de treball que hem endegat des de l’equip de govern. Voler-
ne saber més, arreglar els errors, cobrir les llacunes i omplir els espais en blanc d’uns
moment de la nostra història local a partir de la recerca seriosa i professional. 
Paral·lelament  a  l’inici  d’aquests  treballs,  i  des  de  la  secció  local  de  l’Assemblea
Nacional Catalana, es va proposar a l’Ajuntament de col·laborar en l’organització d’un
cicle de conferències sobre la història de Catalunya en clau palafrugellenca. Des del
primer moment, i això vull destacar-ho especialment, l’Ajuntament, i en concret l’Àrea
de  Cultura,  va  mostrar  una  total  predisposició  a  col·laborar-hi,  conscients  que  la
divulgació rigorosa de la  nostra història  esdevé un instrument  de socialització  i  de
nacionalització, que ajuda sens dubte a crear cultura, civisme i ciutadania al servei del
nostre país.
Un  cicle  de  conferències  que  va  començar  el  passat  20  de  setembre  amb  una
conferència de Salvador Cardús, i  que es clourà,  després d’onze sessions on s’ha
repassat tota la història política, social i cultural de Catalunya, el dia 7 de març amb
una conferència de Josep M. Terricabras. Un projecte divulgador de la nostra història
que, a partir  de les diverses sessions programades, per cert,  amb un gran èxit  de
públic i ressò mediàtic, i a través d’especialistes de reconegut prestigi, està permetent
conèixer als nostres conciutadans les bases històriques de l’actual estructura política
catalana, tot prenent consciència de la nostra complexa realitat sociocultural.  
Voldria  recordar  que  el  ponent  escollit  per  a  tractar  justament  dels  fets  i  les
conseqüències de la Guerra de Successió i  de les reformes borbòniques del segle
XVIII   en clau palafrugellenca, ha estat l’historiador Jordi Turró, el mateix a qui hem
encarregat la recerca històrica d’aquest període. Tota una garantia, penso.
El  dia  12  de  novembre  varem  tenir  una  segona  reunió  tècnica  per  parlar  del
Tricentenari a Palafrugell. Foren convocats novament els tècnics del Museu, de l’Arxiu,
i de l’Àrea de Cultura. El primer que va quedar meridianament clar fou la dificultat que
suposaria  preparar  una  exposició  d’àmbit  local  sobre  el  tema,  atès  la  migradesa
d’objectes i documents conservats i la seva poca significació. A més, per acabar-ho de
fer més difícil, enguany durant el mes de setembre-octubre hi haurà exposada a la sala
d’exposicions temporal del Museu una mostra de la Biennal Miserachs .
Fou per això que es va entendre que era millor dirigir  els nostres esforços vers la
segona possibilitat: aprofundir en l’època i en els fets de la guerra de successió a casa
nostra mitjançant la recerca i la investigació. 
I  en  Jordi  Turró  ha  acceptat  el  repte;  des  del  mes  de  setembre  sabem que està
treballant de valent en la documentació d’aquest període. El Museu del Suro es va
comprometre a fer-ne el seguiment i a marcar els terminis de la investigació. La idea
final és la de poder presentar els resultats durant la primera meitat d’aquest any, i
disposar d’un treball prou acabat com per a poder ser publicat pels volts de l’onze de
setembre. I segons se m’ha indicat, el Sr. Turró sembla que podria tenir enllestit el seu
treball  a  finals  de  març,  començaments  d'abril.  Val  a  dir  que  es  contempla  la
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possibilitat  que  la  publicació  d’aquest  opuscle  es  pugui  acompanyar  d’una  petita
exposició, tot i que aquest extrem s’avaluarà, com és lògic, un cop rebut l’original. I en
això estem.
A la seva moció vostès ens demanen una participació activa de Palafrugell als actes
de tricentenari,  i  que elaborem una proposta d’activitats  lligades a l’esdeveniment.
Sincerament,  amb tot  el  que els  hi  he explicat  no sé que més volen que fem.  La
reflexió  amb  les  diferents  àrees  implicades  ja  s’ha  fet;  la  valoració  de  possibles
activitats a realitzar també, s’han tingut en compte els diferents pros i contres de les
propostes inicials, i en aquests moments, a més de promoure la recerca històrica local,
estem col·laborant de manera decidida en l’organització d’activitats vinculades o que
es poden vincular perfectament, amb l’esdeveniment. Una manera de fer que, si se’m
permet, concorda fil per randa amb allò que reclama el mateix comissari del Tricentari,
el  Sr.  Miquel  Calzada,  quan  destaca  que,  i  cito  paraules  textuals:  “l’essència  del
Tricentenari es defineix en la idea que cadascú visqui la seva commemoració concreta
amb una activitat, una lectura, una reflexió...”. I és per això que ens sobta, i no acabem
d’entendre l’objectiu que persegueix la seva moció. A més, i això penso que també els
hi haig de dir, no m’ha tranquil·litzat la revisió que he fet de la web del tricentenari, ans
el contrari, doncs en aquests moments el catàleg d’activitats que l’organització posa a
l’abast  dels  municipis  encara,  segons  es  diu  de  manera  ben  vistent,  es  troba  en
preparació i comprendran que això tampoc ajudi gaire a potenciar la participació local
que vostès tant reclamen.
Acabo: La meva intervenció ha servit per a exposar allò que hem fet i estem fent en
relació al Tricentenari, així com també per a mostrar que tot allò que es proposa a la
moció, o bé ja està reflexionat, o bé ja hi estem treballant.  De tota manera, l’equip de
govern ha decidit que no vol de cap manera prendre en consideració la possibilitat de
votar en contra de la seva moció, doncs no tenim cap dubte que la divulgació de la
nostra història esdevé un instrument de socialització i de nacionalització, que ajuda
sens dubte a crear cultura, civisme i ciutadania al servei de la nostra pàtria. 
És per  això  que els  hi  faig  una proposta:  la  retirada de la  moció  i,  atès que han
explicitat la voluntat de participació, la proposta, al seu torn, de crear una Comissió on
estiguin incorporats tots els grups del consistori, que podria correspondre perfectament
a la Comissió de Serveis a les Persones, per tal que reculli i valori les propostes de
noves activitats que se’ns puguin traslladar. Val a dir que aquestes possibles activitats,
com vostès ja esmenten en la part dispositiva de la seva moció, s’haurien de poder
organitzar amb el pressupost ordinari.
A més, si els hi sembla, es podria parlar de manera urgent amb l’Agrupació local de
l’Assemblea  Nacional  per  tal  que  estudiïn  incloure  el  cicle  de  conferències  dins
l’agenda  d’activitats  del  Tricentenari.  D’aquesta  manera  la  participació  del  nostre
municipi seria ben aviat visible i, m’atreveixo a dir, molt destacada.
I ja que parlem de recordatoris, i per acabar ara sí de manera definitiva, no puc estar-
me  de  recordar  que  dos  cents  vint-i-cinc  anys  després  d’aquests  fets  de  1714,
Catalunya va tornar a patir una nova agressió als seus drets, la seva llengua i la seva
cultura, aquest cop en el marc de la Guerra Civil i la posterior postguerra. Abans d’ahir
mateix  es  complien  75  anys  de  l’entrada  de  les  tropes  franquistes  a  Barcelona.
D’aquests fets,  encara en queden testimonis,  cada vegada menys per raó del  pas
inexorable del temps, representants de tanta gent anònima que, en el segle passat,
van  patir  novament  les  adversitats  relacionades  amb la  guerra,  l’exili,  la  decepció
respecte de la pèrdua d’il·lusions íntimes, la derrota dels ideals col·lectius i l’emigració.
I  malgrat  això,  sembla  que  d’aquesta  trista  efemèride  ningú  se’n  recorda,  o  se’n
recorda molt menys, un fet paradoxal quan, al meu entendre, cap altre fenomen ha
PLE2014/1 de 28 de gener de 2014 69



deixat  una  empremta  tan  clara  en  el  desenvolupament  històric  del  nostre  passat
immediat  i  ha  prefigurat  tant  el  nostre  present.  La  llarga  dictadura  franquista,
conseqüència directa del conflicte, la dura postguerra, la transició i la seva herència,
l’actual  monarquia constitucional,  no ha aconseguit,  fins avui,  desempallegar-se de
molts dels fenòmens que va provocar la Guerra Civil. Fins al punt que, encara ara,
està condicionant molts aspectes del nostre present i sovint el seu fantasma és utilitzat
també en el terreny de la polèmica política.
Però bé, això sembla que interessa menys, ara per ara. En tot cas, ho he deixat anar
perquè  potser  també podríem aprofitar  aquesta  possible  Comissió  per  a  proposar
activitats al voltant d’aquest esdeveniment.
 
-  senyor Sabrià: Nosaltres faríem una contraproposta,  crec que el  que ha explicat,
sobre  l'inici  no  em  posiciono,  podríem  posar  fins  i  tot  com  un  dels  actes  del
Tricentenari, la conferència que hem rebut avui. En tot cas, pel que fa referència a la
proposta, jo li diria que evidentment  la retirarem perquè l'experiència d'Esquerra quan
ha retirat mocions a proposta del govern, no ha sigut excessivament bones, però crec
que el fons del que deia sí que era interessant, i per tant, si el punt 1 el convertim en
un punt que digui:  La creació d'una comissió que continuï amb els treballs realitzats
per l'equip tècnic, ens podríem posar d'acord fàcilment, i podem fins i tot suprimir el
punt 2, i dir que les conclusions de la Comissió s'inclouran a l'agenda d'activitats del
Tricentenari. Crec que és un punt intermig que podríem votar tots conjuntament. 

- senyor Rocas: Penso que hi podríem estar perfectament d'acord.

- senyor Guerra: El meu vot serà en contra, això ho tinc molt clar. Respecto molt les
propostes del senyor Rocas però em sembla que és inapropiat  en aquest moment
desperdiciar ni un sol euro, ni de tècnics, ni de recursos ni de res de res, en una cosa
que a més, i ho dic públicament, crec que som l'únic poble que celebrem com a diada
general una derrota vergonyosa, ni més ni menys. 
Les  classes  d'història  em  semblen  fantàstiques  però  per  això  tenen  els  seus
professors i la seva matèria i si fora es vol fer una petita representació em sembla molt
bé, però ni un euro per una cosa d'aquestes, és absurd.

- senyora Galiana: el nostre grup hi votarà en contra, perquè sense perjudici que es
pugui commemorar el que sigui, qualsevol fet històric, tots sabem que al darrera de tot
això  només hi  ha una voluntat  de generar  més divisió  i  més crispació social,  i  de
generar més problemes del que ja hi ha. Per tant, tenint en compte el que es genera
darrera de tot  això,  nosaltres hi  votarem en contra.  També voldríem demanar  què
costarà l'informe d'aquest historiador per fer tot això?. En tot cas, ho proposaré a les
preguntes, quan toqui, perquè voldria que em passessin un informe detallat.

- senyora Rivas: Portem tres hores de Ple, segons diuen els especialistes, penso que
és al cap d'una hora i poc, el nivell d'atenció disminueix per tant ja no estem atents al
que estem dient, i penso que ja comença a ser una mica pesat, a més a més ens
queda el punt 18 que és informes i el punt 19 que són precs i preguntes, i un públic
avui  nombrós,  que  està  aguantant  estoicament  un  ple  amb  unes  cadires
tremendament incòmodes, i que molt educadament no s'aixequen, per tant, la nostra
intervenció serà breu. 
Absolutament d'acord amb el contingut de la moció, nosaltres volíem fer una proposta
de millora en el redactat, que és mantenir el punt primer afegint-hi amb la participació i
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col·laboració de les entitats i associacions que s'hi vulguin adherir. No només ho han
de fer les àrees de l'Ajuntament, sinó que quedi aprovat per Ple que les entitats o
associacions que hi vulguin participar o proposar activitats, ho poden fer. 
Punt número 2, aquesta proposta s'elaborarà a partir d'una comissió representada pels
grups municipals o per qui vostès vulguin, que és la proposta que ha fet el govern. I el
punt 2 es converteix en 3 i el 3 es converteix en 4.
L'objectiu és que en aquesta moció surti que a part de les àrees de l'Ajuntament, qui
proposarà accions també són les entitats i  associacions de la vila que s'hi  vulguin
implicar.  A partir  d'aquí  ho redactin com vulguin,  que és la proposta que ha fet  el
govern, i el punt 2 es converteix en 3 i el .3 es converteix en 4.
L'objectiu és que en aquesta moció surti que a part de les àrees de l'Ajuntament, qui
proposarà accions també són les entitats i  associacions de la Vila que s'hi vulguin
implicar.

- senyor Sabrià: Seria  Constituir una comissió política que col·labori amb els treballs
tècnics realitzats fins ara i que juntament amb les entitats i associacions locals elabori
una proposta d'activitats lligades a l'esdeveniment del Tricentenari.
I el punt segon seria,  Respecte a les conclusions de la Comissió i la seva proposta
d'activitats, se sol·licitarà a l'agenda d'activitats del Tricentenari.

Esmenes:

Amb les  esmenes  proposades pel  grup  municipal  del  PSC i  el  grup  municipal  de
l'Entesa  i  que  han  estat  acceptades  pels  grups  que  presenten  la  moció,  la  part
dispositiva d'aquesta quedaria redactada com segueix:
.
1. Constituir una comissió política que col·labori amb els treballs tècnics realitzats fins
ara  i  que  juntament  amb  les  entitats  i  associacions  locals  elabori  una  proposta
d'activitats  lligades  a  l'esdeveniment  del  Tricentenari.  Aquestes  activitats  seran
finançades pel pressupost ordinari de cada una de les àrees de l'Ajuntament que les
organitzi.  La  proposta  haurà  de  girar  entorn  els  eixos  de  cultura,  economia,
pensament, ensenyament i participació. 
 
2.  Amb  la  proposta  d'activitats  i  les  conclusions  de  la  Comissió  l’ajuntament
posteriorment en sol·licitarà la seva inclusió a l’agenda d’activitats del Tricentenari.
 
3. L’Ajuntament de Palafrugell notificarà aquest moció al comissionat del Tricentenari,
al Govern de la Generalitat de Catalunya i al Parlament de Catalunya.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta amb les esmenes proposades pel grup del
PSC i pel grup de l'Entesa amb els següents vots:

Vots  a  favor:  Senyors  Fernández,  Rocas,  Rangel,  Vencells  i  senyores  Zaragoza  i
Mauri (PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), senyors
Sabrià,  Vilà,  Lledó  i  senyora  Farrarons  (ERC),  senyores  Rivas  i  Recio  i  senyor
Genover (Entesa), total setze vots a favor. 
Vots en contra: Senyora Galiana, senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC), total tres
vots en contra.
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Abstencions: Cap

18.- INFORMES.- 

No se n'efectuen.

19.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé la senyora Galiana manifestant que té un prec en el sentit que se li faci un
informe detallat de totes les despeses que suposarà la celebració del Tricentenari. I
després li voldria fer un prec en el sentit que el senyor alcalde que s'ha abstingut en la
votació del punt número 16 de l'ordre del dia, i voldria saber com és que sobre aquest
tema, en el Parlament va votar que no. Jo li pregunto perquè no ho entenc, vostè ha dit
que com a alcalde de Palafrugell, hi ha gent que pot estar a favor o pot estar en contra,
però jo suposo que com a Diputat igual.

- senyor alcalde: Jo com a diputat em dec a un grup parlamentari, i aquí, en aquests
moments, em dec a tot el municipi, que hi ha gent que m'ha votat, gent que no m'ha
votat. De totes maneres li  diré que jo soc dels que defenso el que és la separació
institucional dels diferents òrgans, i no es té perquè votar el mateix en un Ajuntament,
en una Diputació o al Parlament. Discutible, si vol, però en qualsevol cas és la meva
postura, com a alcalde, en aquest cas.

- senyora Galiana: Em resulta curiós que una persona, un polític, en un lloc faci una
cosa i en un altre lloc en faci un altre. Jo crec que hi ha d'haver una coherència.

- senyor alcalde: Jo m'estimo més mantenir aquesta incoherència d'abstenció aquí, i
dir clarament, com ho he dit, que vull que es faci la consulta, que no pas el que fan
vostès, que és carregar-se tots els avanços que hem fet en aquest país durant els
últims 35 anys, ens porten als anys seixanta.

- senyora Galiana: Considerem que el que vostè ha dit està fora de lloc. Jo li he fet una
pregunta molt clara del perquè havia fet un vot diferent, i vostè ha fet un atac directe.

En aquest moment abandonen el plenari els dos regidors del grup municipal del Partit
Popular.

- senyora Rivas: Nosaltres portàvem un piló de precs i preguntes i la veritat és que no
els farem, pels motius que he exposat a la moció última, creiem que no és el moment
de fer-los, els farem en el proper Ple, perquè si volem continuar tenint públic no podem
fer aquests plens de tres hores, perquè no tornaran a venir mai més. Per tant, només
en farem una que sí que ens interessa, perquè és de funcionament de ROM i és molt
curta.

- senyora Recio: En el ple del mes de maig de 2013, aprovàvem una modificació del
ROM referent a l'assistència telemàtica dels regidors d'aquest consistori per causes de
malaltia o baixes per maternitat. Parlant amb el secretari, ens sembla que va quedar
aprovat definitivament el mes d'agost. Ens agradaria saber quines mesures s'han pres
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per portar a terme aquesta participació telemàtica en el moment que sigui necessari.

-  senyora  Zaragoza:  En el  moment  de fer-se l'aprovació inicial  ja  es  varen fer  les
proves pilot des de l'Àrea d'informàtica. En un principi fallava la connexió, ho varen
resoldre,  i  ara  ja  està  disponible  pel  moment  en  què  se  sol·liciti  fer  l'assistència
telemàtica.

- senyor Sabrià: Apuntem un tema i ens el poden respondre en el proper Plenari. Té a
veure amb el camí de ronda a l'alçada del carrer Castellets, 1. Hi ha una preocupació
per on quedarà finalment o per la possibilitat que la reparcel.lació, tal com s'ha efectuat
i la cessió de l'espai comporti el desviament del camí de ronda cap a la part interior en
un  espai  on  hi  ha  una nova  construcció,  i  que  per  tant  a  dia  d'avui  estaríem en
condicions que no ens allunyéssim de la costa sinó que hi passéssim per davant, a
més a més amb les grafies de l'Ajuntament hi ha una disparitat pel que fa a les fites
que hi ha col·locades realment, respecte a com estan grafiades, i per tant el nostre
interès i som conscients que l'alcalde ha expressat la seva preocupació pel tema i la
seva voluntat  de parlar-ne amb Costes de Madrid.  Si  en el  proper  Ple ens poden
informar si aquest tema ha avançat o no ha avançat.

I  no havent-hi  cap més assumpte per tractar  s’aixeca la sessió  essent  tres quarts
d'onze de la nit. En dono fe.

PLE2014/1 de 28 de gener de 2014 73


